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Признание Куриоз Протест

Стр. 20

Най-добрият филм според
БАФТА е „Арго” на Бен Афлек

Стр. 4

Пращат съдия-изпълнител
за 99 стотинки

Стр. 23

Фенове поискаха да купят
ЦСКА с фалшиви пари

Стр. 17

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Параграф 22

Усвояването на 10 млн. евро за
научна апаратура под въпрос

Стр. 13

Темида

Кмет и главен архитект
на съд за „Дюнигейт”

Стр. 4
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Кирил Писарски за телевизията
и възпитанието на децата

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Трябваше да се надигнат
хиляди потърпевши от мо-
нополите, за да започне
властта най-сетне да
разсъждава. Само че по-до-
бре да не го прави на глас,
защото се овъртоля в соб-
ствените си идеи, предло-
жения и предположения.
Министърът на икономика-
та например предположи, че
една от причините за бун-
товете са “разшифровани-
те” фактури за ток. Хора-
та видели, че 60% от смет-
ката им всъщност са так-
си и затова недоволства-
ли. Ами ще недоволстват.
Дали има друга държава, в
която таксите са в пъти
по-високи от цената на ус-
лугата, която ползваш сре-
щу тях?

Току след министъра за-
почна да разсъждава и и.д.
председател на ДКЕВР. Той
пък направо си каза, че
сметките трябва да са
прости - никакви разбивки,
ами направо си поглеждаш
показанията на електроме-
ра и сравняваш дали съвпа-
дат с фактурата. Така де,
тогава няма да се налага
министърът да обяснява
откъде минава токът от
“Козлодуй”, за да стигне
до Бургас. Обаче след вре-
менния шеф на ДКЕВР в
разсъждения изпадна и
президентът, който бе ка-
тегоричен, че хората
трябва да знаят точно как-
во плащат. Един вид, той е
за “разшифроването”.

И така, улисани в
разсъждения, представите-
лите на властта не ни ка-
заха нищо, от което да ни
олекне. Като например, че
ще направят така, че
т.нар. невъзстановяеми
разходи (загуби) да не се
плащат от потребители-
те, а да са за сметка на
съответния монопол - ЕРП,
топлофикация или ВиК. Или
пък, че ще оказват строг
контрол и няма да допускат
ЕРП-та да ни “пробутват”
ток с ниско напрежение,
който, както призна вре-
менният шеф на ДКЕВР, ни
прецаква яко. От него не
само гърмят електроуре-
дите, но се надуват и смет-
ките.

Прав е оня студент, кой-
то на въпрос що е то про-
менлив ток, отговорил:
“Абе няма го, няма го и из-
веднъж, като те тресне!”

И сега
какво?

ЗА 16 МЕСЕЦА 14 ДУШИ ПОЧИНАЛИ В ЛИНЕЙКИ
НА ПЪТ ОТ ДЕВИН ДО СМОЛЯНСКАТА БОЛНИЦА

Стр. 5

ДКЕВР ще предприеме мер-
ки за опростяване на сметките
за ток, така че да станат по-
ясни за хората. Това съобщи
вчера временният председател
на държавната комисия Андон
Роков. Той призна, че сметките
действително са високи, а хо-

Държавата опростява
сметките за ток
До десет дни ще станат ясни резултатите от проверките
на ЕРП-тата и столичната „Топлофикация”

рата имат основание да проте-
стират. Резултатите от провер-
ките на електроразпредели-
телните дружества и на столич-
ната “Топлофикация” ще са го-
тови до десетина дни. Роков
коментира още, че ДКЕВР спи-
ра да прави прогнози за

поскъпване на тока, за да не
се нагнетява общественото
мнение с предварителни из-
числения, които после се оказ-
вали неверни.

Междувременно национал-
ният омбудсман Константин
Пенчев заяви, че ЕРП-тата не

бива да залъгват клиентите си
с това, че могат да платят ог-
ромните си сметки за ток за
януари разсрочено, а са
длъжни да направят служебни
проверки на всички фактури и
да ги преизчислят.

Традиционния пролетен обичай Муфканица (волско здраве) възпроизведоха жители на пловдивското
село Царимир. На този ден се пали голям огън в центъра на селото и се раздават домашен
хляб и червено вино за здравето на домашните животни. После се вие голямо хоро около огъня

Стр. 9

—‚ÂÚËˇÚ ÓÚÂˆ Ì‡ÔÛÒÍ‡ ¬‡ÚË-
Í‡Ì‡, Á‡˘ÓÚÓ Á‡‡‰Ë Ì‡-
ÔÂ‰Ì‡Î‡ ‚˙Á‡ÒÚ ‚Â˜Â
ÌˇÏ‡ ÒËÎË ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇÚ‡ ÒË.

Стр. 2
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Снимка Пресфото/БТА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 ВТОРНИК 12 ФЕВРУАРИ 2013

България

ЗПредложение председате-
лят на Държавната коми-
сия по енергийно и водно
регулиране да бъде изби-
ран в Народното събрание
от квалифицирано мнозин-
ство, състоящо се от 2/3 от
депутатите, внася парла-
ментарната група на Коа-
лиция за България. Това
обяви вчера организацион-
ният секретар на БСП
Красимир Янков.
Предложението е следст-
вие от масовите граждан-
ски протести за високите
сметки за ток, които изка-
раха хиляди българи по
улиците. Янков коментира,
че масовото недоволство е

При засилено полицейско присъствие и вчера протече протестното
шествие на варненци срещу високите цени на електроенергията. Хиляди

жители на морския град отново затвориха централните улици

лектроразпредели-
телните дружества не
бива да залъгват кли-
ентите си с това, че
могат да платят ог-
ромните си сметки за

МИНИСТЪР ДОБРЕВ
РАЗШИФРОВА ЦЕНАТА
Министърът на икономиката Делян Добрев разшифрова
вчера сметки за ток в ефира на телевизия. Една от тях
показваше реално потребление от 162 лева, но крайна цена
от 410 лева. Огромната разлика обаче не учуди икономиче-
ския министър, който обясни, че тези 162 лева са чистата
стойност на тока за енергопроизводителите - АЕЦ “Козло-
дуй” например. “Но от “Козлодуй”, примерно, този ток
трябва да стигне до Бургас - това става чрез преносната
мрежа и се заплаща отделно”, обясни Добрев. След като
стигнела до Бургас, електроенергията трябвало да мине
през разпределителната мрежа вътре в града “през кабели-
те”, за което също имало отделна такса.  Отделно има цена
за поддържане на генерации като студен резерв, например
ВЕЦ-овете стоят в постоянна готовност. Плащаме и за
амортизацията на мрежата и т.н., продължи разясненията
си Делян Добрев. Към списъка с допълнителни такси той
включи и прословутата добавка за зелена енергия, която
по думите му спокойно може да бъде наречена “добавка
Станишев”. В целия свят е така - сумата за преноса на ток
е много по-висока от консумацията му, коментира още
министърът. В чужбина и цената на произведената енергия,
и тази за пренос била по-висока.

В едномесечен срок правителство-
то да прекрати договорите с ЕРП-тата,
да върне Енергото в държавни ръце и
трайно да регулира цените, настоя
вчера Волен Сидеров. Цените трябва
да са близки до производствените на
АЕЦ “Козлодуй”. Сидеров иска всички
политически сили ясно да изразят по-
зицията си, без шикалкавене. Държа-
вата има всички основания да прекра-
ти договорите с ЕРП-тата и да ги из-
гони от България. Ние плащаме по-
скъп ток спрямо покупателната спо-
собност от Франция, Белгия и Шве-
ция, посочи националистът.

метките на хо-
рата за елект-
ричество няма
да паднат
чрез нацио-

Омбудсманът иска сметките
за ток да се преизчислят
ДКЕВР ще предприеме мерки за опростяване на фактурите за потребената електроенергия

от услугите на “Топлофикация”,
не скри възмущението си ом-
будсманът. Според него проте-
стите срещу сметките за елект-
ричество, обхванали цялата
страна, не са политически, за-
щото хората били недоволни от
действията на държавата при
ред правителства.

Сметките винаги са били ви-
соки, но сега е нещо страшно,
категоричен бе омбудсманът.
Според него държавата трябва
да седне на масата и да обясни
на хората подробно всичко. Той
нарече пълно безобразие фак-
та, че всеки недоволен от смет-
ката си, трябва да подаде оп-
лакване, за да му бъде провере-
на. Пенчев е категоричен, че
абсолютно всички сметки тряб-
ва да бъдат проверени.

Междувременно министърът
на икономиката Делян Добрев
обяви, че всички държавни ин-
ституции, които имат отношение
към сметките за ток, са започ-
нали проверка за формирането
им. Временният председател на
ДКЕВР Андон Роков призна, че

сметките действително са висо-
ки, а хората имат основание да
протестират. Той обаче потвър-
ди мнението на електроразпре-
делителните предприятия
(ЕРП), че увеличението е ос-
новно заради по-дългия пери-
од на отчитане на електроме-
рите, по-студения декември и
много почивни дни по коледно-
новогодишните празници. Все
пак Роков упрекна дружества-
та, че не са предупредили кли-
ентите се, че ще променят сро-
ка за отчитане и допълни, че
при установени драстични по-
вишения ще има проверки и на
електромерите от страна на
Института по метрология. Енер-
гийната комисия ще предприе-
ме мерки за опростяване на
сметките за потребената елек-
троенергия, така че да са раз-
бираеми за хората. От думите
на и.д. шефа стана ясно, че
резултатите от проверката как-
то на ЕРП-тата, така и на сто-
личната “Топлофикация” ще са
готови до десетина дни. И.д.
регулаторният шеф също така

Е
ток за януари разсрочено, а са
длъжни да направят служебни
проверки на всички фактури и
да ги преизчислят. Това заяви
вчера омбудсманът Константин
Пенчев. Според него обяснени-
ята на ЕРП-тата са несериозни,
а протестите - очаквани. Пенчев
припомни, че винаги е апели-
рал да се разясни на хората как
се изчисляват сметките за ток.
За Пенчев е абсурдно обясне-
нието на високите сметки с от-
пуските на инкасаторите. Той
каза още, че най-сериозно не-
доволство сред потребителите
на електроенергия буди фактът,
че не е ясно как точно се фор-
мират сметките.

С тока имаме право на из-
бор - можем да стоим на свещи,
но с парното нещата не стоят
така. Абсурд е в ХХI век да не
можем да се откажем напълно

заяви, че ДКЕВР спира да пра-
ви прогнози за поскъпване на
тока, за да не се нагнетява об-

щественото мнение с предва-
рителни изчисления, които по-
сле се оказват неверни.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА Плевнелиев:

Не национализация, а енергийна
ефективност ще свалят разходите

ност. Това каза прези-
дентът Росен Плевнели-
ев след среща с ръко-
водството на Синята ко-
алиция в рамките на ме-
сеца на политически
консултации. Според
него хората трябва да

знаят какво плащат и
тук е ролята на МИЕТ и
ДКЕВР. Колкото по-
бързо БЕХ излезе на
борсата, толкова по-до-
бре ще бъде за Бълга-
рия, каза още Росен
Плевнелиев.

„Атака” даде едномесечен
срок на кабинета

“Атака” подготвяла колективни ис-
кове срещу ЕРП-тата, стана ясно вче-
ра. Необходима е и промяна в Закона
за енергетиката, но е нужна волята
на управляващите. В сряда лично ще
ръководя протеста срещу ЕВН в Сли-
вен”, заяви Сидеров. “Атака” е в ядро-
то на протестите, но нещата могат да
се променят само по политически път.
Хората трябва да знаят, че до момен-
та действията ни са единственият по-
литически акт, който цели прекратя-
ване на договорите с ЕРП-тата, наци-
онализация и одържавяване и трайно
регулиране на цените.

Павлета ГЕОРГИЕВА резултат от ескалиращата
безконтролност на електро-
разпределителните друже-
ства, които са монополис-
ти. От БСП смятат, че
основната вина за допус-
натото драстично завише-
ние на електрическите
сметки е на изпълнителна-
та власт и в частност на
ДКЕВР.
Той припомни, че в неделя
социалистите се обявиха
за държавно изкупуване
на ЕРП-тата и подчерта, че
става въпрос за придоби-
ване, а не за национализа-
ция, защото процесът
трябва да бъде съобразен
и с изискванията на Евро-
пейския съюз, в който
България членува.

ДСБ: Реалността проби пиара на ГЕРБ

За пръв път реалността
проби през пиар кампанията
на ГЕРБ и се прояви в граж-
данско неподчинение. То
ясно и недвусмислено посочи
причините за народното не-
доволство - злоупотребите с
годсподстващо монополно по-
ложение на пазара у нас.
Така формулира лидерът на
ДСБ Иван Костов неделните
протести срещу електрораз-
пределителните дружества.
Ако темите за гражданското
недоволство бяха дебатирани
публично, ако не се занима-
вахме със скандал след скан-
дал, с провал след провал, с
документи и пр., нямаше да
стигнем до гражданското не-
подчинение, което вече е
същинска тема на политици-
те, отсече Костов.

Веселка ВЕНКОВА Попитан от ДУМА как уп-
равляващите ще реагират, ли-
дерът на ДСБ каза: “Пиар ак-
ции, те това могат. Ще срежат
някъде някоя лента, нещо ще
покажат, ще сътворят друг
скандал, който да отвлече
вниманието, ще се надяват
недоволството да затихне. То
може да намали интензиов-
ността си, а може и да затих-
не, това никой не знае.”

Като основни виновници
за високите сметки на парно-
то и тока, довели до граждан-
ското неподчинение, от ДСБ
посочиха правителството и
неговите контролни органи -
ДКЕВР, Комисията за регули-
ране на съобщенията, Коми-
сията за защита на потреби-
телите и Комисията за защи-
та на конкуренцията. “Те ста-
наха съучастници на монопо-
лите в ограбването на граж-

даните, вместо да защитават
интересите на потребители-
те”, посочи Костов.

Реформа на енергийния
пазар искат десните. Настоя-
ват за смяна на състава на
всички контролни органи, ко-
ито да бъдат пряко избирани
от парламента, а не да са на
пряко подчинение на преми-
ера. За въвеждане на нови
европейски правила за моно-
полите, които пряко да защи-
тават интересите на потреби-
телите, говори Костов, и по-
иска ЕРП-тата да да бъдат
задължени да доставят
външни услуги само чрез пуб-
лични търгове. За пълна про-
мяна на формулата за форми-
ране на цените се обявиха от
ДСБ и настояват за забрана
кражбата на електроенергия
и загубите по мрежата да се
калкулират в сметките ни.

С
нализация, а чрез либе-
рализация и инвестиции
в енергийната ефектив-
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в НС с мнозинство от 2/3
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‘ БОЖИДАР ДИМИТРОВ ВЕЧЕ Е СПЕЦИАЛИСТ ПО ВСИЧКО
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ГЕРБ - така организаци-
онният секретар на БСП
обрисува скандала с об-
щински имоти в Павел
баня. ДУМА припомня, че
преди дни по подозрения
за превишаване на пра-
вомощия и ощетяване на
община Павел баня за
повече от 800 000 лв. бе
арестуван кметът на гра-
да Станимир Радевски и
концесионерът на общин-
ския плаж Теню Паунов.
Обвиненията към тях са,
че са се опитали да за-
обиколят общинския съ-
вет и да преобразуват
публична общинска соб-
ственост в частна, пре-
хвърляйки имоти по неза-
конен начин.

ГЕРБ се опитаха да
манипулират обществе-
ността за своята актив-
ност по разкриването на
случая, възмути се Янков.
Той обясни, че с прескон-
ференцията, която ОДП-
Стара Загора даде по
случая, е направен опит
да се внуши на общество-
то, че става въпрос за
криминално деяние без
връзка с управляващата
партия ГЕРБ и с т.нар.
гербаджийски схеми. Со-

допълни, че директорът
на РИОСВ в Бургас Бой-
чо Георгиев все още е на
работа, член е на ръко-
водството на ГЕРБ и е
един от тримата номини-
рани за председател на
партията в морския град,
макар че бе доказан при-
носът му в скандала с
дюните. Според левица-
та той все още е на поста

Корупционните сделки в
Павел баня водели към ГЕРБ

Във видео от 2007 г. Бойко Борисов заявява принадлежността
на основния заподозрян в скандала към управляващата партия

циалистите са категорич-
ни, че в имотната измама
са замесени ръководни
кадри на ГЕРБ в района.
Общинският съветник от
БСП в Павел баня Атанас
Пъдев отбеляза, че арес-
туваният концесионер Те-
ньо Паунов е активист на
ГЕРБ, а през 2007 г. е
заемал седма позиция в
листата за общински
съветници от партията на
Бойко Борисов.

Социалистите показа-
ха видео от предизборна-
та кампания през 2007 г.,
в което Борисов гаранти-
ра подкрепата си за ме-
стните кандидати на
ГЕРБ, а според БСП едно
от споменатите имена в
кадрите е Тенчо Паунов,
който по това време е
кандидат за общински
съветник, а явно и част от
предизборния щаб на
ГЕРБ.

Скандалите, които из-
бухнаха с имуществени
злоупотреби, започнаха
в началото на мандата с
прекомерния апетит за
придобиване на имоти на
Цветан Цветанов, преми-
наха през Андрей Ива-
нов - председател на
СОС и партия ГЕРБ в
София, и в края на ман-
дата продължиха да на-
мират израз в крупни зло-
употреби по модела
“Дюни” и Павел баня,
възмути се Янков. Той

От БСП пуснаха и видеообръщение към жителите на Павел баня от 2007 г.

си, защото над него има
гербаджийски чадър.

Атанас Пъдев бе ка-
тегоричен, че общински-
ят съвет в Павел баня не
е упълномощавал кмета
Станимир Радевски да
променя публичната об-
щинска собственост в ча-
стна. Съветниците три
пъти са отхвърляли по-
добни искания. Имотите,

на които е плажният ком-
плекс, никога не са обя-
вявани и за продажба.
Пъдев допълни, че загу-
бите на общината са ог-
ромни, а строителството
върху имота дори е неза-
конно. Социалистите се
притесняват и от финан-
совото състояние на Па-
вел баня. Те питат кой е
определил цената при

продажбата на комплек-
са, кой е виновен общи-
ната да загуби делото,
заведено от бившия на-
емодател, и дали към
момента има пазарна
оценка на имота. Става
въпрос за неправомерна
продажба на общински
земи от 20 000 кв. м, сгра-
дите върху които са не-
законни.

Парламентарната комисия за борба с корупцията
по високите етажи на властта е подала вчера сигнал
срещу прокурорите Георги Тафров от СГП, Христо
Граматиков от ВКП и Стойчо Ненков от САП. Папките
със разсекретените отдавна документи са били пред-
ставени от Яне Янев на среща в кабинета на главния
прокурор Сотир Цацаров във връзка с установени
корупционни схеми в енергетиката по времето на
кабинета “Станишев”. Според Янев в тях се съдържат
данни, доказващи причинена вреда на държавата за
над 90 млн. лв. от разликите между пазарната й цена
и тази, по която е продавана. Няколко са вариантите,
с които Янев си обяснява действията на тримата ма-
гистрати. Първо, оказан им е тежък политически на-
тиск, второ, получили са подкупи, и трето - и двете
заедно”, смята депутатът.

И докато Янев разсекретяваше имената на прови-
нилите се прокурори, отказа да обяви тези, за които
твърди, че са го заплашвали, с цел да не разкрива
данните от разсекретените папки. “Прекратеното през
септември 2012 г. досъдебно производство е сложено
във фризера на прокуратурата, за да може да мине
давностният срок и всичко да бъде потулено. Ние ис-
каме главният прокурор да възобнови делото, тъй като
има достатъчно аргументи за това”, настоя Янев.

Движение “Модерна България”
регистрира вчера в НС надпарти-
ен инициативен комитет за про-
веждането на национален рефе-
рендум за отзоваване на полити-
ци. Предлага се в допитването да
са включени два въпроса. “Едини-
ят е свързан с гражданския кон-
трол, с даване възможността хора-
та да отзовават лоши политици.
Другият въпрос е да се даде
възможност на хората да сезират
КС срещу закони, които наруша-
ват гражданските права”, поясни

Шефката на Института по животновъдни науки в
Костинброд Катя Цочева бе уволнена вчера. Запо-
ведта за освобождаването й бе връчена от председа-
теля на Селскостопанската академия Петър Славей-
ков с мотива, че не се справя със служебните си
задължения. Нейното място ще бъде заето от Мая
Игнатова до провеждане на конкурс за мястото.

В продължение на няколко месеца от системно
недохранване са починали четири кобили от стадото
с 53 тракененски коня, отглеждани в базата на инсти-
тута в Костинброд. Заключението бе направено от
инспекторите от Областната дирекция по безопас-
ност на храните от края на миналата седмица. Вете-
ринарните власти са установили, че техните предпи-
сания за хуманно отношение към животните, издаде-
ни при първата проверка от декември 2012 г., не се
спазват. Затова са съставили акт за административно
нарушение на директора на института.

Уволниха шефа
на Института по
животновъдни науки

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Павлета ДАВИДОВА

П
ореден крупен
опит за имуще-
ствено обогатя-
ване на лица,
свързани с

председателят на движението Бо-
рислав Цеков. От днес официално
започва събирането на подписка-
та, обяви той. Според Цеков до-
питването трябва да се проведе ед-
новременно с парламентарния вот,
за да се спестят пари. Чрез широ-
ка експертна обществена дискусия
ще се обсъдят провиненията, зара-
ди които политиците ще бъдат от-
зовавани. За пример от движение-
то посочиха, че общинският съвет-
ник или депутат, който напусне ли-
стата, с която е влязъл, ще може да

бъде отзован. Същата възможност
ще се дава на избирателите, ако
даден политик бъде уличен в ко-
рупционна практика или конфликт
на интереси. Предлага се 5% от
избирателите в даден район да
могат да инициират отзоваване на
провинилия се политик.

Според движение “Модерна
България” и у нас, както е в Гер-
мания, трябва да се даде възмож-
ност да хората да сезират КС.
Целта била да се доближи власт-
та до гражданите.

Българската асоциация по пластична,
реконструктивна и естетична хирургия

БАПРЕХ, свиква

ОБЩО СЪБРАНИЕ

на 23 март 2013 г. от 10.00 ч.
в хотел СИ КОМФОРТ, град Хисар.

ДНЕВЕН РЕД
1. Научна програма от 10.00 до 12.30 ч.
2. 14.30 ч. - заседание на редовните членове

на асоциацията по следните въпроси:
- Промени в устава.
- Избор на нови комисии.
- Отчет за работата по стандарта по ПВЕХ.
- Други.

СЪОБЩЕНИЕ

Яне Янев подаде сигнал
срещу трима прокурори

ГЕРБ номинира зам.- председателят на  Върхов-
ния касационен съд и председател на наказателната
колегия на ВКС Гроздан Илиев за конституционен
съдия от квотата на Народното събрание. Илиев е
завършил право в Юридическия факултет на Софий-
ски университет “Св. Климент Охридски” през декем-
ври 1972 г. След успешно издържан изпит за право-
способност през 1974 г. започва професионалната му
кариера на прокурор и съдия. Кариерното му разви-
тие последователно преминава през различни
длъжности в органите на съдебната власт.

Кандидатурата на Илиев бе внесена две минути
преди да изтече крайният срок. ГЕРБ са единствена-
та партия, която внесе своя кандидатура, след като
останалите отказаха да участват в надпреварата.

Развоят на събитията смути правосъдната ми-
нистърка Диана Ковачева, която се притесни, че има
опасност поста да остане незает. Малко по-късно
вчера вицепремиерът Цветан Цветанов успокои ситу-
ацията, като намекна, че ГЕРБ ще имат своя кандида-
тура за член на Конституционния съд.

Според промените в правилата за избор на кон-
ституционен съдия, приети преди седмица от парла-
мента, вчера изтече крайният срок за номинации, а
изборът трябва да се проведе на 6 март.

ГЕРБ НОМИНИРА
ГРОЗДАН ИЛИЕВ
ЗА ЧЛЕН НА КС

ИСКАТ РЕФЕРЕНДУМ
ЗА ОТЗОВАВАНЕТО НА ПОЛИТИЦИ
ИСКАТ РЕФЕРЕНДУМ
ЗА ОТЗОВАВАНЕТО НА ПОЛИТИЦИ
ИСКАТ РЕФЕРЕНДУМ
ЗА ОТЗОВАВАНЕТО НА ПОЛИТИЦИ

ИСКАТ РЕФЕРЕНДУМ
ЗА ОТЗОВАВАНЕТО НА ПОЛИТИЦИ
ИСКАТ РЕФЕРЕНДУМ
ЗА ОТЗОВАВАНЕТО НА ПОЛИТИЦИ
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Уточнение
В броя от понеделник е допусна-

та грешка - Българската национална
телевизия проведе дискусия, посве-
тена на политика и общественик
Петко Каравелов на 4 февруари, а
не на посочената дата. Извиняваме
се за допуснатата неточност.

рокуратурата намери
виновни за строежа
върху дюните в Не-
себър в лицето на кме- Общинската полиция

провери заведения
за малолетни

Служители на Общинската по-
лиция, на Детската педагогическа
стая и инспектори от Столичния
инспекторат са проверили на 8
февруари питейни заведения след
22 часа за наличие на деца под 18
години без родител или упълномо-
щен придружител. Съставени са и
6 констативни протокола с пред-
писания на заведения, чиито соб-
ственици са били агресивни по
време на проверките.

Мъж ударил кмета
на Храбрино

Мъж посегна на кмета на Хра-
брино след разразил се скандал.
Полицията установила, че са се
скарали кметът на селото и
41-годишна отговорничка на мес-
тен пенсионерски клуб. В разгара
на спора се намесил и съпругът на
жената, който ударил представи-
теля на властта. Мъжът бил от-
веден в РПУ. Образувано е бързо
полицейско производство за при-
чиняване на телесна повреда по
хулигански подбуди.

Ледена пързалка
по пътя
Кюстендил-София

Около 100 автомобила и ТИР-
ове закъсаха вчера по пътя Кюс-
тендил-София на територията
на Пернишка област. Шофьори се
оплакаха, че настилката не е по-
чистена и опесъчена, а кола се
оказала в канавката. Проходът
“Хладни Клисури” също бе почти
непроходим.

Китен и Приморско
без хляб

Дистрибуторите бойкотират
снабдяването на Приморско и Ки-
тен с хляб и хлебни изделия. При-
чина за крайната мярка е въведе-
ната такса за разрешение за за-
реждане със стоки на търговски-
те обекти. В момента тя е 25 лв.
на месец и 200 лв. без ДДС на
година за едно превозно средство.
Налогът не е нов, но досега малко
от фирмите са го плащали, обяс-
ниха от общината. Дистрибуто-
рите очакват подкрепа и от соб-
ствениците на фурни и магазини.
От администрацията са катего-
рични, че населението на Примор-
ско и Китен няма да остане без
хляб и определиха действията на
дистрибуторите като рекет.

Биомеждучасие под наслов “Да сме
екологични” се проведе във фоайето на

ОУ “Христо Ботев” Добрич. На
специална чаена церемония в голямото

междучасие ученици от горните
класове приготвиха и раздадоха на

съучениците си различни видове чай,
приготвен от екологично чисти билки

Снимки ПРЕСФОТО/БТАКметът и главният
архитект на Несебър
на съд за „Дюнигейт”

ППППП
Признаят ли ги за виновни, двамата могат да бъдат
лишени от свобода от една до осем години

та на общината Валентин Ди-
мов и главния й архитект Ни-
колай Димитров. Новината бе
потвърдена от главният про-
курор Сотир Цацаров вчера.
Пресслужбата на прокурату-
рата уточни, че повдигнатите
обвинения са за допуснати
нарушения при продажбата и
разрешението за строителст-
во в защитени зони - пясъчни
дюни, намиращи се в земли-
щето на крайморския град, в
които е допуснато строител-
ство в полза на фирма “Сле
груп”.

“Разследването по дело-

то се осъществява от екип от
трима следователи. Предвид
високия обществен интерес
по случая разследването е
проведено приоритетно и в
максимално кратък срок са
събрани нужните доказател-
ства, които били достатъчни
за откриване на виновници-
те”, коментираха от прокура-
турата.

Кметът на община Не-
себър е обвинен в това, че
през декември 2012 г. с цел
да набави облага на фирма
“Сле груп”, не е осъществил
контрол върху дейността на
Общинския експертен съвет
по устройство на територия-
та. От това били настъпили
немаловажни вредни после-

дици, а именно: издадено е
било Разрешение за строеж
в защитена зона. Стартира-
лото строителство е собстве-
ност на “Сле груп”. Главният
архитект на община Несебър
Валентин Димов е обвинен в
това, че на 21 декември ми-
налата година е нарушил и
не е изпълнил служебните си
задължения, като одобрява
инвестиционните проекти в
защитената територия.

Престъпленията са нака-
зуеми с лишаване от свобо-
да от една до осем години.

ДУМА припомня, че
скандалът “Дюнигейт” избух-
на края на миналата година.
В него бе замесен кумецът
на вицепремиера Цветан

Цветанов - Тодор Бояджиев,
а в медиите аферата стана
известна като “Цецо и Куме-
цо”. Бояджиев се оказа
съдружник с управителите
на фирма “Сле груп”. Чрез
фирмата са били купени 29
декара земя, която пред-
ставлява защитени от зако-
на дюни. Земеделският ми-
нистър Мирослав Найденов,
разгневен от излязлите фак-
ти, изкара отговорни за това
тройната коалиция. От БСП
отговориха с доказателства,
че аферата е изцяло герба-
джийска корупция. В отговор
Найденов заплаши, че ще
съди Сергей Станишев, но
такова дело все още не е
заведено.

чените, които от три месеца про-
тестират срещу корупцията във
фонд “Научни изследвания” на
МОМН, в сряда отново излизат

Посланикът на Руската федерация у нас Юрий Исаков и служители
на Руското посолство и Руския културно-информационен център

положиха венци и цветя на паметника на граф Игнатиев
по случай руския професионален празник Ден на дипломата

Най-малката сума, събрана досега
със съдия-изпълнител, е 99 стотин-
ки. Това съобщи частният съдебен
изпълнител от Пловдив Стефан

ПРАЩАТ СЪДИЯ-
ИЗПЪЛНИТЕЛ
ЗА 99 СТОТИНКИ

Горчев. Той уточни, че случаят е от прак-
тиката на негов колега и е ставало въпрос
за приключило дело между две фирми.
Едната си е извадила изпълнителен лист
срещу другата, за да си прибере от нея
присъдените съдебни разноски в размер
на 0,99 лв.

По думите на Горчев през последните
три години в национален мащаб има тен-
денция на увеличаване на изпълнителни-
те дела срещу длъжници с по 20-25 на
сто на година. Една от причините, заради
която все повече граждани и фирми не
могат да обслужват кредитите си и да
плащат сметките за ток и вода, е иконо-
мическата криза.

Все повече пловдивчани вече получа-
ват предупредителни писма от общината,
че ако не си платят глобите за неправил-
но паркиране от 20 лева, ще бъдат даде-
ни на съдия-изпълнител. Дори и за такава
малка сума, може да бъде описано дви-
жимо имущество и да се продаде на търг.
От постъпленията се удовлетворява кре-
диторът, отделят се пари за ДДС и се
покриват разноските, направени от съдия-
изпълнителя. В крайна сметка дължимата
сума може да скочи и до 80 лева.

Учените отново излизат
на протест заради фонда
Велиана ХРИСТОВА

У
на улицата. Причината за новия про-
тест е замазването на скандала и при
новия просветен министър акад. Сте-
фан Воденичаров, който замени увол-
нения от Борисов Сергей Игнатов; как-
то и това, че остават във фонда шефо-
вете Петров и Гюров, виновни за из-
точването на парите, чиято оставка
поиска дори премиерът; че няма да се
анулират проектите, финансирани не-
законно и неправомерно взетите пари
няма да бъдат върнати. Вместо да
потърси експертното мнение на авто-
ритетни учени с опит в международни
научни проекти, Воденичаров се
обърна към “консервативни овластени
пазители на статуквото”, заявяват про-
тестиращите, визирайки ректорите, с
които се съветва новият министър и
които предложиха бившия ректор на
ХТМУ доц. Борис Стефанов за бъдещ
управител на фонда. В медиите вече

се появиха публикации, че и той бил
замесен в нарушения във фонда през
2009 г.  Общото събрание на БАН вче-
ра пък призова членовете на Изпълни-
телния съвет на фонда, които са от
академията - чл.-кор. Георги Русев и
проф. Емил Ботев, да се оттеглят неза-
бавно. В противен случай БАН ги отзо-
вава, което се допуска според правил-
ника на фонда. Акад. Воденичаров е
поканил на среща днес “ръководство-
то на научноизследователските инсти-
туции” и групата учени, които бяха на
срещата с премиера на 28 януари”,
съобщиха вчера следобед от МОМН.
Младите учени, които организират про-
тестите, обаче отказаха да отидат на
срещата. Цяла седмица ние търсихме
контакт с Воденичаров, писахме му
писма и призиви да се срещнем, той
не реагира и нищо от исканията ни не
е изпълнено, а сега единствената при-
чина да ни кани е страхът от протеста
ни, аргументира отказа гл.ас. Виктор
Атанасов. Нашата цел са спешни анти-
корупционни мерки, които не се пред-
приемат, заяви той.

Още на стр. 13

Неуредени финансови взаимоотно-
шения между Златомир Иванов - Злат-
ко Баретата и Росен Драгнев - Капи-
тана е една от версиите за стрелбата
срещу Баретата, заяви Цветан Цвета-
нов вчера. Той обясни, че се работи по
няколко възможни версии за стрелба-
та по Баретата, като ще бъде разслед-
ван не само въпросният капитан, а и
цялото обкръжение на Баретата. Ка-
питана заедно с още едно лице бяха
арестувани в неделя вечерта при спе-
цакция на МРВ в Казанлък. В тях са
били открити наркотици и оръжие.
След като заяви, че финансови отно-
шения между Баретата и Капитана е
една от версиите за покушението,
Цветанов веднага се опроверга, че към
настоящия момент не може да бъде
направена връзка между тях.

ДУМА припомня, че по Златомир
Иванов бе стреляно посред бял ден
пред Съдедната палата в София в края
на миналия месец.

СПОРЕД
ЦВЕТАНОВ:
КАПИТАНА
ПОРЪЧАЛ
СТРЕЛБАТА
НА БАРЕТАТА
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Срещу оставането на кафенета и павилиони в

Градската градина в София се обявиха граждан-
ски сдружения. Това е зелена площ без право на
застрояване и не е редно да се узаконяват някои
от съществуващите обекти в нея, категорични са от
“Граждани за зелена София”. Недоволството им бе
предизвикано от промените в схемата на премест-
ваемите обекти, предложена от главния архитект
на София Петър Диков. Настоящата схема бе одо-
брена преди време без обществено обсъждане,
както изисква нормативната база, а сега предлага
нови промени отново без такова обсъждане, ко-
ментират от сдружението. Членовете му са против
възможността близкият хотел да разполага маси
на открито в градината, които обслужват само
негови клиенти.  От организацията не приемат и
намерението стъкленият павилион в градината да
бъде преместен вместо да се премахне. Намере-
нието на общината е той да се узакони и да стане
неин информационен център. Инфотаблата на СО
също ще бъдат преместени на неудачно място,
коментират гражданите. Те определят като недо-
пустимо предложението на Диков да се узакони и
кафенето, разположено в близост до площадката
на мавзолея. Окончателното решение за промени-
те в схемата на обектите в Градската градина ще
бъде взето тази седмица на заседание на ресор-
ните комисии към Столичния общински съвет.

ителите на общините
Девин, Борино и До-
спат възобновяват на
15 февруари протес-

Методиката на НЗОК за разпределение на на-
правления през 2013 г. поражда много въпроси, създа-
ва усещането за хаотичност и липса на обоснова-
ност. Това пише в писмо на пациентски организации
“Заедно с теб”, Асоциация за репродуктивно здраве,
бременност и грижи за децата “Усмихни се”, Алианс
на трансплантираните и оперираните “Бъдеще за
всички”, Асоциация на пациентите със сърдечносъдо-
ви заболявания. НЗОК определя брой направления
за тип 1 и тип 2 (остри и хронични случаи) на 100
задължително здравно осигурени лица (ЗЗОЛ), но
никъде не става ясно колко точно са тези направле-
ния, което предполага неясноти и замъгляване на
реда и правилата. НЗОК определя общо брой на-
правления за тип 4 (диспансерните случаи), но не се
казва никъде колко точно са тези направления, а те
са задължителни и бройката трябва да е ясна пред-
варително. Според нас необосновано направленията
тип 1 и 2 (остри и хронични случаи) са поставени в
една група с тип 8 (за ТЕЛК) и стойността според
тези правила е обща, което води до несигурност и
няма гаранция, че ще бъде осигурен достъп на паци-
ентите с остри състояния, пише в писмото. Освен това
НЗОК определя броя на направленията за медико-
диагностични дейности (МДД) в зависимост от очак-
ваното изпълнение на бюджета на НЗОК, което е
правен абсурд, тъй като бюджетът е ясен и е гласу-
ван в парламента.

Във връзка с острите случаи при деца НЗОК огра-
ничава еднократно издаване на направление за вся-
ко остро заболяване. “Ние сме разтревожени от лип-
сата за защита на детското здраве от страна на
НЗОК”, коментират от пациентските организации. От
писмото им става ясно, че НЗОК ограничава
прехвърлянето на неусвоените направления от
завършилото тримесечие в следващото.

ГРАЖДАНИ СРЕЩУ КАФЕНЕТА И ПАВИЛИОНИ
В ГРАДСКАТА ГРАДИНА В СОФИЯ

Гражданите настояват за премахване на повечето преместваеми
обекти от Градската градина

Астрономите на Рожен извършват
анализи на влиянието на слънчевата ак-
тивност и климатичните условия върху
дървесните видове, съобщи директорът
на Националната астрономическа обсер-
ватория Никола Петров. На този етап в
обсерваторията вече има няколко проби,
образци от различни дървесни видове от
Родопите, от районите на Берковица и
Гоце Делчев. Астрономите започват ана-
лиз, свързан с това как на дадени места
климатичните условия и слънчевата ак-
тивност влияят върху дървесните видове.

До месец-два ще има доста интерес-
ни резултати в тази насока, обещават
астрономите. Вече се подготвят няколко
презентации и доклади, които ще бъдат
изнесени на 10, 11 и 12 май, когато има
сбирка на астрономите в България. Тя
ще се проведе във Варна и след това
ще има реални резултати от работата
по съвместните проекти на обсервато-
рията с МЗХ и МОСВ. В края на минала-
та година премиерът Бойко Борисов
даде на астрономите да работят по два-
та проекта, за да може със средствата
от тях учените да подпомогнат текущи-
те разходи на обсерваторията.

Деси ВЕЛЕВА

АСТРОНОМИТЕ НА
РОЖЕН АНАЛИЗИРАТ
ВЛИЯНИЕТО НА
СЛЪНЦЕТО ВЪРХУ
ДЪРВЕТАТА

Три родопски общини готвят нов
протест заради закрита болница
За 16 месеца 14 души починаха в линейки
на път от Девин до смолянската болница

Ж
Аида ПАНИКЯН

тите срещу затворената общин-
ска болница в Девин. Това обя-
виха от инициативния комитет
“Здраве за общините Девин, Бо-
рино и Доспат” и заявиха, че
планират протестите да са без-
срочни до решаването на про-
блема.

ДУМА припомня, че това ста-
ва 2 месеца след решението на
Общинския съвет в Девин за об-
разуване на дъщерно дружество
към смолянската болница, а
градът и близките до него общи-
ни Доспат и Борино все още ня-

мат лечебно заведение.
Общински съветници пред-

ставиха в детайли историята на
закритото преди 16 месеца 70-
годишно лечебно заведение,
което обслужваше около 27 хил.
души от региона и поясниха, че
обещаното на 10 декември м.г.
учредяване на дъщерно друже-
ство в Девин към МБАЛ-Смолян
все още не е осъществено. От
местната преса на 30 януари
общинските съветници научили,
че здравната министърка Деси-
слава Атанасова изисква още
документи, а в общината писмо-
то пристигнало на 7 февруари.
Общинската съветничка Дияна
Чаушева поясни, че вече и ме-
дицинският център на практика
не работи, тъй като няма рент-

ген, резултатите от изследвания
се получават след 3 дни, а ле-
карите специалисти не работят
в него, вече са на свободна
практика и приемното им време
е до 14 ч. В останалото време
жителите разчитат само на де-
журен екип от филиала за спеш-
на помощ, където няма педи-
атър, кардиолог, невролог и
хирург.

Откакто е затворена болни-
цата заради липсата на достъп
до навременна и адекватна ме-
дицинска помощ, само от Девин
са починали 14 души в линейка
на път за смолянската болница,
като последният случай е моя
връстница - 26-годишно момиче,
каза общинският съветник Нико-
лай Мартинов. Той допълни, че

докато на здравноосигурен в
Пловдив се падат годишно 240
лв. за здраве, за здравноосигу-
рените в Девин, Доспат и Бори-
но се падат годишно 76,17 лв.

На практика 1/3 от Смолян-
ска област е без никакъв достъп
до медицинска помощ; в перио-
да 2009-2012 г. в областта са
закрити 3 от 7-те лечебни заве-
дения.

Един от основните проблеми
на девинската болница е, че не
се решава въпросът с дълговете
й, които са за сметка на община-
та. Общинският бюджет е 7 млн.
лв., а дълговете на болницата -
близо 2 млн., стана ясно от изяв-
ленията на общински съветници.
За периода 1997-2007 г. дълго-
вете на болницата са били око-
ло 700 хил. лв., а за 2009-2011 г.
- 1,1 млн. лв.

Проблемите на общинските
болници в отдалечените райони

започнаха от края на 2009-на-
чалото на 2010 г., когато МЗ
създаде почти непосилни крите-
рии за работа на тези заведе-
ния. Те вече не получават и ни-
какви субсидии от държавата. За
периода 2009-2012 г. над 10 об-
щински болници затвориха вра-
ти в страната, още толкова се
преобразуваха в медицински
центрове, припомни д-р Атанас
Атанасов - зам.-председател на
УС на Сдружението на общин-
ските болници в България.

Разходите на болниците ста-
ват по-големи заради увеличе-
ните цени на ток и др. консума-
тиви, а цените на клиничните
пътеки не се увеличават. Нещо
повече: НЗОК вече дори не поз-
волява на болниците да изкар-
ват пари, като предварително
слага таван на приходите им,
коментира д-р  Стойчо Кацаров
- председател на УС на ЦЗПЗ.

ПАЦИЕНТИ СА НЕДОВОЛНИ
ОТ МЕТОДИКАТА НА НЗОК
ЗА РАЗПРЕДЕЛЯНЕ
НА НАПРАВЛЕНИЯ

толичният общински съвет ще
разгледа на сесията си в
четвъртък предложенията на
общинския съветник от БСП

Аида ОВАНЕС

СЪВЕТНИК ОТ БСП
ПРЕДЛАГА НОВИ
ЗАБАВАЧКИ
И ТУНЕЛ В
„ДРУЖБА”

С

Пореден
сигнал за

бомба в
сградата

на
Софийския

градски
съд

опразни
Съдебната
палата. В

9.30 ч. е
получено

обаждане
на тел.
112 за

поставено
взривно

устройство

Деси ВИОЛЕТОВА

Борис Цветков за изграждането на
три нови детски градини в жк “Друж-
ба”, довършване на бул. “Копенха-
ген” и разширение на ул. “Димитър
Пешев”. Сред предложенията в до-
клада му са и създаване на вело-
алеи, пешеходен тунел от “Дружба”
2 към метростанция “Цариградско
шосе” и проектиране и изграждане
на канализация на с. Бусманци и кв.
“Абдовица” и “Димитър Миленков”.
Цветков предлага обектите да бъдат
включени в “Общинската строителна
програма за изграждане, реконст-
рукция и ремонт на обекти публична
общинска собственост за 2012 г.”
Той припомня, че в общинските дет-
ски ясли и градини в жк “Дружба” 1
и 2 не достигат места за 1150 деца.
От доклада на общинския съветник
става ясно, че жителите на квартала
все още нямат удобен достъп до ме-
тростанцията на “Цариградско шосе”
въпреки пускането на довеждащ
транспорт. Според него пешеходен
тунел ще спести много разходи и
време за довеждащ транспорт и ще
може да се изгради по-лесно и по-
евтино заедно със строежа на нови-
те участъци на метрото.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Националният омбудсман смята за противоконституционни текстове от
Закона за семейните помощи за деца, с които се нарушават правата на
гражданите. Константин Пенчев атакува пред Конституционния съд норма,
която предоставя помощ, независимо от дохода на семейството, при усло-
вие, че детето отговаря на посочените условия и сочи аналогични разпоред-
би, свързани с месечни помощи за отглеждане на дете до 1 година и с
еднократна целева помощ за записване на дете в първи клас.  С всички
атакувани текстове се уреждат изключения от принципа, според който по-
мощи се отпускат само ако доходът на член на семейство е под определе-
ния в закона, като се дава възможност на преживелия родител да получава
съответните семейни помощи независимо от дохода му, посочва национал-
ният обществен защитник.  Константин Пенчев напомня, че равенството
означава равнопоставеност на гражданите пред закона и задължение за
еднаквото им третиране в идентична ситуация от държавната власт. Наци-
оналният омбудсман е защитник и на децата. Затова в искането си до
Конституционния съд той отделя специално внимание на факта, че с атаку-
ваната законова уредба се засягат правата и на децата, тъй като дете,
отглеждано от един родител, в една ситуация ще може да получи по-добри
грижи, с оглед предвидените помощи за преживелия съпруг, отколкото дете
в сходна ситуация, отглеждано от самотен родител или осиновител.

И ЗАКОНЪТ ЗА СЕМЕЙНИТЕ ПОМОЩИ
ПРОТИВОРЕЧИ НА КОНСТИТУЦИЯТА
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България реализира

102,6% ръст на износа за Ки-
тай до 1,16 млрд. лв. през 2012
г., показват данни на НСИ.
Така азиатската страна вече е
вторият ни най-голям пазар
извън ЕС, изпреварвайки Ру-
сия, закъдето сме изнесли сто-
ки за 1,1 млрд. лв. през 2012 г.
при само 3,7% ръст на годиш-
на база.

Турция си остава най-голе-
мият ни пазар с износ за 3,82
млрд. лв. при ръст с 12,8% на
годишна база. Номер четири
остава Сърбия с 865,2 млн. лв.
при спад със 7,5% на годишна
база, а пета отново е Македо-
ния със 767,9 млн. лв. за 2012
г. при спад с 14,9%.

При вноса от страните извън
ЕС Русия остава най-големият
вносител в България с 10,4
млрд. лв. за 2012 г. при ръст на
годишна база с 28,4%. Вносът

Kитай измести
Русия в износа ни
Kитай измести
Русия в износа ни
Kитай измести
Русия в износа ни
Kитай измести
Русия в износа ни
Kитай измести
Русия в износа ни
Kитай измести
Русия в износа ни

тписаните кре-
дити са основ-
ната причина
за намаление-
то на дела на

Търговсикият дефицит за 2012 г.
е склочил с близо 50 на сто и
надхвърля 9 млрд. лв.

от Турция се увеличава със
7,3% до 2,32 млрд. лв., а този от
Украйна намалява с 31,8% до
1,25 млрд. лв. Така Украйна
отстъпва 3-ото място на Китай,
който увеличава експорта си за
България с 11,7% до 1,48 млрд.
лв. за миналата година.

Македония е номер 5 в кла-
сацията на най-големите вно-
сители в България с 500,9 млн.
лв. през 2012 г. при 2,2% годи-
шен ръст.

За цялата 2012 г. България
отчита ръст на износа с 2,6%
до 40,7 млрд. лв. Имаме нама-
ление на износа за страните
от ЕС с 3,6% до 23,7 млрд. лв.,

докато за тези извън общност-
та отчитаме ръст с 12,8% до
16,9 млрд. лв.

Вносът през 2012 г. (без
разходите по доставката) на-
раства с 8,8% на годишна база
до 47,7 млрд. лв. Импортът от
страните от ЕС нараства със
7,4% до 28 млрд. лв., а този от
страни извън общността е на-
горе с 10,8% до 19,6 млрд. лв.
Търговският дефицит, без раз-
ходите за доставка, се увели-
чава с 67% до 7,03 млрд. лв. за
миналата година. Дефицитът с
включени разходи за достав-
ките е 9,15 млрд. лв. за 2012 г.,
което е увеличение с 49% на

годишна база.
Само за декември 2012 г.

износът се свива с 3,4% на
годишна база до 3 млрд. лв.
(първият спад след 9 поредни
месеца на повишение). Силен
спад от 10,3% отчита износът
към страните от ЕС, спрямо
ръст с 6,8% към останалия свят.

Вносът също намалява в
последния месец на миналата
година, с 2,5% до 3,64 млрд.
лв., като от ЕС намалява с

8,4%, а от страните извън общ-
ността расте с 6,9%. Търговски-
ят дефицит се увеличава с 2%
на годишна база до 644 млн.
лв. за декември 2012 г.

През 2012 г. от България
общо са изнесени стоки на
стойност 40.7 млрд. лв. и спря-
мо 2011 г. износът се увелича-
ва с 2.6%. Внесените стоки
през 2012 г. са на стойност
49.8 млрд. лв., или с 8.8% пове-
че спрямо 2011 г.

През 2012 г. столичната дирекция е
поискала от съда да обяви в несъстоятел-
ност 111 дружества с общ размер на
дълга за повече от 610 млн. лева, показва
анализ на дирекция “Събиране” в столич-
ната НАП. Изпратени са и сигнали до
Прокуратурата за търсене на наказател-
на отговорност от управителите и собст-
вениците на тези фирми, тъй като не са
уведомили съда за изпадане в неплате-
жоспособност и свръхзадлъжнялост, съоб-
щиха от приходната агенция.

За цялата 2012 г. в хазната са постъ-
пили повече от 2 млн. лв. от продажба
на имущество на длъжници. На публи-
чен търг са продадени недвижими имо-
ти, превозни средства, машини и други
вещи на лица със значителни по раз-
мер задължения.

От НАП напомнят, че публичните
изпълнители пристъпват към принудител-
но събиране на просрочените вземания
след получаване на покана за добровол-
но плащане или напомняне по телефона
длъжникът не търси контакт с приходната
администрация и не предприема никакви
действия за погасяване на дълга.

17 470 изпълнителни дела спрямо
длъжници са образувани в НАП София

НАП поиска фалити за 111 дружества Отписани кредити свиха
дела на лошите заеми

възстановява заетостта.
Прогнозата ни за нара-
стване на БВП с 1.5%
през 2013 г. означава, че
сме все още далеч от по-
добно развитиe”, обясня-
ва Калоян Ганев.

От Райфайзен обръ-
щат внимание и върху
влошаването на нетните
чуждестранни активи със
138.9 млн. лв. (4%), като
това е първото влошава-
не на показателя от юни
2009 г. Сравнително мал-
ката стойност на това вло-
шаване, както и липсата
на установена трайна
тенденция в тази посока
все още не дават основа-
ние да се предрича по-
съществен приток на
средства от чужбина,
съответно ускоряване на
кредитния растеж в стра-
ната.

Изминалата 2012 г.

завърши с 4.2% годишна
инфлация, след като през
месец декември отчете-
ното месечно нарастване
на ценовото равнище
възлезе на 0.4%.

Предварителните дан-
ни на Евростат по отно-
шение на коефициента
на безработица показват,
че през декември 2012 г.
стойността на показателя
достига 12.5%. Развития-
та и през предходните
два месеца доведоха до
сходни, бавно увеличава-
щи се стойности (11.8%
през октомври и 12.2%
през ноември). Първото
тримесечие на 2013 г. ще
даде донякъде по-ясен
отговор на въпроса до-
стига ли българският тру-
дов пазар дъното, съот-
ветно има ли налични
първи признаци на
възстановяване.

през изтеклата година. Общият размер на
вземанията по тях е за повече от 500 млн.
лева. Насрочени са 448 търга за публич-
на продан на движими и недвижими акти-
ви, обезпечени като средства за погася-
ване на просрочените плащания. За срав-
нение през 2011 г. са проведени 249 търга.
Шест пъти повече са и търговете, по кои-
то има постъпления. В хазната са внесени
2.078 млн. лева от реализираните про-
дажби, което е със 708 хил. лева повече,
в сравнение с 2011 г.

Общо 1.459 млрд. лева са постъпили
по сметките на столичната НАП през 2012
г. от просрочени данъчни и осигурителни
задължения, което е с 600 млн. лв. пове-
че, в сравнение с 2011 г.

О
лошите кредити до
16.62% към декември,
спрямо 17.25% към края
на третото тримесечие.
Това отбелязват в месеч-
ния си макроикономиче-
ски анализ специалисти-
те от Райфайзенбанк
България Калоян Ганев и
Христина Видинова, ци-
тирани от Дарик финанс.

“Няма промяна в ико-
номическата ситуация,
която да предполага ус-
тойчиво намаление на
показателя. Последното
може да се случи едва
след като икономиката
започне да регистрира
по-съществен икономи-
чески растеж, съответно
когато започне да се

Цената на природния газ за второто тримесечие
на годината да се запази без изменение, в сравне-
ние с прилаганата цена през първото тримесечие,
предлага “Булгаргаз”. Това съобщиха от пресцентъра
на дружеството. Прогнозната цена отчита положител-
ната тенденция в съотношението лев/долар, повиша-
ващите се цени на алтернативните на природния газ
горива на международните пазари и изискванията на
нормативните актове за регулиране на цените.

Окончателното предложение на газовото друже-
ство за цената на природния газ за второ тримесечие
на 2013 г. ще бъде оповестено при внасяне на пред-
ложението в ДКЕВР на 11 март.

Индексът на тържищ-
ните цени (ИТЦ) се по-
нижи леко миналата
седмица до 1,548 пунк-
та, съобщават от
Държавната комисия по
стоковите борси и
тържищата. ИТЦ достиг-
на максимум от 1,577
пункта по време на Но-
вогодишните празници.

Кашкавалът тип “Ви-
тоша” се търгуваше ми-
налата седмица по 10,64
лв./кг, с 0,3 на сто по-
евтино спрямо предход-
ната седмица. Кравето
сирене поскъпна с 1,7%
до 5,24 лв. за килограм
на едро. Олиото се про-
дава средно по 2,72 лв.

Женевската компания
LEM, производител на
електронни компоненти,
ще открие предприятие в
София, в което ще инвес-
тира 2 милиона швйцар-
ски франка, информира
електронното издание на
женевската информацион-
на агенция за икономика
и финанси “Ажефи”, цити-
рана от БТА. LEM планира
предприятието да зарабо-
ти през октомври.

Със създаването на

„БУЛГАРГАЗ”
ЗАМРАЗЯВА ЦЕНАТА
НА СИНЬОТО ГОРИВО

БРАШНОТО МИНА ЛЕВ
ЗА КИЛОГРАМ НА ЕДРО

за литър, а яйцата по 23
ст. бройката. Каймата
поскъпва с 2,4 на сто до
5,22 лв./кг.

Брашното тип “500”
повишава цената си с
3% и се търгува по 1,02
лв. за килограм. Цената
на захарта пада с 1% до
2 лв./кг.

Краставиците поскъ-
пнаха с 1 на сто до 2,93
лева за килограм. Оран-
жерийните домати се
търгуват по 2,43 лв./кг.
Цената на  зелето се
качва със 7,5 на сто до
0,43 лв. за килограм на
едро. Картофите поевти-
няват с една стотинка до
0,70 лв./кг.

Швейцарци инвестират
2 млн. франка в завод
за електроника у нас

LEM България швейцар-
ската група се стреми да
увеличи производствените
си мощности в близост до
европейските си клиенти,
допълва “Ажефи”. На
първо време LEM Бълга-
рия ще наеме на работа
50 служители за новото
производство. Компанията
е специализирана в реше-
нията за измерване на
електронни параметри.
Водещите й продукти са
амперволтметри.

Режат три кораба
за скрап с европари

ТTри кораба ще бъдат нарязани за скрап с над
360 000 лева от програма “Рибарство”, съобщиха от
ДФ “Земеделие”. Субсидиите са по Мярка 1.1 “Пуб-
лична помощ за постоянно прекратяване на риболов-
ни дейности” от ОП за развитие на сектор “Рибарст-
во”. Собствениците на плавателните съдове имат склю-
чени договори за покупко-продажба с лицензирана
компания за търговия с отпадъци от черни и цветни
метали. Корабите, нарязани на скрап, са извършвали
стопански риболов в акваторията на Черно море.

Мярка 1.1 има компенсаторен характер и се фи-
нансира от Европейския фонд за “Рибарство” и наци-
оналния бюджет в съотношение 85% към 15%. Бене-
фициентите получават до 100% от целия размер на
одобрената инвестиция.
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В периода до 16.02.2013 г. времето ще се задържи топло за сезона. Не
се очакват валежи. Минималните температури ще са малко под нулата, а
максималните стойности ще достигат до 8-100С.

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

ЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТЕВРОПЕЙСКИ ПАРЛАМЕНТ

ЕК започна обществено обсъждане
за европейската политика в областта
на биологичното земеделие

 В периода 15 януари - 10 април 2013 г.
на интернет страницата на ЕК ще се проведе
публична дискусия относно преразглежда-
нето на европейската политика в областта на
биологичното земеделие.

Основните теми, застъпени в този дебат,
са свързани с търсенето на възможност за
облекчаване процедурите за кандидатства-
не, като същевременно се гарантира запаз-
ване на стандартите; по-добри системи за
контрол на биологичните продукти; въздей-
ствие на новите правила за етикетиране, осо-
бено на задължителното използване на европейско лого върху всички про-
изведени в ЕС биологични продукти.

Целта на ЕК е да повиши доверието на потребителите, като в същото
време се създадат условия за лоялна конкуренция между биологичните
производители в 27-те страни на ЕС.

За участие и допълнителна информация в публичната консултация всеки
желаещ - граждани, организации и обществени органи, може да посети
следния линк:

http://ec.europa.eu/agriculture/consultations/organic/2013_bg.htm.

ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯ ЗА БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ (EFSA)ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯ ЗА БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ (EFSA)ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯ ЗА БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ (EFSA)ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯ ЗА БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ (EFSA)ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯ ЗА БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ (EFSA)

EFSA предоставя  всички налични данни
от Монсанто за ГМ царевица NK603

Досега процесът на одобрение за използването на генетично модифицира-
ни организми (ГМО) и свързаните с тях химични технологии за тяхното отглеж-
дане оставаха тайна. Като правило обществото оставаше в неведение относно
подробностите на получаване на крайния продукт и аргументите, на база на
което се одобряваше една или друга култура или химически препарат.

Европейската агенция за безопасност на храните (EFSA) реши да предо-
стави за публичен достъп всички налични данни, предоставени от фирмата
Монсанто през 2003 г., по време на разглеждането и приемането на днеш-
ните популярни разновидности на ГМ царевица NK603.

Според блога “Nature news” EFSA възнамерява да предостави за обще-
ствен достъп всички налични данни за този ГМО и използваните за неговата
поддръжка химически препарати. В момента регулаторът стартира процес
на събиране на мненията на представителите на независимата научна общ-
ност и на обществеността относно детайлите в обсъждането на перспекти-
вите за NK603 в Европа. Според EFSA ще бъдат публикувани всички налич-
ни данни на агенцията за NK603 от Монсанто, с изключение на “търговско-
конфиденциална информация”, съобщава FoodControl.

“Като се има предвид нивото на обществения интерес, EFSA ще публи-
кува всички данни за генетично модифицираната царевица NK603 на своя
уебсайт” - се казва в изявлението на EFSA за новата обществена инициа-
тива. “По-рано администрацията вече публикува част от информацията по
редица конкретни случаи. Сега всеки член на обществеността или на науч-
ните общности ще бъде в състояние да проучи цялата информация, която се
използва за оценка на потенциалната опасност на този сорт царевица.”

СЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯ
ДЗИ - ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО
4 нови сорта пшеница, селекция на ДЗИ

- гр. Ген. Тошево, са одобрени в края на
2012 г.

Четири нови сорта пшеница - Пчелина, Ко-
сара, Рада и Тина, селекция на ДЗИ край гр.
Ген. Тошево, са признати в края на 2012 г от
ИАСАС.

Освен пшеничните сортове държавната
комисия е одобрила и два нови сорта ечемик,
един тритикале и един хибрид слънчоглед,
съобщи директорът на ДЗИ доц. Иван Киряков
по време на годишния отчет в института.

В пълна схема на производство в ДЗИ се предлагат 47 сорта житни
култури, 33 от които са пшеница, 8 тритикале, 3 ечемик и 3 твърда пшеница.
Освен това ДЗИ - гр. Ген.Тошево, поддържа и 3 сорта фасул и по едни грах,
нахут и леща. Продължават изпитванията на редица нови разработки на
учените. Очаква се през 2013 г. още три нови сорта пшеница да получат
одобрение.

Всички тези постижения в областта на селекцията се постигат при из-
ключително трудни финансови условия, подчерта още доц. Киряков. През
2012 г. бюджетът на научният институт е бил с 14% по-нисък в сравнение с
предходната година. Силно намален е Фонд работна заплата, а през пролет-
та е имало съкращения и на 30 щатни бройки. Заради ниските доходи и
забавянето на заплатите на два пъти от института започват да напускат
учени. В същото време приходите на ДЗИ - гр. Ген. Тошево, възлизат на
5,460 млн. лв. Засега ръководството на института е получило уверение от
ССА, че няма да се стигне до нови съкращения през 2013 г.

ИРГР - САДОВО
Два нови сорта твърда пшеница са създали учените в Садово.
Експертната комисия на ИАСАС призна два нови сорта обикновена зим-

на пшеница - Гизда и Николай, разработка на Института по растителни и
генетични ресурси (ИРГР) в Садово. Новите сортове са студоустойчиви и
сухоустойчиви, дават гарантирано високи добиви и следователно носят по-
високи печалби за производителите, каза проф. Сийка Стоянова, директор
на научното звено към ССА. В института са селектирани 21 нови сорта
пшеница за последните 5 години. Те са получили признанието на ИАСАС и
са с право на семепроизводство и търговия със семена.

Сорт Гизда се характеризира със студоустойчивост и сухоустойчивост,
брати добре и формира гъсти и изравнени посеви. Сортът не е взискателен
към условията на отглеждане и е ефективно икономичен. Другият сорт хлебна
пшеница Николай е утвърден за вписване в списък А на официалната сортова
листа. Той се характеризира със стабилни добиви и има изключителна про-
дуктивност. Сортът е подходящ за екологично земеделие, устойчив е на
оронване и полягане и на причинителите на кафявата и стъблената ръжда.

Последните сценарии и прогнози на учени, свързани с глобалните про-
мени в климата, вещаят по-кратки вегетационни и репродуктивни сезони за
земеделските култури. Това може да доведе до рязък спад на добивите и
качеството на продукцията. Учените от института в Садово въвеждат редица
адаптационни мерки, чрез които максимално да се преодолеят вредите на
климатичните промени върху земеделските култури, каза проф. Стоянова.

НОВИНИ

Няма основания за тревога и при-
теснения за състоянието на есенните
култури у нас.

Изводът направи селекционера
проф. Н. Ценов от ДЗИ - гр. Генерал
Тошево. Метеорологичните условия са
нормални, зимата е по-мека от оби-
чайното, а в почвата има достатъчно
запаси от влага - над 200 литра на кв.
метър. Падналите валежи са повече в
сравнение на същия период на 2012 г.
Има и достатъчно снежна покривка,
която дава ефективна защита. Трудна-
та сеитба през есента на 2012 г обез-
покои фермерите. Липсата на влага в началото на есента попречи на покълва-
нето и развитието на житните култури. Последвалите валежи и снегове обаче се
отразиха благоприятно и към настоящия момент житните култури са в добро
състояние, тъй като имаха възможност да компенсират в развитието си.

Притесненията на производителите сега са свързани с рапицата. Трудната
кампания по сеитбата и засушаването през есента се отразиха неблагоприятно
върху маслодайната култура. Площите с рапица намаляха три пъти в Добричка
област, докато през есента на 2011 г. те надхвърлиха 300 хил. дка. Според проф.
Ценов все още има надежда за тази култура, въпреки че тя няма адаптивните
способности на житните растения. Наличната влага и липсата на екстремни ниски
температури могат да благоприятстват развитието на рапицата, смята ученият.

Проф. Ценов коментира още ситуацията на зърнения пазар, която е обект на
неговите проучвания. По думите му две от страните, които са основни износителки
на пшеница - Аржентина и Австралия, ще имат по-слаби реколти заради клима-
тични аномалии. Наблюденията в Русия също показват неблагоприятна картина.
Там сеитбата е била късна и се е осъществила при сухи условия. Посевите са във
фаза поникване и втори-трети лист. Най-голямата житница на Русия - територията
между реките Волга и Дон, е без сняг и там се очакват 15-20% измръзване на
пшеничните растения.

СЪСТОЯНИЕТО НА ПШЕНИЦАТА
Е ДОБРО СПОРЕД СПЕЦИАЛИСТИ
ОТ ДЗИ - ГР. ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО
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В традиционната годишна прези-

дентска реч по-късно днес, известна
под названието “За състоянието на
Съюза”, президентът на САЩ Барак
Обама ще лансира отново една от ос-
новните си цели в областта на нацио-
налната сигурност - драстично съкра-
щаване на ядрените оръжия по света.
Това съобщава в специална статия в.
“Ню Йорк таймс”.

Цитирайки високопоставени служи-
тели в администрацията, пожелали ано-
нимност, изданието посочва, че през
последните месеци Обама се е спора-
зумял с военната върхушка за възмож-
ността да се съкрати една трета от
ядрения арсенал. Източници от адми-
нистрацията, цитирани от всекидневни-
ка, казват, че е малко вероятно Обама
да обсъжда в обръщението си конкрет-
ни размери на съкращения, но в Белия
дом мислят за такова съкращаване, че
броят на намиращите се в готовност
ядрени заряди да бъде малко над хиля-
да. Понастоящем техният брой е около
1700, а новият договор с Русия за на-
маляване на стратегическите оръжия,
ратифициран през 2009 г. в Сената,
предвижда до 2018 г. лимитът да стане
около 1550 единици ядрено оръжие.

Но Обама, казва информираният
източник на “Ню Йорк таймс”, е убеден,
че САЩ могат да направят много по-
големи съкращения на ядрения арсе-
нал и “да спестят много пари” през вто-
рия му президентски мандат, без това
да компрометира сигурността на стра-
ната. Според информацията членовете
на Съвета на началник-щабовете били
съгласни. Големият въпрос обаче е как
да се осъществи това отдавнашно на-
мерение на Барак Обама, като се има
предвид съпротивата на републиканци-
те в Сената срещу скромния размер на
ядреното разоръжаване в новия дого-
вор, наричан “Старт”. Белият дом не е
склонен да преговаря за изцяло нов
договор с Русия, който ще доведе до
руските претенции за ограничения
върху изграждането на противоракет-
ния щит на САЩ и НАТО в Европа и
вещае тежка битка с републиканците
за ратифицирането му в Сената, заклю-
чава “Ню Йорк таймс”.

В статия относно “завоя към Азия”
на американската външна политика
“Вашингтон пост” отбелязва, че ядре-
ната тема присъства и на този конти-

нент. В началото на втория си мандат
Обама има пред себе си джихадисти в
Северна Африка, затъналата в хаос
Сирия, устременият към гражданска
война Ирак, разкъсваният от корупция
Афганистан, както и Иран, който не-
уморно усъвършенства ядрените си
програми. Освен това третото поколе-
ние Ким в Северна Корея изглежда е
твърдо решено за укрепи и подобри
ядрения си арсенал, което може да се
превърне в истинска заплаха не само
за Южна Корея и Япония, но и за САЩ,
посочва вестникът.

Изобщо нещата в Азия може да ста-
нат страшни, продължава темата “Ва-
шингтон пост”, като припомня, че откак
е влязъл в Белия дом, Барак Обама иска
да пренасочи вниманието и ресурсите
към Азия и Тихия океан. Там наистина
има големи възможности - икономиче-

изтеглиха замразените ястия на Findus и Comigel,
съобщи Би Би Си.

Скандалът повдигна въпроса за сложността на
веригата за доставки в хранително-вкусовата проми-
шленост в рамките на ЕС и вече се отрази на дис-
трибуторите във Великобритания, Франция, Швеция,
Ирландия и Румъния. Смята се, че може да има кон-
ско месо в храни, които се продават в още 11 страни
от ЕС. В Румъния се води разследване на твърдени-
ята, че една от основните кланици в страната е от-
говорна. Президентът на Румъния Траян Бъсеску пре-
дупреди, че срещу страната му може да бъдат нало-
жени ограничения за износ на месо и месни продук-
ти. От своя страна премиерът Понта пък заяви, че “не
е извършена нередност от румънската компания или
на румънска територия” в скандала с конското месо.

В Обединеното кралство поискаха забрана за
внос на месо от Европа, но секретарят по околната
среда Оуен Патерсън припомни, че съгласно прави-
лата на ЕС мораториум върху вноса на месо от ЕС
не е разрешен.

Полемиките около скандала засегнаха фирми в
Ирландия и Полша. Миналия месец ирландските хра-
нителни инспектори обявиха, че са открили конско
месо в някои бургери, доставяни от няколко вериги
супермаркети в Обединеното кралство, включително
Tesco, Iceland и Lidl.

Водеща тема в
гръцката преса
вчера бе намере-
нието на гръцкото
правителство да
създаде закон за
ограничаване на
стачките. Решено е
да се промени
начинът на про-
веждането им, така
че да се постави
край на “стачките
на малцинствата”,
пише в. “Вима”.
Правителството е
взело решение да
промени синдикал-
ния закон до края
на 2013 г., като
преди това ще се
проведе диалог
със синдикатите.

Промяната на закона, който
е сред най-либералните в Евро-
па, ще указва как ще бъде обя-
вявана стачка, както и съставя-
нето на синдикалните организа-
ции. Министерството явно търси
наредба, която да урежда бло-
кирането на “лесното вземане на

Обама готви нова
външнополитическа
стратегия
Американският президент предлага съществено
съкращаване на ядрените арсенали

ски растеж, иновации, потенциал за
трансгранични инвестиции и търговия,
признава вестникът. Изобщо съждение-
то, че ХХI век ще бъде век на Тихия
океан, стана клише, отбелязва вест-
никът. Това клише обаче тепърва ще
трябва да доказва истинността си, за-
щото регионът на икономически чуде-
са изведнъж се превърна в район на
плашеща конфронтация. Севернокорей-
ците правят видеоклипове как Ню Йорк
гори в пламъци, китайски бойни кораби
“осветяват” с бойните си радари япон-
ски кораб и хеликоптер, засилват се
кавгите между Южна Корея и Япония,
между Северна и Южна Корея, Китай и
Филипините, Индия и Китай, а Тайван
винаги е бил конфликтна точка.

Всеки от тези тлеещи конфликти
може да въвлече в себе си и САЩ,
заключава вашингтонският вестник.

Скандал с конско месо
обхвана половин Европа

ССССССС
лед като стана ясно, че продавани в Евро-
па храни, етикетирани като съдържащи го-
веждо месо, всъщност съдържат конско
месо, шест френски вериги супермаркети

решение” за стачка, но и съще-
временно да не я прави “невъз-
можна”. Най-големи реакции
обаче се очакват по въпроса за
локаута. Това е разпоредба, ко-
ято предоставя правото на рабо-
тодателите да затварят фирмите
си при големи стачки.

Ограничават стачките
в Гърция със закон
Ограничават стачките
в Гърция със закон
Ограничават стачките
в Гърция със закон
Ограничават стачките
в Гърция със закон
Ограничават стачките
в Гърция със закон

Поредната стачка в Гърция - медицински
работници протестираха пред здравното

министрество заради плановете за драстични
съкращения в психиатричната болница в

околностите на Атина, която дори има
вероятност да бъде закрита
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 В Рио да Жанейро започна
кулминацията на карнавала. В

продължение на две нощи по 700-
метровия самбадром ще преминат

представителите на 12-те най-елитни
школи. Всяка от тях ще се представи

с между 2500 и 4500 танцьори.
Резултатите от надпреварата ще

станат ясни в сряда. Школата
победител ще изнесе представление в

нощта на 16 срещу 17 февруари

Взрив на сирийско-
турската граница

Седем души бяха убити, а 30
бяха ранени при взрив на кола
бомба близо до границата между
Турция и Сирия, съобщи местни-
ят кмет. Смята се, че кола със
сирийска регистрация е в осно-
вата на взрива на турска тери-
тория, заяви кметът Хюсеин
Санверди. Представител на тур-
ското външно министерство
потвърди взрива и допълни, че
той е предизвикал пожар, който
е унищожил около 15 коли.

Пак отложиха
делото „Рубигейт”

Съдът в Милано отложи от-
ново делото “Рубигейт”, по кое-
то бившият италиански преми-
ер Силвио Берлускони е обвинен
в склоняване на непълнолетна
към проституция и злоупотреба
с власт, съобщиха съдебни из-
точници. Причина за отлагане-
то е предизборната кампания на
Берлускони. Неговите адвокати
посочиха “легитимно възпрепят-
стване” на Кавалера, който
трябва да дава множество ин-
тервюта преди парламентарни-
те избори на 24 и 25 февруари.

САЩ дават $1 млн.
за полицая убиец

Властите в САЩ обявиха
награда от 1 млн. долара за ин-
формация, която да доведе до
залавянето на бившия полицай
от Лос Анджелис Кристофър
Дорнър, който е заподозрян за
три убийства, предадоха светов-
ните агенции. 33-годишният мъж
убива “по списък”, за да отмъсти
за несправедливото си, според
него, уволнение от полицията в
града през 2008 г.

Технически проблеми
на Боинг 787

Откриха причината за тех-
ническите проблеми на Боинг 787
“Дриймлайнър”. Проблемът се
оказва в акумулаторната систе-
ма. Преодоляването на дефекта
вероятно ще отнеме няколко
месеца. Моделът “Дриймлайнър”
бе обявен за дефектен и бе спрян
от полети след възникнали ава-
рийни ситуации в Япония и Съе-
динените щати.

Отиде си
Рем Вяхирев

Основателят на най-голяма-
та компания в Русия, бившият
ръководител на “Газпром”, Рем
Вяхирев, си отиде от този свят
на 79-годишна възраст, съобщи
newsru.com.

Снимка БГНЕС
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Холандският финансов
министър Йерун Дейселб-
лум иска да бъдат намале-
ни заплатите на всички бан-
кови служители в замяна на
държавната помощ, която
получиха повечето големи
банки в страната, предаде
“Ройтерс”. Дейселблум, кой-
то председателства Еврогру-
пата, обяви национализаци-
ята на четвъртата по голе-
мина банка и застрахова-
телна група в Холандия SNS
Reaal преди 10 дни. ABN
AMRO също беше национа-
лизирана, а ING и Aegon
бяха получиха спасителна
помощ от държавата през
2008 г.

Спасителните планове
за банките и високите за-
плати, които получават бан-
керите, предизвикаха об-
ществено недоволство в
момент, когато се налагат
бюджетни съкращения и
мерки за икономии. “Спа-
сихме работни места отчас-
ти благодарение на дър-
жавната подкрепа. Затова
мисля, че е отговорно слу-
жителите също да дадат
своя принос”, подчерта Дей-
селблум пред De Telegraaf.

Германският министър на
околната среда Петер Алмайер
заяви, че не очаква добив на
шистов газов чрез “фракинг” да
стартира в скоро време в най-
голямата икономика на Европа,
съобщава АП.

В Европа са открити залежи
на шистов газ (в подземните пла-
стове се инжектират вода и хими-

“Вярно е, че банковите
колективни трудови споразу-
мения са доста щедри и за
обикновените служители.
Мисля, че има основания
колективните трудови спора-
зумения на банките да бъдат
по-умерени, и това наистина
трябва да се случи сега”,
допълни министърът.

циални данни от двете държави. Американският
износ и внос миналата година е възлязъл на общо
3,82 трлн. долара, съобщи миналата седмица
министерството на търговията на САЩ. Китайският
стокообмен през 2012 г. е бил в размер на 3,87
трлн. долара според статистика на митническата
администрация от януари.
Нарастващото влияние на Китай в световната
търговия заплашва да разбие регионални търгов-
ски блокове, тъй като Пекин се е превърнал в най-
важния търговски партньор за някои страни, отбе-
лязва Блумбърг, цитирана от Mediapool. Възможно
е например германският износ за Китай да достиг-
не до края на това десетилетие равнище, два пъти
по-голямо от този за Франция.
При това азиатският гигант е регистрирал през
миналата година излишък в търговията със стоки в
размер на 231,1 млрд. долара. Съединените щати
са отчели дефицит от над 700 млрд. долара. САЩ
все пак са постигнали през 2012 г. излишък от
195,3 млрд. долара в търговията с услуги.

Дейселблум:

По-ниски заплати за
банковите служители

Вчера министрите
на финансите на страните

от еврозоната се събраха
за първи път под

председателството на
холандеца Йерун Дейселблум

Германия против фракинга на шистов газ

КИТАЙ ИЗПРЕВАРИ
САЩ ПО СТОКООБМЕН

декларация по време на Кон-
систория за обявяването на три
нови канонизации на светци в
Католическата църква, преда-
де радио Ватикана. Малко след
това говорителят на престола
отец Фредерико Ломбарди
съобщи, че папата ще се отка-
же от поста си в 19 ч. по Грину-
ич на 28 февруари.

“Скъпи братя,
Повиках ви за тази Консис-

тория не само за канонизации-
те, а за да ви съобщя важно
решение за живота на църква-
та. След многократно изпитва-
не на моето съзнание пред
Бога, достигнах до увереност-
та, че поради напредналата
възраст силите не ми достигат,
за да упражнявам Свети Пет-
ровото служение. Добре съзна-
вам, че поради своята духовна
същност това служение трябва
да бъде упражнявано не само с
дела и думи, но не по-малко и
със страдания и молитви. Въпре-
ки това в съвременния свят,
белязан от бързи промени и от
важни въпроси за живота на
вярата, за управлението на
Свети Петровия кораб и извес-
тяване на Евангелието е необ-
ходимо жизнеността както на
тялото, така и на душата. Тази
жизненост у мен е отслабена
дотолкова, за да призная
невъзможността да упражнявам
добре повереното ми служение.
Съзнавайки важността на този
жест, извършен в пълна свобо-
да, заявявам, че се оттеглям от
служението ми като епископ на
Рим и Свети Петров приемник,
поверено ми от кардиналите на
19 април 2005. Вследствие на
това от 20.00 ч. на 28 февруари
2013 седалището на Свети
Петър ще бъде овакантено, за

Папа Бенедикт XVI
се оттегля
Светият отец заяви, че подава оставка, защото вече
няма сили да изпълнява задълженията на службата си
заради напредналата си възраст

което ще трябва да бъде сви-
кан Конклав за избирането на
нов папа.

Благодаря ви от сърце за
любовта, с която ме придружа-
вахте в трудното ми служение и
искам прошка за всичките ми
недостатъци. Нека поверим
Светата църква на нейния
Върховен Пастир, нашия господ
Исус Христос, просейки от Не-
говата Майка Мария да подкре-
пя със своята майчинска неж-
ност кардиналите при избира-
нето на нов Свети Петров при-
емник. Бих искал и за в бъдеще
да служа всеотдайно и молит-
вено на Светата църква”.

От Ватикана обявиха, че
през следващия месец ще бъде
избран нов папа. “Ще имаме
нов папа за Великден”, заяви
говорителят Фредерико Лом-
барди, цитиран от АФП.

Решението на Светия отец
буквално взриви световните ме-
дии и предизвика многобройни
отзиви сред световната общест-
веност. Френският президент
Франсоа Оланд заяви, че реше-
нието на папа Бенедикт XVI да
се оттегли заради напреднала-
та си възраст заслужава уваже-
ние, предаде АФП. “Нямам спе-
циален коментар за това реше-
ние, което заслужава цялото ни
уважение”, каза Оланд, като
добави, че Франция приветства
папата за взетото решение. “Шо-
киран съм от тези изненадващи
новини”, заяви италианският
премиер Марио Монти. Той по-
сочи, че не е имало никакви зна-
ци за решението на папата по
време на скорошни срещи меж-
ду двамата.

Германският канцлер Анге-
ла Меркел обяви, че приема с
“най-голямо уважение трудното
решение” на родения в Герма-
ния папа Бенедикт XVI. “Той е и
остава един от най-значимите
религиозни мислители на на-
шето време. В тази епоха на

След изненадващото съобщение за
оттеглянето на папа Бенедикт XVI американ-
ският вестник “Ю Ес Ей Тудей” публикува
своя топ пет на кандидатите с най-големи
шансове да оглавят Римокатолическата
църква, предаде БГНЕС.

Кардинал Анджело Баняско, архиепис-
коп на Генуа, се прочу миналата година с
острите си критики срещу тогавашния
премиер Берлускони и други италиански
лидери, които определи като неетични
ролеви модели. Най-голямото преимущество
за Баняско може да дойде от ролята му на
председател в продължение на два мандата
на Италианската епископска конференция.
Италианците имат около една четвърт от
местата в Колегията на кардиналите, която
ще избере следващия папа.

Кардинал Марк Уеле - роденият в Кана-
да бивш архиепископ на Квебек, сега
оглавява влиятелната Конгрегация на

нарастваща продължителност
на живота мнозина ще разбе-
рат как се налага на папата да
се бори с бремето на своята
възраст. Бенедикт XVI взе ре-
шение за своята църква и за
хората в нея”, коментира Мер-
кел, като не пропусна да отбе-
лежи, че по време на престоя
си във Ватикана той е успял да
работи успешно с останалите
църкви и религии, включително
с евреите и мюсюлманите.

Междувременно братът на
папа Бенедикт XVI, Георг Ра-
цингер, заяви, че Светият отец
е бил посъветван от своя лекар
да не предприема повече пъту-
вания в чужбина и от месеци
обмислял да се оттегли, преда-
де АП. Георг Рацингер добавил,
че неговият брат вече трудно
се придвижва и че оттеглянето
му е “естествен процес”.
“Възрастта започна да му тежи.
На тази възраст моят брат има
нужда от повече почивка”, до-
бавил Рацингер.

Според историята подобен

акт - доброволен отказ от Све-
тия престол, не се е случвал от
1415 г., когато по време на раз-
кола в Римокатолическата
църква папа Григорий XII в име-
то на благоденствието на

кали под налягане, за да се “отво-
рят” шистовите скали и да се ос-
вободи газът от тях), но природо-
защитници са притеснени от ме-
тодите за добив. Поддръжниците
смятат, че може да доведе до осе-
заеми икономически ползи, но
критиците вярват, че води до
замърсяване на подземните вод-
ни източници и до земетресения.

Германският министър на
околната среда Петер Алмайер
каза за радио Deutschlandfunk, че
германското правителство работи
за ограничаване на такава дей-
ност, и Алмайер съветва никой да
не търси скоро лиценз за “фра-
кинг”. По думите му “не вижда в
обозримо бъдеще в Германия да
се прилага тази практика”.

КАНДИДАТИТЕ С НАЙ-ГОЛЕМИ
ШАНСОВЕ ЗА НОВ ПАПА

епископите. Определян е като ветеран в
отношенията със светския Запад, интелекту-
алец с “космополитна биография”.

Кардинал Джанфранко Раваси, издигнат
в кардинал през 2010 г. и глава на Понти-
фикатския съвет за култура. Роденият в
Италия богослов има предимството да се
намира в Рим.

Кардинал Леонардо Сандри, 70-годишен
глава на Ватиканската служба за източните
католици и дългогодишен дипломат на
Ватикана, може да стане първият папа от
Южна Америка, днес център на глобалния
католицизъм.

Кардинал Анджело Скола, архиепископ
на Милано, е на първо място в списъка на
църковния историк Бънсън като “италианец
с интелектуални качества за поста”, който
би внесъл ентусиазма на папа Бенедикт XVI
за “връщане на католическото вълнение в
Европа”.

църквата също жертва поста си.
Припомняме, че папа Бене-

дикт XVI застана начело на Ри-
мокатолическата църква на 19
април 2005 г., когато наследи
папа Йоан Павел II.

П
апа Бенедикт ХVI
лично оповести оттег-
лянето си от служе-
нието му на Свети
Петровия престол в

Сирийският президент Башар ал-Асад заяви,
че Сирия няма да се откаже от своите принципи
въпреки натиска и заговорите, съобщи официал-
ната агенция Сана. Това става в момент, когато
войските на режима участват в кървав конфликт
срещу бунтовниците, предаде БГНЕС.

“Сирия ще остане туптящото сърце на араб-
ския свят и няма да се откаже от принципите и
константите си, въпреки че е подложена на
допълнително напрежение и е обект на най-
различни заговори”, заяви президентът, който
говори пред йорданска делегация.

Краткото изявление идва в момент, когато
лидерът на опозицията Ахмед Моаз ал-Хатиб
заяви, че не е получил ясен отговор от режима
на Асад относно предложението си за диалог
при определени условия. Хатиб заяви, че е готов
да започне преки преговори с представители
на режима, чиито ръце не са изцапани с кръв,
като уточни, че всеки диалог трябва да включва
оттеглянето на президента Асад. В петък Да-
маск съобщи, че е готов за диалог, но без пред-
варителни условия.

Сирия не се отказва
от принципите си

ККККК
итай е изпреварил Съединените щати като
страната с най-голям стокообмен в света,
съобщи американската информационна
агенция Блумбърг, като се позова на офи-

Снимки БГНЕС
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Пленумът на Върховния съд на Русия обсъди
проект на постановление за откритост и гласност на
съдопроизводството. Хората в мантии ще получат
подробни уточнения как да направят правосъдието
по-прозрачно.

Едно от важните положения: гръмките процеси
не трябва да се правят в малки зали. Народът трябва
да знае какво се случва, а за това е необходимо да
се осигури достъп на журналистите. “Не се допуска
провеждането на открити съдебни заседания в по-
мещения, изключващи възможността в тях да присъ-
стват лица, които не са участници в процеса, пред-
ставители на редакциите на средствата за масова
информация (журналисти)”, се казва в проекта на
документа.

Обичайно, когато на голям процес се случваше
меле, в съда това се обясняваше с баналната липса
на помещения. Практиците обаче твърдят, че при
желание винаги може да се намери по-голяма зала,
където ще има място за всички. Е, или почти за
всички.

В краен случай, ако наистина не могат да влязат
всички, съдът ще трябва да организира пряка транс-
лация на заседанието от препълнената зала.

В проекта специално се подчертава, че не може
да се затварят вратите на съда пред акулите на
перото. Не е повод да не се пусне журналист и
поради това, че той няма акредитаци. И още по-
малко да се обявява за персона нон грата в съда
кореспонедентът, чиито публикации някому не се
харесват.

Германия се обръща
срещу „Хизбула”?
Ако България предостави законово основани доказателства
за участието на групировката в бургаския атентат, ЕС трябва да я обяви
за терористична организация, твърдят водещи германски политици

ермания винаги е
била против раз-
глеждането на “Хиз-
була” като терорис-
тична организация.
След посочването й

ския съюз.
Най-малко последната част

от аргументацията изглежда
оправдана, защото ако заклю-
ченията на българските власти
се потвърдят, това ще означа-
ва, че “Хизбула” вече убива
хора и на територията на Евро-
пейския съюз. “Ако бъде дока-
зано, че “Хизбула” носи отго-
ворността за атентата в Бълга-
рия, ще поискам от Европей-
ския съюз да даде ясен знак и
да включи “Хизбула” в списъка
с терористичните организации”,
казва пред “Ди Велт” председа-
телят на външнополитическата
комисия в Бундестага Рупрехт
Поленц. Само така службите
ще могат да предприемат съот-
ветните действия срещу “Хизбу-
ла”, подчертава представителят
на ХДС.

Как да бъде
неутрализирана

„Хизбула”?

Ако обвиненията от Бълга-
рия се потвърдят, трябва да има
и съответните последствия, смя-
та и външнополитическият го-
ворител на Партията на сво-
бодните демократи Райнер
Штинер: “Ако се докаже, че
“Хизбула” и нейното ръковод-
ство активно планират и про-
веждат терористични нападе-
ния, то групировката трябва да
влезе в списъка на терористич-
ните организации”. Според
Штинер това няма да навреди
на политическите отношения с
партията “Хизбула”.

Преди това и външнополи-
тическият говорител на ХДС/
ХСС Филип Мисфелдер настоя:
“Европейският съюз трябва да
действа и да използва инстру-
ментите за класифициране на
“Хизбула” като терористична
организация. Което означава
да бъдат разкрити и неутрали-
зирани всичките й персонални
и логистични мрежи в рамките

на Европейския съюз.” Мисфел-
дер е на мнение, че включва-
нето на “Хизбула” в списъка ще
засегне милициите в най-чувст-
вителната им част, тъй като по
този начин едновременно ще
бъдат замразени сметките й, а
финансовите трансфери към
Европа ще секнат. “По този
начин “Хизбула” ще бъде ли-
шена от финансовата си база
за следващи терористични ак-
тове”, убеден е Мисфелдер.

В очакване на
18 февруари

Най-сдържана е позицията
на социалдемократите. От тях-
но име външнополитическият

експерт Ролф Мютцених призо-
вава за бързо приключване на
разследванията. “Споменатото
от българския вътрешен ми-
нистър “обосновано предполо-
жение” трябва да бъде подкре-
пено от доказателства, които да
издържат пред съда, включи-
телно конкретното назоваване
на извършителя, на организа-
торите на атентата и на негово-
то протичане”.

И Мютцених е на мнение, че
оттам нататък трябва да има
юридически и политически по-
следствия, което съвпада и с
позицията на федералното
външно министерство. Оттам
заявиха, че “обвиненията могат
да бъдат проучени внимателно

едва след предоставянето на
окончателната информация от
българските власти”.

Това се очаква да стане още
на следващата европейска сре-
ща на 18 февруари в Брюксел.
Тогава българският външен
министър Николай Младенов
ще предостави на европейски-
те си колеги подробности за ре-
зултатите от разследването на
атентата. Германският външен
министър Гидо Вестервеле е ка-
тегоричен, че българите предо-
ставят доказателства, които
биха могли да издържат пред
съда, то Германия ще трябва да
поиска включването на “Хизбу-
ла” в списъка с терористичните
организации.

Лидерът на “Хизбула” Хасан Насрала

Г
обаче от българските власти
като замесена в атентата в Бур-
гас, водещи германски полити-
ци настояват тъкмо за това.

Само няколко дни след
встъпването си в длъжност но-
вият американски външен ми-
нистър Джон Кери отправи при-
зив към приятелите си от друга-
та страна на океана: “Призова-
ваме партньорите си в Европа
да предприемат незабавни дей-
ствия срещу “Хизбула”. Кери ре-
агира по този начин на заклю-
ченията на българската коми-
сия, че зад атентата в Бургас
миналото лято стои радикална-
та ислямистка групировка “Хиз-
була”.

За Кери това бе повод да
поднови отдавнашното искане
на Съединените щати и Изра-
ел към европейците, които от-
казват да включат ливанското
шийтско движение в списъка с
терористичните организации.
Най-силен отпор в това отно-
шение досега даваха Франция
и Германия.

Новата германска
позиция

Аргументите за това бяха, че
макар и с военно крило, все пак
“Хизбула” представлява леги-
тимна политическа сила и дори
е част от ливанското правител-
ство. Евентуалното й включва-
не във въпросния списък се
свързваше както с опасенията
от дестабилизация на Ливан,
така и с възможни актове на
отмъщение спрямо Европей-

Разкрийте се, Ваша чест
Върховният съд на Русия иска правила за гласност за съдиите

Владислав КУЛИКОВ

интернет другата страна или какво съобщават жур-
налистите. Законите не задължават хората, присъ-
стващи на открито съдебно заседание, да уведомя-
ват за това съда и да получават от него разрешение.
Фото- и видеозаписите, а също така транслирането
по радиото и телевизията обаче трябва задължител-
но да бъдат съгласувани със съда.

Проектът уточнява, че съдът разглежда на закри-
то съдебно заседание граждански дела, ако в тях се
съдържат сведения, които са държавна тайна, тайна
на осиновяване, а също така други дела, чието раз-
глеждане в закрит формат е предвидено от феде-
ралния закон.

Наличието на сведения, които засягат частния
живот на участниците в заседанието, не е безуслов-
но заседание за закрит процес. По принцип обаче
участник в процеса може да помоли частният му
живот да не става публично достояние.

И още едно достатъчно неочаквано положение:
предлага се съдиите да бъдат обучавани на прави-
лата на гласност и откритост. Публичността също е
изкуство. А съдиите са в особено положение: те не
всичко могат да казват, но и мълчанието при тях
невинаги е злато.

Проектът на постановлението препоръчва на Ру-
ската академия на правосъдието да включи в учеб-
ните програми за повишаване на квалификацията
на съдиите специален курс, посветен на прилагане-
то на правилата на откритост при съдопроизводство-
то и достъпа до информация за дейността на съди-
лищата.

Текстовите онлайн-транслации на съдебните заседания не
изискват съгласуване: затова журналистът е в правото си да
качва съобщенията в мрежата направо от залата на съда.
Подобни репортажи, между другото, вече излизат на мода.
Понякога участниците в процеса дори следят какво пише в
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съществуващ бизнес.
Трето, слабостта на средната

класа задържа данъчните
постъпления ниски, защото бо-
гатите са много ловки при избяг-
ване на данъчни плащания и по-
лучаване на данъчни облекче-
ния. Последното скромно реше-
ние за възстановяване на
данъчните ставки от времето на
Клинтън за доходите на физиче-
ски лица с повече от 400 000
дол. и на домакинствата с пове-
че от 450 000 дол. не променят
положението съществено. Дохо-
дите от спекулации на Wall Street
се облагат с много по-нисък про-
цент от другите доходи. С ниски-
те данъчни постъпления прави-
телството не може да прави жиз-
нено важни инвестиции в инфра-
структура, образование, научни
изследвания и здравеопазване,
които са от решаващо значение
за възстановяване на дългосроч-
ната ни икономическа мощ.

Четвърто, неравенството се
свързва с все по-чести и по-теж-
ки

цикли на бум и крах

които правят икономиката ни по-
нестабилна и уязвима. Въпреки
че неравенството не е пряка
причина за кризата, не е слу-
чайно, че през 1920-те - послед-
ното толкова голямо неравенст-
во в доходите и богатството в
САЩ - завърши със срива и де-
пресията през 1930-те. МВФ
също отбелязва често в свои пуб-
ликации връзката между иконо-
мическото неравенство и иконо-
мическата нестабилност, но аме-
риканските лидери не си извли-

чат поука.
Бързо растящото неравенст-

во, което е пълно отрицание на
нашия меритократичен идеал за
Америка като място, където “все-
ки може да постигне всичко с
труд и талант”, означава, че и
най-талантливите, но родени в
бедни семейства, никога няма да
реализират потенциала си. Де-
цата в Канада, Франция, Герма-
ния и Швеция имат по-голям
шанс да го направят, отколкото
техните американски връстници.
Повече от една пета от амери-
канските деца живеят в бедност.
По това сме предпоследни в кла-
сирането на развитите икономи-
ки. И сме дори зад България,
Латвия и Гърция.

Нашето общество пропилява
най-ценния си ресурс: младежта.
Мечтата за по-добър живот, коя-
то привлича имигранти към на-
шите брегове, е притискана все
повече от растящата пропаст в
доходите и богатството. Токвил,
който през 1830-те писа, че ега-
литарният импулс е същността на
американския характер, навярно
се обръща в гроба си...

Пораженията, които нера-
венството нанася върху социал-
ната ни тъкан и политическия
живот, трябва да ни накарат да
се притесняваме. Защото ико-
номическото неравенство води
до политическо неравенство и
разрушава нормалния процес
за вземане на най-важни
държавни решения.

Рецесията и ехото от начина,
по който се решаваха причине-
ните от нея проблеми, влоши
обстановката. Докато спасител-
ните пари се наливаха щедро в
банките през 2009 г., безработи-
цата достигна 10 процента през
октомври. Днешните 7,8% из-
глеждат по-добре, защото много
хора отпаднаха от работната
сила, други никога не са се
включвали в нея, а трети приеха
гъвкаво работно време, защото
нямаше пълно, каквото търсеха.

Високата безработица потис-
ка заплатите. Реалните заплати
са в застой или са спаднали. За
типичен работник от мъжки пол

през 1968 г. заплатата е била
33.880 долара, а през 2011 г.
32.986 долара. По-ниските
данъчни постъпления, на свой
ред, доведоха до съкращения на
жизнено важни услуги за бедни-
те и средните слоеве в щатските
и местните бюджети.

Най-ценното
богатство

за повечето американци е тех-
ният дом. Тъй като цените на
жилищата спаднаха рязко, бо-
гатството на домакинствата се
стопи - особено след като тол-
кова много хора бяха взели
жилищни заеми. Много от тях
останаха с отрицателна нетна
стойност, а средното богатство
на домакинствата се понижи с
близо 40% - от 126 400 долара
през 2007 г. до 77 300 долара
през 2010 г. и напоследък на-
расна само леко. От Голямата
депресия насам преобладава-
щата част от прираста на наци-
оналното богатство се присвоя-
ва от най-богатите.

Междувременно, когато дохо-
дите бяха в застой или намаля-
ваха, учебните такси растяха. В
САЩ главният начин да се полу-
чи образование - единственият
сигурен метод да напредвате в
живота - е да вземате заеми. Сту-
дентският дълг сега е 1000 млрд.
долара и за първи път превиша-
ва дълга по кредитните карти...

Трябваше да осъзнаем, че
когато младите хора са безра-
ботни, техните умения атрофират.
Трябваше също да знаем, че
всеки млад човек е бил в учили-
ще, в курсове за квалификация
или на работа. Вместо това до-
пуснахме безработицата сред
младите да нарасне два пъти над
средната за страната. Децата на
богатите останаха в колежите
или продължиха в университети-
те, но не беше така за децата на
средните и бедните слоеве. С
всичко това ние сеехме семена-
та на все повече неравенство
през следващите години.

Вместо да налива пари в бан-
ките, правителството можеше да

На 10 и 11 януари 2013 г.
ДУМА публикува моята статия
“Кой спестява в България”. Тя
съдържа анализ на социално-
икономическата поляризация у
нас и сочи опасните последици
от това през следващите години
и десетилетия. Писах, че ако
трябва да се изрази само с една
дума най-голямата опасност за
сегашния капитализъм, тя е ПО-
ЛЯРИЗАЦИЯ.

На 19 януари 2013 г. Нобело-
вият лауреат, един от най-голе-
мите икономисти на нашето вре-
ме Джоузеф Стиглиц публикува
статия в The New York Times “Не-
равенството затруднява иконо-
мическото възстановяване”. Меж-
ду двете статии има пълно кон-
цептуално сходство, което ме
радва. Като четях неговата ста-
тия, си мислех, че е писана за
нас. Затова предлагам на чита-
телите на ДУМА голяма извадка
от статията му, където той споме-
нава и България:

“В последната предизборна
кампания за президент на САЩ
всяка страна дискутираше въпро-
си, които дълбоко ме притесня-
ват: дългосрочното неразполо-
жение на икономиката и нараст-
ващата пропаст между единия
процент и останалите 99% от
населението... За мен тези про-
блеми са две страни на една и
съща монета. С най-острото не-
равенство от Голямата депресия
насам, стабилното възстановява-

опита да възстанови икономи-
ката от дъното нагоре. Можеше
да се даде възможност на соб-
ствениците на жилища, които
дължаха повече пари за домо-
вете си, отколкото те струваха в
момента, да получат ново нача-
ло, предлагайки главницата на
банките срещу дял от печалби-
те, ако и когато домовете възста-
новят цените си.

Администрацията на Обама
не е единственият виновник за
това. Резките данъчни намале-
ния на президента Джордж Буш
през 2001 и 2003 г. и неговите
войни в Ирак и Афганистан, ко-
ито струваха много трилиони
долари, изпразниха държавна-
та каса и изостриха и без това
голямото социално разслоение.
Новите ангажименти на негова-
та партия за фискална дисцип-
лина, ниски данъци за богатите
и стремглаво влошаване на ус-
лугите за бедните бяха върхът
на лицемерието.

Има много оправдания за
неравенството. Някои казват, че
е извън нашия контрол, сочейки
пазарните сили като глобализа-
цията, търговската либерализа-
ция, технологичната революция,
“повишената икономическа мощ
на останалите страни.” Други
твърдят, че всяка намеса на
държавата щяла да влоши по-
ложението, задушавайки нашия
вече скърцащ икономически
двигател. Това са егоистични,
невежи лъжи.

Пазарните сили

не съществуват
във вакуум

- ние ги формираме. Други стра-
ни, като бързо развиваща се
Бразилия, ги оформят по начи-
ни, които намаляват неравенст-
вото, създават повече възмож-
ности за хората и по-висок рас-
теж. Страни много по-бедни от
нашата осигуряват на всички
млади хора достъп до медицин-
ски грижи, храна, образование
и здравеопазване, за да осъще-
ствяват стремежите си. Нашите
закони и начинът на тяхното
прилагане предоставят повече
възможности за злоупотреби от
финансовия сектор; за перверз-
но високи заплати на изпълни-
телните директори; за възмож-
ности на монополите да злоупо-
требяват с огромната си власт...

Да, глобализацията и техно-
логичният прогрес доведоха до
загуба на работни места, които
никога няма да се върнат. За-
етостта в производството в све-
товен мащаб се свива, в резул-
тат на повишената производи-
телност на труда, а Америка ве-
роятно ще притежава все по-
малък дял от намаляващия
брой нови работни места...

Глобализацията и нейното
небалансирано прилагане ог-
раничи преговорната сила на
работниците. Фирмите заплаш-
ват да се преместят другаде, ко-
гато по-ниското данъчно обла-
гане ги привлича в чужбина.
Това, на свой ред, отслабва син-
дикатите, но страните, които
реагираха най-ефективно на
световната финансова криза,
като Германия и Швеция, имат
силни синдикати и мощни сис-
теми за социална защита.

Страната ни сега не може
да се възстанови бързо без ак-
тивни политики за справяне с
неравенството. Нужен е ком-
плексен и радикален отговор,
който да включва значителни
инвестиции в образованието,
по-прогресивна данъчна систе-
ма и данък върху финансовите
спекулации.

Добрата новина сега е, че
нашето мислене е преформули-
рано. По-рано си задавахме
въпроса колко растеж сме гото-
ви да жертваме за малко повече
равенство. Сега разбираме, че
плащаме много висока цена за
растящото неравенство и че об-
лекчаването на неравенството и
насърчаването на растежа са
взаимно свързани допълващи се
цели. От нас и от нашите лидери
зависи да съберем смелост и
далновидност и най-после да из-
лекуваме тази болест.”
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не на икономиката ще бъде труд-
но в краткосрочен план, а аме-
риканската мечта - по-добър
живот чрез по-упорита работа,
бавно отмира.

Политиците обикновено гово-
рят за растящото неравенство и
бавното възстановяване на ико-
номиката като за отделни явле-
ния, а те са

взаимно преплетени

Неравенството задушава, ог-
раничава и задържа растежа.
Когато дори списание The
Economist твърди, че мащабите
на неравенството в страната са
сериозна заплаха за Америка,
трябва да знаем, че сме тръгна-
ли в ужасно погрешна посока.
След четири десетилетия на рас-
тящо неравенство и най-дълбо-
кия икономически спад от Голя-
мата депресия насам ние не сме
направили нищо по този въпрос.

Има четири основни причини
защо неравенството задушава
нашето икономическо възстано-
вяване. Първо, най-непосредст-
вената е, че средната ни класа е
твърде слаба, за да поддържа
потребителското търсене, което
исторически задвижва нашия
икономически растеж. Докато
най-богатите 1% от населението
присвояват 93% от прираста на
доходите през 2010 г., домакин-
ствата в средата, които са най-
склонни да харчат доходите си,
вместо да ги спестяват и са ис-
тинските създатели на работни
места, разполагат с по-ниски ре-
ални доходи, отколкото през
1996 г. Растежът през десетиле-
тието преди кризата беше неус-
тойчив, защото зависеше от
търсенето на най-бедните 80%
от населението, които потребя-
ваха около 110 процента от до-
ходите си.

Второ, потъването на средна-
та класа от 1970 г. насам,
прекъснато само за кратко през
1990 г., означава, че те не са в
състояние да инвестират в свое-
то бъдеще, чрез образование за
себе си и своите деца и започ-
ване на нов или разширяване на

Вместо да налива
пари в банките,
правителството
можеше да опита
да възстанови
икономиката от
дъното нагоре
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Общество
12

Датата

Доведеното
дете

АИДА
ПАНИКЯН

Фарисейство
в Белия дом

АЛБЕРТ
АВРАМОВ

Батальонът
се строява,
старото
се уволнява,
БУДА - не!

Ватиканът
се смълчава,
Папата
се уволнява,
БУДА - не!

А животът
продължава
и народът
обеднява,
БУДА - не!

ПРЕСЦЕНТЪРЪТ НА МВР СЪОБЩАВА: Текст и карикатура
Анатолий СТАНКУЛОВ

ДЕН НА ЧЕРВЕНАТА РЪКА. Отбелязва се
от 2002 г. Ден в помощ на децата от
държавите с военни конфликти и
срещу използването на деца като
войници. Според Конвенцията на
ООН за защита на детските права
военната злоупотреба с деца е за-
бранена. И днес броят на детските
войници не се е променил значи-
телно - над 250 000 от тях участват във в о й -
ните на възрастните. Най-активни в борбата
срещу използването на деца като войници са
УНИЦЕФ, “Амнести Интернешънъл”, Червени-
ят кръст и Червеният полумесец.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА
ДАРВИН. Известен още като

Ден на еволюцията. На този ден
през 1809 г. се ражда Чарлз
Дарвин, английски биолог (уми-
ра 1882 г.). Създател на теори-
ята за произхода на видовете
чрез естествен подбор. Днес тя
е в основата на съвременната
еволюционна теория.

1872 - ИЗБРАН Е ПЪРВИЯТ БЪЛГАРСКИ
ЕКЗАРХ ИЛАРИОН ЛОВЧАНСКИ. Наричан

е “дядо Ловчу”. Тъй като е обвинен
в размирност на Ловчанската
епархия във връзка с дейността на
Васил Левски, под натиска на Ви-
соката порта подава оставка и на
16 февруари с.г. Синодът избира
за екзарх Видинския митрополит
Антим I. Той е утвърден от султана.

1881 - РАЖДА СЕ АННА ПАВЛОВА, РУСКА
БАЛЕРИНА (УМИРА 1931 Г.). Едно

от най-известните й изпълнения е това
на умиращия лебед - танц, създаден
специално за нея от балетмайстора
М. Фокин по музиката на Сен-Санс. В
продължение на 20 години гастроли-
ра в Европа, Америка, Нова Зелан-
дия, Австралия и Азия.

1905 - ВЪВ ВРАЦА СЕ РАЖДА МИСТЕР
СЕНКО, ИЛЮЗИОНИСТ (УМИРА 1987 Г.).

Истинското му име е Евстати
Христов Карайончев. Някои от
най-известните му илюзии са
“Електрическият стол”, “Раз-
рязване на жена с циркулярен
трион” и “Сваляне на главата”.
Почетен член на асоциациите
на илюзионистите на Германия,
Франция и САЩ. Френското
сдружение му връчва най-високото отличие
- орден “Робер Худен”. Почетен гражданин
на Париж, София и Враца.

1929 - РАЖДА СЕ ВИДИН ДАСКАЛОВ,
ОПЕРЕТЕН ПЕВЕЦ (УМИРА 2001 Г.). Прите-

жава ярък комедиен талант. Един
от основателите на съвременната
българска оперета. В творческия
си път пресъздава над 120 роли,
сред които най-характерни са
Менелай в “Хубавата Елена”,
Хитър Петър от “Имало едно вре-
ме” и др. Незабравими са дуетите
му с оперетната певица Лиляна Кисьова.

1941 - ЗА ПРЪВ ПЪТ Е ИЗПОЛЗВАН ПЕНИ-
ЦИЛИНЪТ. Порязан от

собствения си бръснач, лон-
дончанин пръв “опитва” анти-
биотика, тестван преди това
върху заразени плъхове.
Ефектът е поразителен, но
препаратът е недостатъчен
като количество и пациентът
умира. Пеницилинът всъщност е известен 12
години по-рано, а откривателят му д-р Алек-
сандър Флеминг е удостоен за него с Нобело-
ва награда за медицина и физика през 1945 г.

1961 - ЗА ПРЪВ ПЪТ КОСМИЧЕСКИ АПА-
РАТ ДОСТИГА ДРУГА ПЛАНЕ-
ТА. Съветската “Венера 1”, те-

жаща 643,5 кг, се доближава на
разстояние от 100 000 км от пла-
нетата Венера. Апаратът вече е
нефункциониращ и се намира в
околослънчева орбита.

1991 - СЪЗДАДЕНА Е НСБОП (ДН. ГДБОП).
Специализирана служ-
ба към МВР за противо-
действие на организи-
раната престъпност. От
1 май 2006 г., съгласно
Закона за МВР, НСБОП
се преименува в Глав-
на дирекция “Борба с
организираната престъпност” към Национал-
на служба “Полиция” на МВР. С промени в
закона ГДБОП е обособена като главна ди-
рекция на МВР.

Нормално ли е през
ХХI век хората да умират
по пътищата и да раждат
по къщите? Не е. Не е
поне за цивилизованите
страни, към които уж се
числим. За жалост това е

вече начин на живот в
десетки малки градове и
селата около тях. Не за-
щото на хората им харе-
сва, а защото управлява-
щите четвърта година с
всички сили се мъчат да
убият общинските болни-
ци - доведеното дете на
здравната реформа на
ГЕРБ. Въпреки че то хар-
чи едва около 15-16% от
парите за здраве, докато
държавните и частните
болници гълтат поне 60%
от този ресурс. Ако управ-
ниците ни се мъчеха само
да убият общинското
здравеопазване - добре!
Но те и се гаврят с него,

както и с около 2 от 7-те
милиона българи, които
получават медицинска
помощ в тези заведения.
Критериите, по които
трябва да се “доказват”
60-70-80-годишни общин-
ски болници, стават все
по-сурови, а това им га-
рантира планираната от
управляващите смърт.
Само че това води след
себе си смърт. Но това
едва ли има значение.

По пътя на девинската
болница минаха 10-ина
здравни заведения у нас.
Поне тройно повече са
притиснати да вървят по
него. Жителите на тези

населени места вече раз-
читат на знанията, умени-
ята и съвестта на спеш-
ните екипи. Те в повечето
случаи са фелдшер и
шофьор (на почти мини-
мална заплата) на стара
линейка.

Иначе министрите ре-
жат лентички на поразии
- дори на болници, които
от 3 години са на ръба
на фалита. Важното е да
има движение (екшън,
както обичат да казват
младите). Толкова екшън,
че на човек му се иска
да живее скучно като
германец в затънтено
германско село.

Може би по-точното
определение на очаква-
ната днес традиционна
прокламация на амери-
канския президент Ба-
рак Обама, известна под
названието “За състоя-
нието на Съюза”, би мог-
ла да попадне и в друга
категория - йезуитщина.
А в комбинация с дума-
та, използвана в загла-
вието, определяща но-
вия външнополитически
курс на САЩ, отдалеч
намирисва на политиче-
ска, идеологическа и
нравствена далавера.
Нищо, че речитативът на
Обама ще звучи на
първо слушане мелодич-
но за наивниците и три-
умфално - за политичес-

ките диригенти на Ва-
шингтонския оркестър.
Важно е да прозвучи че-
стно.

Белият дом (да разби-
раме елита около прези-
дента) още при миналия
мандат на Обама праве-
ше всичко възможно, за
да отклони вниманието от
поставения от него стра-
тегически по същността
си капан, наречен “Пре-
зареждане”, в който мис-
леха, че ще могат без
особени усложнения да
вкарат Русия. Разчитаха
едва ли не на някакви
въображаеми сантимен-
тални пориви сред ръко-
водството на Руската фе-
дерация, а и най-вече
сред гражданите на
съвременна Русия. При-
мамливо звучаха призи-
вите за ядрено разоръжа-
ване, говореше се за все-
обхватно научно-техниче-
ско сътрудничество, лее-
ха се оди за мир, приятел-
ство и едва ли не - за еди-
нение на целите и пер-
спективите за съвместно
развитие в новия вече
свят. Стигна се обаче до
конкретните измерения,

вложени в прокламирани-
те намерения. САЩ наме-
риха нови врагове. Не че
си ги нямаха. Измислиха
Арабска пролет, закучи-
ха се на иранската ядре-
на програма, засуетиха
се около заплахата, от-
правяна от Пхенян, реши-
ха да съсипят Сирия, на-
саждайки там семената
на собствената си “екс-
портна демокрация”, за-
ядоха се с Иран... Като ре-
зултат от загрижеността
си за собствената си си-
гурност обаче решиха и
започнаха кампанията
с ПРО. Натякваха до
втръсване, че изгражда-
ната система нямало да
накърни ничии интереси,
особено руските, но види-
мо сами не си повярваха.

Наскоро водещи аме-
рикански военни експер-
ти обявиха, че изгражда-
ната ПРО в Европа била
погрешно разчетена. Не
отговаряла, въпреки ог-
ромните капитали за из-
граждането й, на страте-
гическите им планове...
Прозвуча като подкана за
икономии. Твърде тъпо.
Подобно признание съв-

сем не е случайно. То из-
лезе наяве тъкмо преди
традиционната реч на
Обама. Този път, според
очакванията на анализа-
торите, прицелът е в близ-
ка перспектива да се ра-
зоръжим, за да мирясаме.
Звучи патетично, но отзад
остава полускрито наме-
рението след драстично-
то съкращаване на ядре-
ните арсенали по света
да влезе в действие но-
вата доктрина. Махаме
остарелите си ракети, а
после ще видим. Русия
също да съкращава. Ки-
тай - и той. За Пхенан е
ясно, както и за Иран.
Проблясъкът на прицела
обаче маркира Азия - ця-
лата Азия, с всичките му
там Кореи, Индии, Фили-
пини, Пакистани и про-
чие. Идеята, макар и
предвидима, силно на-
помни за една друга по-
добна прокламация от
началото на Втората све-
товна война. “Drang nach
osten” (Натиск към изто-
ка). Нали я помните, как-
то и последствията?

А ПРО-то в Европа си
остава. Защо ли?
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Наука

П
Предизвестен крах се задава за ус-

вояването на 19,6 млн. лв. от ЕС (близо
10 млн. евро), предназначени за закупу-
ването на научна апаратура по програ-
ма “Конкурентоспособност”. Конкурсът е
обявен от икономическото министерст-
во (МИЕТ) и крайният срок за подаване-
то на документи е 15 март т.г. Водещите
държавни университети и институтите на
БАН обаче, които трябва да са бенефи-
циенти на парите, нямат шанс да участ-
ват в конкурса, защото няма откъде да
намерят средства за необходимото
съфинансиране и за авансовите разхо-
ди по проектите. Тези разходи след това
в течение на 18 месеца ще бъдат възста-
новени, но кел файда, като няма откъде
да бъдат намерени предварително.

Обявената от МИЕТ процедура се
нарича “Развитие на приложните из-
следвания в изследователските органи-
зации в България”. Ще се финансира
закупуването на апаратура за прилож-
ни изследвания в три области - инфор-
мационни технологии; енергоспестява-
щи технологии; технологии, свързани

Няма да бъдат усвоени нови
10 млн. евро от еврофондовете
Европа дава пари за научно оборудване по
програма „Конкурентоспособност”, нашите
вузове и институти няма откъде да намерят
15% съфинансиране

със здравето. Основната цел била да
се укрепи и развие капацитетът на
българските изследователски организа-
ции за наука и обучение, като се обно-
ви и модернизира научното оборудва-
не. Точната сума за конкурса е 19 558
300 лв., кандидатстващите организации
може да получат от 100 хил. лв. до 4
млн. лв. на проект. Според условията на
конкурса обаче от ЕС идват 85% от
средствата, останалите 15% трябва да
добавят сами вузовете и институтите,
при това парите не може да са от пуб-
лични средства. Отгоре на всичко вузо-
вете или институтите първо трябва да
закупят сами апаратурите (примерно за
4 млн. лв.), а след това разходите им се
връщат, ако бъдат одобрени.

Всичко това предопределя фактиче-
ски пълната невъзможност за участие
на държавните научни институти и вузо-
ве (в частните университети почти няма
природни науки). Ситуацията е абсурд-
на. В Софийския университет например
зам.-ректорът по науката проф. Румен
Панков през януари изпрати писмо до

всички катедри, че само факултети, ко-
ито имат “положителен преходен ос-
татък” от миналата година, сиреч - имат
пари от студентските такси, могат да
кандидатстват в конкурса на МИЕТ. Това
са обаче факултетите, където има на-
плив от студенти - по право, стопански
специалности, някои хуманитарни. Но те
нямат никаква нужда от експериментал-
на научна апаратура за приложни из-
следвания. А факултетите по физика и
химия, които създават най-големия дял
от науката в Алма матер и имат най-
голяма нужда от модерно оборудване,
имат малко студенти и по никакъв начин
не могат да отделят средства. Сиреч Со-
фийският университет априори няма
шанс да се възползва от програмата
“Конкурентоспособност”. Подобно е по-
ложението в повечето водещи държав-

ни университети.
Още по-зле е ситуацията в БАН,

където дори ниските заплати не са
покрити от държавния бюджет, няма
нито стотинка за ток и парно, откакто
Дянков оряза парите на академията с
40% преди 4 години. Директорите на
химическите институти миналата седми-
ца изпратиха писмо до Общото събра-
ние, в което описват картината на ми-
зерията и настояват да се обсъди как
БАН да постъпи в създадената ситуа-
ция. А ситуацията е създадена от
държавата, сиреч от Дянков и прави-
телството. То намали държавното фи-
нансиране на науката до 0,1 от БВП и
преди 4 години замрази парите за из-
следвания: за БАН на нула процента,
за 37-те държавни вузове - на едни 8
млн. лв. общо.

Европа ти помага да дадеш само 600
хил. лв., пък да купиш апарат за 4 млн.
лв. Като нямаш държавен лост за това
съфинансиране, резултатът е ясен и по-
следният конкурс на МИЕТ го илюстри-
ра перфектно. Най-много по традиция
да раздадат парите там, където от тях
ефект няма да има...  Когато държавата
не дава пари за наука, учените няма как
да си докарат и собствени средства от
европейски проекти. Всякаква надежда
за модерно развитие на България се за-
зижда в порочния кръг на Дянковите
престъпления спрямо нацията.

Страница на Велиана ХРИСТОВА

На лъжата краката са дълги
Сагата с научния фонд още веднаж
доказа, че в България държавата се
краде безнаказно

преди това и в медиите. Както е
тръгнало, уволняването на ми-
нистър Игнатов ще се окаже без-
смислено. Нарушенията са пре-
делно ясни, извършителите им
също, излетите милиони в
извъннаучни структури се изчис-
ляват до стотинка, но... виновни
няма, наказани още по-малко.
Нещо повече - Гюров отново
шества из гостоприемни телеви-
зии. Сякаш няма проверка на
правителствения инспекторат,
няма доказани безобразия, няма
нищо. Гледаш и не вярваш на
очите си. В цял свят има властва-
щи, които крадат и лъжат, но хва-
нат ли ги - прошка няма, отиват
си на часа. Преди три дни поред-
ният германски министър подаде
оставка, хванат в лъжа. Анете Ша-
фан - твърде близка до канцлера

Меркел, напуска министерството
на образованието и науката, за-
щото била плагиатствала през...
1980 г.! И докторската степен й е
отнета. А у нас “калинката” Гюров
с незаконната титла “професор”,
с всичките му приятелски кръго-
ве продължава да се вихри. Щял
да си остане човекът в управи-
телния орган на фонда.

Няма такава държава!
В средата на декември м.г.

премиерът Борисов зае геройска
поза и отсече: “Ако има фирми,
регистрирани вчера, които са
взели пари от фонда, ще ги хва-
нем и ще ги арестуваме”. Нито ги
е хванал тези фирми, регистри-
рани няколко часа, преди да се
юрнат към фонда, нито ги е аре-
стувал, макар че собственият му
инспекторат му ги предаде в

ръцете. Нито пък прокуратурата е
гъкнала, въпреки два внесени
сигнали от учени, поне 5 сериоз-
ни вестникарски разследвания и
един предаден на прокурора
подробен доклад не от друг, а от
инспектората на МС. И по всичко
личи, че нито опороченият кон-
курс ще бъде преразгледан, нито
парите, взети в драстично нару-
шение на закона, ще бъда върна-
ти. Напротив - те са раздадени до
стотинка на 19 декември, в същия
ден, когато в НС просветната ко-
мисия стигна почти до решение
за преразглеждане на конкурса,
но депутатите от ГЕРБ... избягаха
в почивката. А миналата седмица
шефовете на фонда пратиха пис-
мо до спечелилите - по-бързо да
харчат, вместо да се спусне раз-
пореждане да се замрази раз-
ходването на парите, докато се
реши как поне доказаните нару-
шители ще връщат сумите. Защо-
то краденото трябва да се върне.
Смешно е да ни се обяснява, че
цяла държава “няма права” да на-
каже закононарушителите и да
върне отмъкнатите пари на данъ-
коплатеца.

Новият министър акад. Сте-
фан Воденичаров щял да помо-
ли целия Изпълнителен съвет да
подаде оставка. В правилника на
фонда нямало достатъчно осно-
вания да се прекрати предсроч-
но мандатът на съвета. Бога ми,
става дума не за предсрочно пре-
кратяване, а за уволнение!
Изпълнителният съвет се назна-
чава със заповед на министъра,
ерго - със заповед се и уволнява
при ясно установени нарушения.
А вместо да бъдат върнати неза-
конно взетите пари, ще се търсят
нови 14,8 млн. лв. от хазната, с
които да бъдат класирани
отхвърлените преди проекти. Във
фонда си остават и досегашният
управител Христо Петров (като
юрист), а както разбрахме завче-
ра от телевизора, и Рангел Гю-
ров. Петров трябвало да направи
отчета на фонда, нямало кой
друг. Всъщност отчетът е напра-
вен - в доклада на инспектората
на МС. А ако наистина никой

друг не може да отчете дейност-
та, това потвърждава само едно
- че делата на този фонд са били
въртяни еднолично от господата
Петров и Гюров с благословията
на Игнатов. Тяхната наглост и с
днешна дата може да означава
само едно - че над тях има разпъ-
нат мощен чадър, при това от
място, което стои над МОМН.

Симеон Дянков пред парла-
мента препрати вината към За-
кона за насърчаване на научни-
те изследвания, който не давал
достатъчно правомощия за кон-
трол над фонда. Дрън-дрън. Пра-
вомощията са си на мястото,
просто никой не е искал да ги
изпълнява - включително Дянков,
който според закона има пред-
ставител в Изпълнителния съвет,
бил е длъжен заедно с Игнатов
да направи правилник на фонда
през 2010 г. и всяка година пред
парламента да се отчита подроб-
но работата на този фонд. Дали
контролът над него е изпуснат
от безхаберие, или просто така
е било удобно, та парите да оти-
ват там, където трябва? Самият
Дянков продължи да защитава и
Игнатов, и шефовете на фонда
дори след излизането на докла-
да на инспектората. После обя-
ви, че фондът ще стане дирек-
ция на МОМН (т.е. ще бъде до-
убит и пуснат изцяло в ръцете на
чиновника, какъвто случай няма
в цивилизованите държави). Ид-
ната седмица такава поправка в
закона ще се обсъжда тук, из-
пусна се Дянков в парламента в
петък. Та кой дирижира съдбата
на науката в България? Ще ви-
дим какво ще се случи, защото
Воденичаров отхвърли идеята.

Младите учени и научните
общности, които протестират от
три месеца и се надяваха на
спешни мерки спрямо наруши-
телите и на бързо оздравяване
на фонда, излизат на нов ули-
чен протест пред МС в сряда.
Този път Бойко Борисов кого
ли ще им обещае “да хване и
да арестува”?

ПЦелият в бяло се появи в БТВ
в неделя лъжепрофесорът Ран-
гел Гюров, който бе уволнен по
искане на Бойко Борисов като
председател на фонда “Научни
изследвания” в МОМН, след като
корупционните скандали там
доведоха до оставката на ми-
нистър Сергей Игнатов. В целия
си блясък, ни лук ял, ни лук ми-
рисал, Гюров отново изсипа
всички абсурди, които слушаме
от него вече три месеца. И се
оказа, че той... оставал член на
Изпълнителния съвет на фонда!

Невъзможно е това, което се
случва, след като Инспекторатът
на МС доказа източване на
държавни пари и десетки драс-
тични закононарушения в послед-
ната конкурсна сесия на фонд
“Научни изследвания”, описани

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Преди повече от два месеца -
на 5 декември, учените излязоха
на улицата с искане за оставка

на шефовете на фонда, които
обаче още са там...
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Сериозно за ромската
интеграция
Сериозно за ромската
интеграция
Сериозно за ромската
интеграция
Държавните институции все още
са длъжник на българските граждани

В
есето “Монопол”, което
Г. Парушев публикува
във в. ДУМА на 6 фев-
руари, многократно е
цитирано моето име и

Деян КОЛЕВ

това на организацията, която
ръководя (Център “Амалипе”),
като са посочени няколко изцяло
погрешни факта и твърде спорни
заключения. Тъй като ромската
интеграция и продължаващото
вече второ десетилетие не-
изпълнение (или твърде бавно и
непоследователно изпълнение)
на приетите стратегии, програми
и планове за интеграция на ро-
мите са важни теми, които опре-
делено трябва да бъдат дискути-
рани по коректен и сериозен
начин, искам да направя няколко
уточнения:

Категорично не е вярно, че
бюджетът на Център “Амалипе” е
13 млн. евро. Годишният оборот
на организацията не е достигал
и 5% от цифрата, посочена от Г.
Парушев. Тъй като публикуваме
оборота и основните реализира-
ни дейности в годишните докла-
ди на Център “Амалипе”, съвет-
вам Г. Парушев да чете повече,
за да не разпространява откро-
вени лъжи.

По-малко от 2% от финанси-
рането за нашите дейности идва
чрез програми, реализирани от
правителствени институции. Оста-
налите 98% са средства, предо-
ставени за наши проекти от Ев-
ропейската комисия (чрез про-
грами, управлявани директно от
Брюксел, а не чрез управлявани-
те в България оперативни про-
грами) и от частни донори, като
институт “Отворено общество” и
фондация “Америка за България”:
тази информация също може да
бъде намерена в годишните ни
доклади и на уеб-страницата ни.
Посоченото опровергава внуше-
нието на Парушев, че “Амалипе”
се финансира от правителството.
Точно обратното: целенасочена
политика на организацията е да
има финансиране от разнообраз-
ни източници, мнозинството от ко-
ито не са контролирани от
изпълнителната власт (независи-
мо коя партия е управляваща).
Това ни прави независими, като
позволява да критикуваме дейст-
вията на правителството, щом те
не отговарят на обществените по-
требности, което е една от основ-
ните функции на гражданските
организации. Изпълняваме тази
си функция спрямо трето прави-
телство и всякакви други внуше-
ния са чиста спекулация.

Смешно и несериозно е
твърдението на Г. Парушев, че
без подкрепа на българското
правителство утвърдени незави-

Факсимиле от публикация във в. ДУМА от 6 февруари т.г.

сими донори и Европейската ко-
мисия не биха финансирали ини-
циатива на дадена организация.
В условията на криза и съкраща-
ване на фондовете, логиката на
всеки донор е да подкрепя орга-
низации, които са показали каче-
ство на работа, постигане на ус-
тойчиви резултати и коректност.
Това е основната причина, пора-
ди която “Амалипе” непрекъснато
разширява обхвата на своята
дейност и получаваната подкре-
па през последните години,
въпреки че за този период Бълга-
рия бе управлявана от три раз-
лични правителства. След първо-
началния “бум” на финансирани
инициативи и организации през
90-те години на ХХ в., донорите
постепенно стесниха кръга на
темите, които подкрепят (поради
огромната си важност ромската
интеграция остава сред тях!) и
особено на подкрепяните орга-
низации. Този процес има нега-
тивни последици, свързани с от-
слабването на гражданското об-
щество (много качествени орга-
низации понастоящем са “притис-
нати до стената”, борят се за оце-
ляване и в резултат на това ста-
ват зависими като разчитат един-
ствено на програми, контролира-
ни от изпълнителната власт), но
има и положителен “изчистващ”
ефект (донорите изготвиха “чер-
ни списъци” на некоректните ор-
ганизации и спряха за подкрепят
техни инициативи). Впрочем това
е основната причина съмнителни
експерти да бъдат “оставени на

автопилот” и “да си говорят сами”,
от което се оплаква авторът на
есето “Монопол”.

Категорично не съм съгласен
с определянето на инициативите,
осъществявани от Център “Ама-
липе”, като “нищо неносещи за
напредъка на ромите проекти”.
Така например програмата ни за
намаляване на отпадането на
ромските деца от училище през
изминалата учебна година дове-
де до редуциране на процента
на напусналите училище от поч-
ти 3 до 0,68%: става дума за над
стотици деца, които останаха в
класните стаи на пилотните 90
училища, което със сигурност ще
им даде шанс за по-добра реа-
лизация в живота (през учебната
2011/2012 г. програмата обхвана
над 20 000 деца). Няколко хиля-
ди деца изучават СИП “Ромски
фолклор” в над двеста училища в
цялата страна. Само през 2012 г.
центровете за развитие на общ-
ността, които създадохме в 11 об-
щини, върнаха повече от 100 от-
паднали деца в училищата и в
детските градини, разрешиха ус-
пешно над 20 случая на ранни
бракове, помогнаха на 120 ром-
ски младежи да намерят работа.
Едва ли е необходимо да изреж-
дам всички инициативи на орга-
низацията: ежедневно информи-
раме за тях на нашата уеб-стра-
ница (www.amalipe.com), както и
чрез средствата за масово осве-
домяване. Най-доброто доказа-
телство за смисъла от тези ини-
циативи е, че множество общини,

училища и организации се включ-
ват в тяхното осъществяване,
включително, като ги дофинанси-
рат от своите бюджети.

Не прави чест на основателя
на движение “Роми-демократи за
силна България” (кратковреме-
нен филиал на ДСБ през 2005 г.)
Георги Парушев, който по пре-
зумция би следвало да издига
демокрациията и истината в култ,
да пише откровено неверни
твърдения, като описаните по-
горе. Въпреки това в есето има и
верни податки, които искам да
подкрепя:

Съгласен съм, че всякакъв тип
управленци (на местно, областно
и национално ниво) прикриват
нежеланието си да предприемат
смислени действия за ромска
интеграция с назначането на ня-
кой ром на позиция без реални
правомощия, след което всякакви
проблемни въпроси се насочват
към въпросния ром, който става
виновен за всичко, без да може

да разреши нищо. Тази практика
продължава второ десетилетие с
ясното намерение да се заблуди
Брюксел (“включваме роми в уп-
равлението!”) и най-вече ромска-
та общност (“имате ваши в управ-
лението, сърдете се на тях!”). Но
това не означава, че роми не
бива да бъдат назначавани (като
медиатори, експерти по етничес-
ките въпроси и т.н.), а обратното:
нужно е да има повече роми на
позиции, които имат правомощия
и вземат решения! Освен ромски
здравни медиатори, имаме нуж-
да от лекари роми; стотиците
ромски младежи, които завър-
шват педагогическите факултети
днес трябва да влязат в класните
стаи като пълноправни учители...
В крайна сметка нужно е роми да
бъдат избрани на управленски
позиции (на местно и национал-
но ниво). Днес има стотици роми,
които притежават всички необхо-
дими качества за това и един от
основните проблеми е, че парти-
ите се затварят за тях.

Аз също не съм доволен от
факта, че много от докладите,
чрез които институциите отчитат
своите дейности за интеграция на
ромите, съдържат в голяма сте-
пен инициативите на “Амалипе” и
на колегите от малкото останали
работещи организации. Не защо-
то държим на “авторство”, а за-
щото искаме гражданските ини-
циативи да бъдат допълнени с
дейности на институциите, които
по своя мащаб и обхват би след-
вало да са далеч повече от тези
на неправителствения сектор. Ро-
лята на гражданските организа-
ции е да изпробват пилотно оп-
ределени модели, след което по-
следните трябва да бъдат осъще-
ствени в национален мащаб от
местните и националните инсти-
туции. За съжаление институции-
те са длъжник в този процес: не
само на ромите, но на всички
български граждани.

Дебатът за интеграцията без-
спорно е важен за цялото обще-
ство. Надявам се, че в. ДУМА ще
се включи в него, като предоста-
ви възможност за обмен на
възгледи и идеи, а не на клевети
и внушения.

ПОДЛЕЗИТЕ - РАЗРУХА И МРЪСОТИЯ

Петра ТАШЕВА пазят държавното имущество. Култура се гради трудно,
но е необходимо поне да се започне това важно дело,
защото ще се заринем в руини и боклуци, ще се погубим
в собствените си мерзости. Тук е ролята на училището,
на родителите, на цялото общество!

А подлезите наистина са най-страшни. Всеки знае,
че е по-добре да не минава през тях, защото всичко
лошо може да му се случи - и да бъде нападнат, и
ограбен, и да се изцапа, и да изпита погнуса. Част от
съоръженията дори са опасни за живота - настилките са
разрушени, от таваните висят жици. В някои от подлези-
те има заведения за хранене, за закуски, които съжител-
стват с мръсотията. Къде са контролните органи? Защо
се търси само печалбата, къде е грижата за здравето?

Гражданите на София очакват сериозните грижи на
кметството за подлезите - да се затворят тези, които са
опасни или се нуждаят от основен ремонт. Тези, които
вече са ремонтирани, защо не се охраняват, защо не се
пазят, не се стопанисват, за да не се троши отново
народната пара?

Сериозно за ромската
интеграция
Сериозно за ромската
интеграция
Сериозно за ромската
интеграция
Сериозно за ромската
интеграция

М

Сериозно за ромската
интеграция

Много са възловите подлези в столицата, които съзна-
телно избягваме, тъй като само минаването през тях е
опасно за живота. Там разрухата крещи и ни унижава
като хора. Виновна е главно държавата, управата на
София. Не изключвам и вината на хората, които рушат,
цапат, драскат цинични надписи.

Срам ме е, но нашето общество не пази. Как толкова
бързо се изродихме? Като че ли няма значение и възпи-
танието. Залива ни силно отчаяние, че всичко е излишно!
Изпуснат е духът от бутилката и хората правят каквото
искат, и то безнаказано. Колко пъти в София се подменяха
спирки на автобусите и трамваите? Бяха и дървени, и
стъклени, и пластмасови, но не удържаха на набезите.
Срамно и гадно е да се гледат руините от тях! Мръсотията
около спирките също е ужасяваща.

Бързо започнаха да “малтретират” седалките и стени-
те в метрото. Солени глоби, сериозни и строги наказания
трябва да се налагат на всички нарушители, които не
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

чевидно земедел-
ският министър ще
завърши мандата
така, както и го

Единствената
спечелена война

на Миро Н.

О
започна - с показни ме-
роприятия по телевизии-
те, бурна пиар дейност,
безконечни команди-
ровки в Брюксел, неиз-
менно със сочните пиарки, и лакардии, ла-
кардии на селскостопанска тематика, от която
ни заболяха ушите. Всъщност Миро Н. бе всич-
ко - готвач, рибар, ловец, клоун, чучело, на
което премиерът прилагаше хватки от джудо,
само не и реален ръководител на земедел-
ското ведомство.

През уикенда министърът на земеделието
сътвори поредния си хит, в поредната си ко-
мандировка на някакво животновъдно изло-
жение в Солун, където той патетично обяви,
че ще правим общ земеделски фронт с Гърция
срещу Турция и Македония. Те, видите ли,
имали наглостта да произвеждат по-евтини
стоки от нас, въпреки че гърците получавали
по 36 евро европейски субсидии, а българите
по 13 евро. Ами точно там е проблемът бе, г-
н Миро! Защо турци и македонци произвеж-
дат по-качествено и по-евтино без субсидии?
Защото там работят здраво, защото техните
държави се грижат за своето селско стопанст-
во, защото му създават съответните условия и
стимули, организират съответния контрол и т.н.
Т.е. всичко, което не се прави в България. За
Гърция не знаем и няма да коментираме.

Освен това какъв общ фронт с Гърция, като
ние внасяме огромни количества селскосто-
пански стоки оттам, а гръцките банки държат
около 1/3 от банковия пазар у нас. Какъв общ
фронт срещу Турция, като това е икономика
сред първите 10-15 в света, с ежегоден рас-
теж на БВП по 6-7 до 10%! Какво ще предло-
жим ние? Та Миро Н. едни субсидии на земе-
делците не може да изплати, защото ще фа-
лира бюджетът и няма да останат пари за
пенсии, по признанието на финансовия ми-
нистър. По този повод един блогър коментира
в интернет: “Явно боговете са решили да по-
гребат българското селско стопанство, щом
са лишили министъра от мозък”.

Вместо да се разхожда по изложения и да
говори откровени нелепици, нека земеделски-
ят министър да се разходи по българските
пазари. И да види, че над 90% от продукцията
по тях е от внос. И това състояние не е пад-
нало от Марс. То е пряко следствие от него-
вата политика в сектора.

Ето сега земеделското министерство пред-
лага нова поправка в Закона за храните, ко-
ято въвежда нови планини от бумащина, нови
лицензи, нови проверки. Така се концентрира
още власт в държавната администрация. Край-
ната цел явно е да останат съвсем малко фир-
ми (сред тях и “нашите”), които надлежно да
бъдат контролирани. Нов саблен удар по мал-
кия и средния бизнес. Както и да го гледа
човек, това си е нова корупционна идея да се
изнудва бизнеса с някакъв вид законен рекет.
Е, как ще се увеличава производството, как
ще се снижават цените с такава политика?

Всичко се прави в угода на големите вери-
ги с техните монополни цени и гарантирани
рушвети. Много по-лесно се вкарват в “правия
път” 50-60 вериги, отколкото 30-40 хиляди
дребни търговци.

Интересно е обаче защо журналистите не-
прекъснато подминават един знаменателен
факт. Дали е от разсеяност или причината са
милионите европари, които земеделското ми-
нистерство насочва сред медиите за реклама
на европейски програми? Факт е обаче, че
много отдавна Миро Н. не е питан защо бе
уволнен като главен секретар на Национал-
ната ветеринарномедицинска служба? Не
беше ли защото поради занижен контрол в
България бе внесено и изядено тонове 20-
годишно аржентинско месо? Може ли такъв
кадър да бъде назначен за министър? Какво
да очакваме от такъв човек, освен да разпро-
стре непригодността си върху цялото ни сел-
ско стопанство.

Нека първо отговори на този въпрос и по-
сле да се захваща с обичайните си лакардии.
За общи фронтове срещу Турция и Македо-
ния. А може би след време и срещу Индия, и
Китай. Дето се вика, майтап да става. За съжа-
ление войната срещу българското селско сто-
панство Миро Н. я спечели съвсем сериозно и
ефективно. Всеки роден пазар е най-ярката
илюстрация на това.

аква прекрасна гледка наи-
стина! Улици и площади,
изпълнени с гневни хора
срещу безобразията на мо-
нополите, прекрачили гра-

Бунтът като виагра
за родния политик
Видя се, че от държавния монопол по-лош е само частният

К

Валентин
ГЕОРГИЕВ

ницата на разумното “одиране на
кожи”. И срещу бездушието, липсата
на отговорност и пълната абдикация
на държавата от ежедневните соци-
ални проблеми. София, Добрич, Бур-
гас, Варна, Велико Търново, Сандан-
ски - да, България се събуди, обхва-
ната от масови граждански протести.
Организирани спонтанно, не от поли-
тическите водачи на нацията. Истин-
ска виагра за партиите!

Да яхнеш
вълната

на недоволството

е сладка работа, но и нож с две ост-
риета. Особено в предизборно време.
Защото опитът от последните 23 го-
дини досега е безмилостно показате-
лен - родните политици умират да обе-
щават и да се заканват, че ще разда-
дат възмездие, но дойдат ли на власт,
силно разочароват и бързо забравят.
И тогава рискуват същият този гняв
да се върне като бумеранг към тях,
стоварвайки се с пълна сила върху
главите им.

Нима с грандомански обещания
за одържавяване на ЕРП-тата и раз-
валяне на сделките не дойде и Бойко
Борисов?! Същият, който и преди ден,
най-безочливо, верен на принципа си
да “омайва тълпата”, отново размаха
пръст, че видите ли, щял да развали
договорите, “ако се наложи”.

Е, видно е, че се налага, народът
си го поиска. И политиците “клъвна-
ха”, като пред избори. И не само ГЕРБ,
а и БСП, Атака, ВМРО, че и Кунева
дори днес застават на страната на
ощетените и гневни потребители. Как-
ва всеобща национално-отговорна
политическа идилия! Редовият изби-
рател чак да го досрамее, че е загу-
бил чувството си за доверчивост.

Та този дефицит на доверие тряб-
ва да имат предвид партиите, когато
вкупом дават поредната заявка да
бъдат харесани. И преди да надуват
фанфарите, да си отговорят на въпро-
са стиска ли им да изпълнят това, ко-
ето обещават. Готови ли са да носят
отговорност за действията или без-
действията си и на каква цена. Защо-
то исканията на протестиращите за
национализация са логични и ясни:
премахване на всички посредници -
НЕК да поеме тяхната функция, раз-
секретяване на всички договори в
сектор “Енергетика”, търсене на отго-
ворност на подписалите ги лица,
токът, произведен от АЕЦ “Козлодуй”
да се разпределя само на вътрешния
пазар за нуждите на гражданите и
обществото, премахне на задължи-
телното изкупуване на еленергия от
НЕК...

Ще изпълнят ли партиите тези
искания на хората? И какви алтерна-
тиви ще предложат? Знаят ли напри-
мер

какви неустойки
са заложени

при сделките с ЕРП-тата и дали ос-
вен “корпоративната тайна” на сами-
те договори не съществуват и
допълнителни анекси с още по-зароб-
ващи страната ни клаузи? Да, Алба-
ния успя да изгони ЧЕЗ и да каже
“баста” на претенциите им за компен-
сации, но Албания не е член на ЕС и
не следва някакви общностни прави-
ла. А България?

Разсекретяването на договорите,

разбира се, е път към истината, която
би разкрила не само хората, “благо-
словили” въпросната монополизация,
но и консултантите, подготвили доку-
ментацията със съответните “вратич-
ки”, гарантиращи колосалните печал-
би на посредниците. Само за сведе-
ние - за м.г. ЧЕЗ отчете 241% печал-
ба, а това са пари, които обикновено
се изнасят навън, не се реинвестират
тук. А са възможни, понеже у нас няма
ограничения и таван за спекулатив-
ната печалба.

Ако тези истини излязат наяве,
нищо чудно да лъснат и комисионите,
срещу които продажни политици са
изтъргували националния интерес.
Това обаче и вчера, и днес звучи като
научна фантастика. Отново заради
въпросния дефицит на доверие. А ина-
че си е публична тайна.

Но проблемът с високите сметки
на тока не се дължи единствено и
само на ЕРП-тата. На тях се падат
под 20 на сто от всички фактори,
формиращи цената и само одържавя-
ването им би било половинчата
стъпка. Известно е, че в общия енер-
гиен микс най-скъп е токът, произвеж-
дан от ТЕЦ-овете. С екологичните ан-
гажименти на държавата ни цената
му още повече ще расте, заради раз-
ходите от продажбата на вредни еми-
сии. Силно популистко и обидно към
потребителя е това да се премълча-
ва, или да се говори и внушава обрат-
ното.

А какво да кажем за ролята на
ДКЕВР - комисията, спечелила неза-
видната си слава на “говорител” на
монополите. Същият този “регулатор”,
който напомпа печалбите на ЕРП-тата
с въвеждането на такси за включване
на ВЕИ мощности - отново за сметка
на потребителя. Да не говорим за
масата други разходи и такси,
навързани в сметките по веригата,
като достъп до разпределителната
мрежа, пренос през електропренос-
ната мрежа, високоефективно комби-
нирано производство, невъзстановяе-

ми разходи и какво ли още не. Всичко
- за сметка на потребителя.

Знаем също, че ДКЕВР е

независима
само на хартия

Тя е контролирана от правителст-
вото на ГЕРБ, а една от функциите й
е да следи монополите да не си ра-
зиграват коня. И те го правят с пълна
сила, след като не друг, а ГЕРБ вдиг-
на ДЪРЖАВНО РЕГУЛИРАНИТЕ цени
на тока през лятото. Очевидно ГЕРБ е
на власт, за да обслужва монополите.
Доказа го вчера и министър Делян
Добрев, който се хвърли в тяхна за-
щита като Матросов на амбразурата.

А какво да кажем за другия обект
на “народната любов” - “Топлофика-
ция”. Отново имаме естествен моно-
полист, който също работи по прави-
лата на ДКЕВР и се води по полити-
ката на ГЕРБ. При 2 пъти за послед-
ните месеци договаряна по-ниска
цена на природния газ от Русия - още
по-драконовски сметки. И нелепи оп-
равдания с “необичайно ниски темпе-
ратури”.

Исканията на гражданите и тук са
пределно ясни, но няма кой да ги чуе:
индивидуални договори с топлофика-
ционните дружества с право на пре-
кратяване с едномесечно предизвес-
тие от страна на клиентите, уредите
да отчитат в МВт/ч, реално отчитане
на изразходваната топлоенергия.

Столичната “Топлофикация” оба-
че е общинска и нейното “национа-
лизиране” би било като да преливаш
от пусто в празно. Очевидно решени-
ето се крие не във формата на собст-
веност, а в смяната на правилата на
играта. Но за да се случи тя, отново
опираме до политическата воля за
осветляване на всички договори и ре-
гулации. Приватизацията вече дока-
за, че не е най-доброто решение за
дружества от този тип. Защото, видя
се, от държавния монопол по-лош е
само частният.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

16 ВТОРНИК 12 ФЕВРУАРИ 2013

Общество

Лозан ТАКЕВ

140 години
БЕЗСМЪРТИЕ

П

Все нищим кой е предал Левски, но не помним посланията на Апостола

редставете си място-
то около паметника
на Васил Левски.
Денят е 19 февруа-
ри... Без разлика как-

во е прогнозирал Емо Чолаков
за времето. Независимо какъв
код е обявен: оранжев, жълт,
червен - от сутринта тук се
изсипва множество хора, деца,
ученици, пенсионери, полити-
ци, представители на властта.
Цветята нямат чет. Понякога ги
разместват, за да поставят оне-
зи - служебните от бюджета, с
които изразяват служебно па-
метта и почитта към един
българин, обявен за личност
на вековете... Защото кодът е
Безсмъртие...

  Попитайте повечето от тях
за рожденната му дата. Няма
да ви отговорят. У нас повече
се почита гибелта, отколкото
рождеството в името на отече-
ството... 140 години Апостолът
не слиза от бесилото, поставе-
но там някъде близо край Со-
фия, на което продължава да
“виси със страшна сила твоят
един син, Българийо”...

 Миналата година един чуж-
денец - казват сега посланик
на САЩ в Баку - произнесе
тежка присъда над българина
по отношение на Васил Лев-
ски. Той намекна, че търсим
лидери, които следваме сляпо,
а на нас ни трябват учители, от
които да се учим, да осмисля-
ме и променяме живота си и
бъдещето на държавата си...

“Един от малкото образи,
който ги обединява - писа в до-
клад до Хилъри Клинтън гос-
подин Ричард Морнингстар
(докладът е качен на сайт в
интернет) е техният, както го
наричат Апостол на Свобода-
та Васил Левски, но те и него
не познават достатъчно. За
наше щастие те са съсредото-
чили вниманието си върху
въпроси от рода кой е виновен
за залавянето му, къде е по-
гребан, а не върху идеите и
ценностите, които е изповядал
и пътя, по който е извървял.
Дори и посланието му - “Да
бъдем равни с другите евро-
пейски народи, зависи само от
нашите собствени задружни
сили” - не успява да отвори
очите им...”

 За съжаление колко е прав
чужденецът...

 Много често ние сега се
вторачваме в случая с убийст-
вото на слугата по време на
изпълнение на отечествени
задачи в чорбаджийския двор,

къде са костите на Апостола,
упрекваме се в грешни и не-
проверени тези и предположе-
ния, спорим по несъществени
неща от живота и делото на
българския революционер и
апостол Васил Иванов Кунчев
и пропускаме истината, и за-
бравяме да свалим от бесило-
то дякон Игнатий.

Много често поставяме и
сваляме и пак поставяме па-
метни плочи, местим паметни-
те места и объркваме населе-
ниетно къде да постави цвете
в деня на Апостола. А най-чес-
то търсим предателя и досега,
без да прозрем истините от
посланията на Левски... Преди
две години събрах по-важните
от тях и издадох в отделна
книжка чрез издателска къща
“Александрова дизайн”. Книж-
ката, макар и в джобен фор-
мат, се посрещна с въодушев-
ление. А на гърба на титулната
страница написах: “Изданието
излиза с подкрепата на патри-
оти от някогашния район “Ва-
сил Левски” в София. Господин
Тодор Батков лично бе заявил
финансовото си съдействие в
размер на 2 хиляди лева. И по-
късно установих, че той е пре-
доставил парите за изданието,
но те са отишли услужливо в
джобовете на други “патриоти”
от същия район и от същия
някогашен градски комитет на
ДКМС в столицата. Помогнали
си с тях за малко фолкпрогра-
ма и алкохолец за среща на
бивши младежки дейци... А
дали са отишли и там е спорно
и доказуемо, но не отговаря на
посланията на Апостола. Да се

занимаваме с подобно дребно-
темие и игра със сантиментите
на едно поколение! Защото
предатели у нас е имало по
всяко време - преди Освобож-
дението и сега след промени-
те... Особено сега.

 Сега е друг дневният ред.
Дневният ред на безсмъртието.
Дневният ред на предателст-
вото да почака... Левски като
портрет и днес украсява каби-

нетите, залите, канцелариите.
Но колко познаваме родолю-
бието, колко се съобразаваме
с посланията на Апостола -
това е въпросът. В деня на 140-
летието от Обесването, пардон
от Безсмъртието...

 А аз пак пътувам от Ловеч
за Търново и отсядам край
Къкрина в хана. И очите от
обич посърнали ме изгарят с
най-синия пламък...

 И поетът от болка изпла-
кал е край бесилото горестни
думи: “Плачи! Там близо край
София, стърчи, видях ази, чер-
но бесило!” И това е присъда
за някого, а за някого - свято
безумие.

 А за нас то е история, Дя-
коне! Ни бесилото помним, ни
гарвани в една зима край Со-
фия някъде... Там е имало ви-
наги паметник.

Паметникът на Апостола в столицата

Обирджийски гурбет
45% от кражбите от банкомати в Италия са дело на българи

Г
„Група българи арестувани в Мила-

но”, “Карабиниери конфискуваха скими-
ращи устройства и задържаха трима
българи”, “Полицията разкри българска
банда, клонирала кредитни карти”. Това
са малка част от заглавията в италиан-
ската преса, когато става въпрос за
българи. Най-бързата асоциация на
италианските полицаи за нас е свърза-
на с банкомати, кредитни карти, скими-
ращи устройства, микрокамери, лабо-
ратории и арести. Оказва се, че нашен-
ците са най-изобретателните “мозъци”
в източването на банкоматите в цяла
Италия. “Мозъци”, защото схемите са
различни, а подобренията и разработ-
ките на бандитите ни в тази област са
завидни и новаторски. Обикновено това
са млади мъже, около 30-годишни, ко-
ито пътуват периодично за Италия, а
престоят им не е по-дълъг от месец.

Пътищата за безпроблемно влиза-
не и излизане в страната са два, през
Гърция или Румъния. Има и трети, който
обхожда Сърбия, Хърватска и Слове-
ния, но тъй като първите две страни не
са членки на ЕС, то митническите про-
верки по граничните пунктове са доста
тромави и задълбочени. Като европей-
ски граждани обаче нашенците мина-
ват безпрепятствено през румънските
или гръцки контролиращи органи. Така
те влизат в Италия с цялата си апара-
тура от микрокамери и компютри като
обикновени туристи. Карабиниерите

Ася СТОЯНОВА

разказват, че често отсядат в луксозни
хотели, където спокойствието им е га-
рантирано, а клиентите - богати и с
набъбнал от кредитни карти портфейл.
Изборът на зоната обаче трябва да
предполага концентрация на АТМ уст-
ройства и по възможност без допълни-
телно монтирани видеокамери.

Други пък предпочитат да си наемат
стая в апартамент. Знае се, че “биз-
несът” с наемите на стаи тук принадле-
жи на украинците. Често те живеят в
големи апартаменти и отдават стаи
срещу 10 евро за легло на вечер. В
тези апартаменти текучеството на хора
е голямо, а пребиваването - нелегално,
без временна адресна регистрация,

което затруднява ра-
ботата на полицията.
Веднъж настанили
се, крадците индиви-
дуализират банкома-
тите в близост и се
захващат за работа.
Различни са начини-
те за запаметяване
на пин кодовете, но
напоследък крадците
тук залагат на след-
ния метод. Първата
им стъпка е демонти-
рането на клавиату-
рата и на входното
устройство за карти-
те. Следва най-слож-
ната процедура - из-
работването на съ-

та, върху клонираните карти записват
респективно името на банката, а след
това източват парите. Напоследък оба-
че крадците действат в комбина с аве-
ри, намиращи се в друга страна. Обик-
новено съучастниците са в Южна Аме-
рика или Азия, откъдето след подаде-
ната информация следва източването
на картите. Преди няколко дни итали-
анските полицаи арестуваха българска
банда, действала по тази схема. За
съжаление почти всяка седмица орга-
ните на реда тук щракват белезниците
на наши сънародници, дошли на обир-
джийски гурбет в Италия. 292-ма бълга-
ри са били заловени за 2011 година,
сочат данните на италианското вътреш-
но министерство. Държим първото мяс-
то с 45% от всички арестувани за този
вид престъпления. Справката показва
още, че са задържани 92-ма с обвине-
ния в организиране на престъпни гру-
пировки. 162-ма нашенци са предаде-
ни на прокуратурата за сводничество и
принуждаване в проституция, от които
94 на малолетни момичета. Обвинени-
те българи за убийства на Ботуша са 3-
ма, а в опит за убийства - 4-ма. Според
данните на италианската полиция, хва-
натите в кражби българи  за миналата
година са общо 635, а 63-ма са аресту-
ваните за притежание и продажба на
наркотици. Общо заловените в пре-
стъпления български граждани за 2011
г. са 3811. Така 1,34 на сто от всички
закононарушения, извършени в Италия,
са дело на нашенци.

щата клавиатура с вградена карта, но-
сител на информация, към която има и
батерия с 10-часова автономност за
запаметяване на кодовете на кредит-
ните карти. Разшифроването и регист-
рацията им пък се получава чрез ски-
миращо устройство, монтирано в про-
цепа за картите. След това данните с
номерата на кредитните карти се
прехвърлят на компютър. Същинското
клониране става, когато върху най-
обикновена карта с магнитна линия се
копират данните от скимиращото уст-
ройство с помощта на уред, снабден с
четец на магнитната линия.

Поради това, че обирджиите дейст-
ват едновременно върху повече АТМ-
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Култура
Кирил Писарски:

Всички деца са мои внуци...
Още един от ветераните на Българска
телевизия тези дни ще бъде на 80 годи-
ни. КИРИЛ ПИСАРСКИ завършва висшето
си образование по телевизионна публици-
стика в Пражкия университет, Чехосло-
вакия. От 1962 до 1993 г. работи в
Българската телевизия. Той е един от
основателите на предаванията за деца-
та. Автор и редактор е на десетки
рубрики за малките зрители. Издал е 22
книги за деца и възрастни. Заварвам го
в едно от тихите места в ресторанта
на Съюза на българските журналисти.
Ще черпи по случай кръглата годишнина.

Имаме неоценимо богатство
от литература, музика, театър,
фолклор, анимация, ако го използваме,
екранът ни ще стане по-български,
убеден е известният телевизионер

Интервю на
доц. Лиляна АНДРЕЕВА

 Предполагам, че на тази
възраст не си се затворил
вкъщи. Кое беше последното
ти “приключение”?

- Наближат ли празниците,
аз обличам одеждите на дядо
Коледа. Посещавам детски
градини. Започнах да се зани-
мавам с тази “нова роля” след
пенсионирането през 1993 г.
Стремя се да дарявам радост
и веселие на децата. Разгова-
рям с тях, пея, свиря на хармо-
ника, раздавам подаръци... По-
лучавам толкова много обич.
Аз вярвам, че съм добрият ста-
рец. Другото “приключение” е
“Шоуто на чичо Киро”. По мои
сценарии малчуганите в дет-
ски градини участват в драма-
тизации на приказки, в състе-
зания и игри. Нося им реквизит
- пластични костюми на мече-
та, ежко-бежко, прасчо... Де-
цата импровизират, отговарят
на гатанки, танцуват. Весело е.
Играта е школа за живот. Чичо
Киро прави тези срещи през
април и май по случай седми-
цата на детската книга и праз-

ника на Кирил и Методий. Раз-
давам подаръци - книжки. Тези
срещи ме връщат в най-краси-
вите ми години - когато рабо-
тех в Детската редакция на те-
левизията.

 Срещаш се с много
деца. Директорки на детски
градини те познават, канят
те. Какви са днешните мал-
чугани?

- Информирани. Обичат иг-
рата. Радват се, когато побеж-
дават. В поведението им усе-
щам известна агресия. Нещо
невротично. Не са търпеливи,
трудно им е да изчакват... Та-
кова е времето.

 Да се върнем назад.
Какво беше твоето детст-
во? Роден си в село Кондо-
фрей, израсъл си в село
Гълъбник.

- Фантастично беше. Бяхме
5 деца. Много труд... Пасях 25

овце - в дъжд и пек. На 13-14
години осигурявах на семейст-
вото вълна, мляко, сирене...

 Цели 40 години посве-
ти на децата. Твоето име се
свързва с ред спортни преда-
вания - “Внимание, карт”,
“Спортен празник”, “Футбол-
ни срещи”, “Наслука”... И зна-

менитото “Бързи, смели,
сръчни”. Защо се поставяше
толкова силен акцент в ония
години върху спорта?

- Защото спортът възпитава,
формира здравни навици, духов-
на устойчивост, качества на ха-
рактера, полезно запълване на
свободното време... “Бързи, сме-
ли, сръчни” просъществува 22
години. Участваха деца от про-
винцията. По пет месеца чакаха
да им дойде редът. Спомням си,
че в Пазарджишко 11 000 деца
спортуваха, за да ги излъчват
като финалисти за предаването.
Екранните спортни игри бяха на-
ситени с хумор, цветови ефекти,
весели сюжети...

 Спомням си предавания,
посветени на природата. Тога-
ва още не говорехме за еколо-
гия.

- Автор съм на 20 пътеписа
“Накъде в неделя” - всеки

новели”... Предаваха се “уро-
ци” чрез атрактивни средства
за поведение на улицата, в те-
атъра, на училище, у дома...

 Чувала съм обвинения,
че в онези години телевизи-
ята идеологически е “обра-
ботвала” децата.

- Да, “обработвахме” ги,
като помагахме на семейство-
то и училището за възпитание
на умни, културни, здрави
деца.

 Гледаш ли сега детски
програми?

- Има ги само в събота и
неделя и то в ранен час. Тук-
там по някой български филм,
останалото е чуждестранни
мултипликации и серийни фил-
ми. Добре е, че в “Кой е по-по-
най” децата декламират и пеят.
Може да се помисли за мето-
дите на общуване с тях.

 Имаш ли тревога за
децата?

- Времето е различно. Ес-
тествено е атракциите, новите
технологии да ги впечатляват.
Опасявам се, че гледат преда-
вания за възрастните. А това
са екшъни, трилъри... Главни
герои: агенти, дилъри на мари-
хуана, пандизчии, закоравели
престъпници, разгневени
тълпи, деца, които свършват в
затвор или на улицата. Тези
“герои” се реализират в кървав
хаос от насилия. И всичко -
свързано с много пари, бързи
коли, гаджета-супермодели. На
екрана - град, обзет от наси-
лие, от пристъпи на шизофре-
ния. Добро и лошо се смесват
и децата трудно се ориенти-
рат. Понякога случващото се
на екрана прескача в живота.
А словото? Ето част от речни-
ков фонд, който чувам от ек-
рана: виж му сметката, ще те
ликвидирам, скапаняк, изчез-
вай, пукни, гадино, само през
трупа ми... Имам представа от
детските предавания във
Френската телевизия. Това е
недосегаем остров за чужди
езикови влияния. Чехите също
сериозно се отнасят към чуж-
диците и речниковия фонд от
екшъните. У нас е разграден
двор. Разбира се, не бих ка-
зал, че всички деца се влияят.
Срещам се с добро възпита-
ние. Вероятно семейството
има дял.

 Сега май интернет
измества телевизията?

- Интернет е магнит. Обез-
движва. Губи време. Не остава
място за четене... Но е едно от
технологическите чудеса на
цивилизацията.

 Как рекламите докос-
ват децата?

- Някои от тях им създават
чувство за малоценност. Стре-
межът е да принадлежат към
групата на богатите, да имат
красиви вещи...

 Как си представяш по-
лезната, но и модерна дет-
ска програма?

- Имаме неоценимо богат-
ство от литература, музика,
театър, фолклор, анимация. Ако
го използваме, екранът ни ще
стане по-български. Прозо-
рецът към света трябва да е
отворен. Но да бъдем внима-
телни. Да не посягаме към
утайката...

 Как се чувстваш днес
на 80 години?

- Боря се със стареенето.
Понякога ме налягат тежки
мисли. Половината от прияте-
лите и колегите са вече в
отвъдното. Питам се: Голям его-
ист ли съм, че съм още жив?
Крепи ме чувството за хумор.
И творчеството. Неотдавна на-
писах текст за химн на две
детски градини в моя квартал.
Музиката съчини синът ми
Петьо. Не прекъсвам общува-
нето с децата, на които посве-
тих очарователните телевизи-
онни години. Всички българ-
ски деца са мои внуци...

четвъртък по 10 минути за кра-
сотите на планината. “Хубава
си, татковино” беше 25-мину-
тен пътепис. 85 предавания с
участие на децата. За 20 годи-
ни 2200 малчугани заведох в
Рила, Пирин, Стара планина...
Телевизията плащаше храна-
та, транспорта, командировки-
те на учителите, които ни при-
дружаваха. Малките туристи
обикнаха планината, опозна-
ваха цветята. Фантастично
беше. С такива неща се зани-
мавахме, колкото и да се отри-
ча онова време. Природата е
гигантски буквар, който и чрез
телевизията децата четяха с
упоение.

 Спорт, игри, туризъм...
Имаше “Прозорче към поези-
ята”, “Приказки за изкуство-
то”... Не се ли страхувахте,
че тези предавания няма да
бъдат интересни за децата?

- Опитахме. Излъчихме 40
филмови поетични програми.
Стана интересно, може би за-
това, че водещи бяха деца от
кръжок по поетично творчест-
во. Гостуваха поети, компози-
тори. Малчуганите декламира-
ха, задаваха въпроси: “Как се
пише поезия?” 50 предавания
посветихме на “Приказки за
изкуството”. Това не бяха лек-
ции, а талантливи драматиза-
ции на велики световни твор-
би. За съжаление нито метър
не е запазен в архива на
Българска телевизия. 13 про-
цента от цялата тв програма
беше ориентирана към деца-
та. Около 40 души работеха за
Детската редакция. Тя си беше
своеобразна телевизия в теле-
визията. Имахме свръх цел -
възпитание на ценности. На-
пример в “Иво сред хората”,
“У дома сме всички”, “Семейни

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ



18 ВТОРНИК 12 ФЕВРУАРИ 2013

кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Култура
очаквайте

С

Книжовна премиера

Сборника с
разкази “Банално”
на Любов Кроне-
ва (ИК “Жанет
45”) ще предста-
ви Митко Новков
днес от 18 ч. в
Унгарския култу-
рен институт в
София. Тези раз-
кази са за любо-
вта, за усилието да проумееш
какво и как още те задържа
тук, може би за да поправиш
нещо, макар никой да не ти
обещава, че ще успееш, отбе-
лязва авторката.

Светла Иванова
с 12 песни в албума
„Любов и кафе”

„Ла” - музикален спектакъл на
Рашко Младенов и Константин Цеков
„Ла” - музикален спектакъл на
Рашко Младенов и Константин Цеков
„Ла” - музикален спектакъл на
Рашко Младенов и Константин Цеков
„Ла” - музикален спектакъл на
Рашко Младенов и Константин Цеков
„Ла” - музикален спектакъл на
Рашко Младенов и Константин Цеков

Светла Иванова ще предста-
ви новия си албум “Любов и кафе”
днес от 18.30 ч. в клуб “Студио
5” в сградата на НДК. Промоци-
ята ще бъде интересна с това,
че на сцената с нея ще излязат
авторите на песните й. Албумът
съдържа 12 песни. За разлика от
предишния - “C’est la vie”, където
певицата избира денс/хаус зву-
ченето, стилът на песните, под-
брани тук, е мелодичен, китарен
поп. По-голямата част от тях са
лирични, а китарата присъства
тенденциозно във всички трако-
ве. Албумът неслучайно носи за-
главието “Любов и кафе” като
емблематичната песен от него.
Той е вдъхновен от всекидневи-
ето й. Авторите на музиката в
новия й албум са много - Момчил
Колев, Жени Джамбазова, Рене
Ранев, Дамян Попов, Николай
Урумов, както и самата Светла.
Кръгът на аранжорите обаче е
стеснен с идеята парчетата да
звучат като едно цяло. Върху
тях Светла работи само с ме-
ниджъра на група “Gravity Co.”
Георги Станев, а живите китари
са на Иво Чалъков, също от гру-
пата. Автори на текстовете са
Александър Петров и Ивайло
Вълчев (“Шоуто на Слави”). Ал-
бумът включва и ремикси на ди-
джей Роско и диджей Борче, на-
учи ДУМА от Биляна Кънчева.

Представят книга
на Чеслав Милош

Полският институт в София
и Международното дружество
“Елиас Канети” - Русе, организи-
рат представяне на българско-
то издание на книгата “Родната
Европа” на Чеслав Милош
(1911-2004) - превод на Мира
Костова и Маргрета Григорова.
На 14 февруари от 16 ч. в Реги-
оналната библиотека “Любен Ка-
равелов” в Русе, ул. “Дондуков-Кор-
саков” 1, книгата ще представи
доц. д-р Маргрета Григорова от
Великотърновския университет
“Св. св. Кирил и Методий”. Книгата
излиза със съдействието на Пол-
ския институт в София.

Драматичното
виолончело

Петър Кушлев и Стефания Колева
разказват приказки за
инструмента, чийто звук
е най-близък до човешкия глас

Стефания
Колева

Петър
Кушлев
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си тембър виолончелото е
основен инструмент в бароко-
вата музика и един от най-
важните елементи на симфо-
ничния оркестър. Освен при
класиката, звукът му често е
припознаван и използван от
поп и рок банди. През 60-те
години “Бийтълс” и Шер вкар-
ват инструмента в парчетата
като “Bang Bang (My baby shot
me down)”, “Eleanor Rigby” и
“Strawberry Fields Forever”, a

“Пинк флойд” използват чело
в албума си “Atom Heart
Mother”.

Солист на “Приказки за
виолончело” е челистът Петър
Кушлев. “Виолончелото е ин-
струмент, на който главно се
свири класическа музика, но
има и доста модерни неща,
направени за него. Групата
“Апокалиптика” например се
състои от четирима челисти,
които разбиха всякакви кла-
сически граници и се хвърли-
ха в метъл музиката. Първият
им албум беше с кавъри на
“Металика”, преработени за 4
чела. Общо взето, всичко
може да се аранжира и за
чело, музиката е нещо без-
крайно и си свободен да по-
емеш, накъдето ти погледнат
очите”, сподели Петър, за да
разбие мита, че виолончело
може да видим и чуем само в
симфоничен оркестър.

Актрисата Стефания Коле-
ва се включва в “Приказки за

виолончело”, за да поеме за-
едно с Петър Кушлев предиз-
викателството да спечели де-
цата за каузата на класичес-
ката музика.

Програмата е своеобраз-
на разходка из епохите, а
основно място в нея заема
едно от най-красивите произ-
ведения, написани за чело -
“Лебедът” от “Карнавал на
животните” на Камий Сен-
Санс, Бокерини - “Менует”,
“Марш” и “Клоуни” от Кабалев-
ски, както и любими детски
теми като “Пинко, розовата
пантера” и “Looney tunes” ще
превърнат концерта в карна-
вал, по време на който, дока-
то се забавляват, децата на-
учават интересни факти за
класическата музика, компо-
зиторите и виолончелото.

Оркестъра на Софийска
филхармония ще дирижира
Найден Тодоров, директор на
Оперно-Филхармонично дру-
жество в Русе.

Сцена от спектакъла

Още в началото на февруари билети-
те за музикалното пътешествие “От Вие-
на до Бродуей” на 14 февруари са бук-
вално разграбени. За пореден път жела-
ещите да видят атрактивното шоу с из-
брани хитове от световната оперетна и
мюзикълна класика се оказват повече от
местата в залата. Ръководството на
Държавна опера Русе реагира с нова
извънредна дата - 16 февруари, този път
на сцената на Доходното здание, което
разполага с повече места, за да могат
още почитатели да се насладят на
изпълнението на любимите си артисти.

Големият интерес към музикалното
шоу бе провокиран от оригиналното ре-
шение на режисьора Марио Николов и
музикалния прочит на диригента Юли
Дамянов, отбелязват от “Арт мюзик
център”. Впечатляващо е участието на те-
нора Марио Николов в самия спектакъл,
както и на младата звезда на Национал-
ния музикален театър Валентина Корча-
кова, които, наред с колегите си от
Държавна опера Русе, вече са сред лю-
бимците на русенската публика, допълват
организаторите.

“Стъкло и глас” - изложба на худож-
ничката Емилия Димитрова, представя
от 13 февруари до 8 март Експо Баня
София. В изложбата авторката показва
свои уникални произведения художест-
вено стъкло, изпълнени с фюзинг. Фю-
зинг е сравнително нова техника, при
която стъклото се обработва по специ-
ален начин и се изпича на етапи в пещ
при температура от 750-850 градуса.
Работи се с елементи цветно или рису-
вано стъкло и в резултат се получава
монолитен продукт. Техниката се из-
ползва както за много малки обекти,
така и за големи пана и витражи. В
изложбата “Стъкло и глас” Емилия Ди-
митрова се представя с рисуван фюзинг
и с фюзинг на база релеф, като показва
бижута, осветителни тела и стенни пана.
Уникалността на рисуваните творби на
Емилия Димитрова е в боите, които тя
използва. Те са създадени на базата
на химически формули, разработка на
Елза Крумова - керамичка, с която ав-
торката е работила в чужбина. Калъпи-
те, с които работи Емилия Димитрова,

Снимка “АРТ МЮЗИК ЦЕНТЪР”

Емилия Димитрова с изложба „Стъкло и глас”
също са уникати, нейна собствена из-
работка. Лампите и аплиците са напра-
вени със сътрудничеството на Енчо
Карамански.

Авторката озаглавява изложбата си
“Стъкло и глас”, защото е вдъхновена
от гласа на певицата Илияна Найде-
нова. Глас, който прославя красотата
на българския фолклор в Европа, Азия
и Америка. Връзката между художнич-
ката и певицата се корени още в дет-
ството им. Те са от един род, израсна-
ли в един град.

На откриването утре от 18 ч., освен
на творбите от стъкло на Емилия Дими-
трова, присъстващите ще се насладят на
авторски обработки на български народ-
ни песни от певицата и музикална педа-
гожка Илияна Найденова в изпълнение
на формация “Кипри” и клуба за народ-
ни песни при НЧ “Д. Динев” - община
Триадица, чиято ръководителка е тя. Към
дванайсетте певици от “Кипри” ще се
присъединят и музикантите “Бъни” с пер-
кусии и Хорхе с диджериду, които при-
дават нестандартно звучене на песните.

Творби от
Емилия Димитрова

ДДраматичното виолончело
представя “Фортисимо фами-
лия” на 16 февруари от 11,
12.30 и 16 ч. в камерна зала
“България”. Билетите са по
5 лв. (за деца) и 7 лв. (за възра-
стни), научи ДУМА от Биляна
Славейкова. Популярен с
това, че звукът му е най-
близък до човешкия глас, ин-
струментът e един от особено
интересните от семейството
на струнните. С характерния

„От Виена до Бродуей” с
извънредно представление в Русе
„От Виена до Бродуей” с
извънредно представление в Русе
„От Виена до Бродуей” с
извънредно представление в Русе
„От Виена до Бродуей” с
извънредно представление в Русе
„От Виена до Бродуей” с
извънредно представление в Русе
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нес ще има разкъсана, предимно средна и
висока облачност, по-значителна над запад-
ната половина от страната. В източните рай-
они ще духа слаб вятър от юг-югоизток. Ми-

нимални температури между минус 4 и 1o, макси-
мални между 5 и 10o. Атмосферното налягане ще се
повишава и ще се доближи до средното. Над пла-
нините ще има разкъсана облачност, значителна над
западните райони. Ще духа умерен вятър от юг,
югоизток. Максимална температура на 1200 метра
около 3o, на 2000 метра около минус 3o.Над Черно-
морието облачността ще е разкъсана, по-значител-
на в следобедните часове. Ще духа слаб югоизто-
чен вятър. Максимални температури 8-10o. Вълнени-
ето на морето ще е слабо 1-2 бала, температура на
морската вода 7o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В сряда ще е облачно. От югозапад ще завалиВ сряда ще е облачно. От югозапад ще завалиВ сряда ще е облачно. От югозапад ще завалиВ сряда ще е облачно. От югозапад ще завалиВ сряда ще е облачно. От югозапад ще завали
дъжд, в планините сняг. Ще духа до умерендъжд, в планините сняг. Ще духа до умерендъжд, в планините сняг. Ще духа до умерендъжд, в планините сняг. Ще духа до умерендъжд, в планините сняг. Ще духа до умерен
източен вятър. Минималните температури щеизточен вятър. Минималните температури щеизточен вятър. Минималните температури щеизточен вятър. Минималните температури щеизточен вятър. Минималните температури ще
са между 0 и 5са между 0 и 5са между 0 и 5са между 0 и 5са между 0 и 5o, максималните между 5 и 10, максималните между 5 и 10, максималните между 5 и 10, максималните между 5 и 10, максималните между 5 и 10o.....
През нощта срещу четвъртък валежите щеПрез нощта срещу четвъртък валежите щеПрез нощта срещу четвъртък валежите щеПрез нощта срещу четвъртък валежите щеПрез нощта срещу четвъртък валежите ще
обхванат цялата страна. Във високите полетаобхванат цялата страна. Във високите полетаобхванат цялата страна. Във високите полетаобхванат цялата страна. Във високите полетаобхванат цялата страна. Във високите полета
дъждът ще се примесва със сняг. Значителнидъждът ще се примесва със сняг. Значителнидъждът ще се примесва със сняг. Значителнидъждът ще се примесва със сняг. Значителнидъждът ще се примесва със сняг. Значителни
ще бъдат валежите в Югазападна България.ще бъдат валежите в Югазападна България.ще бъдат валежите в Югазападна България.ще бъдат валежите в Югазападна България.ще бъдат валежите в Югазападна България.
Минималните температури ще са сравнителноМинималните температури ще са сравнителноМинималните температури ще са сравнителноМинималните температури ще са сравнителноМинималните температури ще са сравнително
високи, а дневните ще се понижат.високи, а дневните ще се понижат.високи, а дневните ще се понижат.високи, а дневните ще се понижат.високи, а дневните ще се понижат.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

5°/10°5°/10°5°/10°5°/10°5°/10°

13      14
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

5°/10°5°/10°5°/10°5°/10°5°/10°

“≈À≈÷
ÀËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ ÒÂ‰ÒÚ-
‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÓÏÂ-
ÌË Â¯ÂÌËÂÚÓ ‚Ë
Á‡ ÌÂ˘Ó Ï‡˘‡·ÌÓ,

Œ¬≈Õ
ÕÂËÁ‚ÂÒÚÌÓÒÚÚ‡
‚Ë Ò˙Á‰‡‚‡ Ì‡ÔÂ-
ÊÂÌËÂ, ÌÓ Á‡ ·‡-
Î‡ÌÒ ËÏ‡ÚÂ Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
–‡·ÓÚÂÚÂ ·ÂÁ ËÁ-
ÎË¯ÂÌ ¯ÛÏ ÓÍÓ-
ÎÓ ÒÂ·Â ÒË Ë ÌÂ
ËÁÚ˙Í‚‡ÈÚÂ Á‡ÒÎÛ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
÷ÂÎËÚÂ ‚Ë Ò‡
Â‡ÎËÁÛÂÏË Ë
ÔÓÒÚËÊËÏË, ÒÚË„‡
‰‡ ÒË Ô‡ÚÌË‡ÚÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
À˛·ÓÔËÚÌË ÒÚÂ Á‡
Ò‚ÂÚ‡ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò Ë
Ò ËÌÚÂÂÒ ˘Â ÒÂ
ÓÚÌÂÒÂÚÂ Í˙Ï

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
— ÛÒÏË‚Í‡ Ë ‰Ó-
·‡ ‰ÛÏ‡ ˘Â
ÔË‚ÎË˜‡ÚÂ ‰Ó·-
ÓÚÓ Í˙Ï ÒÂ·Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ˘Â ÛÒÔÂÂ-
ÚÂ, Ï‡Í‡ Ë Ò
ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÔÓ‚Â-
˜Â ÛÒËÎËˇ, ‰‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÚÓ ÒË
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï
‡·ÓÚ‡Ú‡ ˘Â ÔÓ-
ÒÚË„ÌÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
–ÓÎˇÚ‡ Ì‡ ·‡Î‡Ì-
Ò¸ÓË ‚Ë ÔËÎˇ„‡
ÓÚÎË˜ÌÓ, ÒÚË„‡
Ò‡ÏËÚÂ ‚ËÂ ‰‡ ÒÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÓ·Â Ò˙ÁÌ‡‚‡ÚÂ,
˜Â ÔÓÏˇÌ‡Ú‡, ÍÓ-
ˇÚÓ ÔÂ‰ÒÚÓË ‚
‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ‰ÓÏ‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰Ó·Ë Ó˜‡Í‚‡ÌËˇ Í‡ÚÓ ÌÓ‚‡
‡·ÓÚ‡ Ì‡ÔËÏÂ.

Ò ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ ıÓ‡. ”ÒÔÂ¯-
ÌË ÒÂ˘Ë Ë ‡Á„Ó‚ÓË.

ÔÂ‰Î‡„‡˘ËÚÂ ‚Ë ÒÂ ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓÒÚË. »ÌÚÂÂÒÌË ‰ËÒÍÛÒËË.

Ì‡ÎÓÊËÚÂ Ë‰ÂËÚÂ ÒË Á‡ ÌÓ‚Ë,
ËÌÚÂÂÒÌË ÔÓÂÍÚË.

ÓÚ ÌÂ˘‡Ú‡, Í˙Ï ÍÓËÚÓ ÒÂ
ÒÚÂÏËÚÂ Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í.

„ËÚÂ ÒË. ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÂÍÚË.

ÒË. “Ó‚‡ ˘Â ‚Ë Ò·ÎËÊË
ÔÓ‚Â˜Â Ò ‚ÒË˜ÍË ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

‚ ı‡ÏÓÌËˇ Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË. ”Ò-
ÔÂıË Ë Ô‡Ë.

˘Â ‚Ë Ì‡ÎÓÊË ËÁ‚ÂÒÌÚË Ó„‡-
ÌË˜ÂÌËˇ, ÌÓ ËÁ·Ó˙Ú ÒË Â ‚‡¯.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÚÂÍÛ˘ËÚÂ ‚Ë
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ˘Â ÒÂ
Û‚ÂÎË˜‡Ú Ë ÚÓ‚‡
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ÓÚ‡-

ÁË ‰Ó·Â Ì‡ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë.
ŒÒË„ÛÂÚÂ ÒË ÔÓ˜Ë‚Í‡.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡ ‚
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
14.00 «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ ¬ÂÏÂÌÌ‡Ú‡

Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡ ‡ÌÍÂÚÌ‡
ÍÓÏËÒËˇ Á‡ ÔÓ‚ÂÍ‡ Ì‡
ÔÓÂÍÚ‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - /7 ÂÔ./
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì ‡Í ˘Â

„Ë ÒÚË„ÌÂÏ ...î
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3123 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 œÂÎ‡ ‚ ÍÓÓÌ‡Ú‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/10 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 Õ‡ —‡¯Ó Ò Î˛·Ó‚ - ÙËÎÏ

Á‡ Ú‚ ÊÛÌ‡ÎËÒÚ‡ ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ ¿‚‰ÊËÂ‚

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ƒÂ-
ÌËÒ –ËÁÓ‚

00.00 —Â˘Û ÌÓ‚ËÌËÚÂ/Ô/

06.00 ì¿ÏÂËÍ‡Ì-
ÒÍ‡ Ì‡-
ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î /
Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 37

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 89
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 14
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 38
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 26

21.00 ì √Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ -Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 4

00.30 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î
- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.13

01.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìÿ‡Ú‡î - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎÌÓ ˘Â
ÔÓÒÚ‡‚ËÚÂ ÎË˜ÌË-
ÚÂ ÒË ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡-
ÌËˇ ‰ÌÂÒ Ì‡ Ô˙‚Ó

ÏˇÒÚÓ, Í‡ÚÓ ÒÂ ÔÓ„ËÊËÚÂ Á‡
·ÎËÁÍËÚÂ ÒË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ. œÓ‰Ó-
·ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ·˛‰ÊÂÚ‡ ‚Ë.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.10 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.55 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ìÕËÍÓÎ‡È ≈ÂÏÂÌÍÓ.

–‡Á·ËÚÓ Ò˙ˆÂî
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì√‡‚‡Ì˙Úî
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

ВТОРНИК 12 ФЕВРУАРИ 2013

Н

Пациент се оплаква на пси-
хиатър:

- Докторе, мисля, че полудя-
вам.

- И какви са симптомите?
- Ами, всичко, което каже

жена ми, ми изглежда разумно...

12
Св. Мелетий, архи-

епископ Антиохийски
(† 381). Св. Антоний, патриарх Константи-
нополски (895)

Св. Мелетий, Архиепископ Антиохий-
ски, страдал от еретиците за православна-
та вяра. На три пъти пращан на заточение.
Участвал на Втория Вселенски събор Кон-
стантинополски (381 г.), на който защита-
вал твърдо православните истини. Почи-
нал преди закриването на събора. Мощите
на св. Мелетий били пренесени от Кон-
стантинопол в Антиохия.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АЛБЕНА РАШЕВА,
член на НС на БСП
БОРИСЛАВ МИХАЙЛОВ,
президент на БФС
ДИМИТЪР ДИМИТРОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Пазарджик
ИВАН АБАДЖИЕВ,
легендарен треньор по щанги
ИВАН БОЖИЛОВ,
народен представител
Чл.-кор. ЙОРДАН СТАМЕНОВ,
ядрен физик
КИРЯКОС АРГИРОПУЛОС,
режисьор, директор
на Столичния куклен театър
МАЙЯ СТОИЛОВА, учредителка
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Силистра
МЕГЛЕНА ПЛУГЧИЕВА, посланик
на България в Берн, Швейцария
НИКОЛАЙ ДОЙНОВ,
поет и културолог
РЕМЗИ ОСМАН,
народен представител
РУМЕН БЕЛЧЕВ,
журналист и писател
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Режисьорският дебют на Бен Афлек
“Арго” получи главния приз - за “Най-
добър филм” - на 66-ата церемония по

“Àðãî” íà Áåí Àôëåê
ñ ïðèçíàíèå îò ÁÀÔÒÀ
Другият голям победител на 66-ата
церемония по връчването на престижните
кинонагради е мюзикълът „Клетниците”

Възраждане”. Последната лента за при-
ключенията на Джеймс Бонд “007 Коор-
динати: Скайфол” бе призната от БАФТА
за “Най-добър британски филм” и отли-
чена също така със статуетки за музика
и като “Изключително постижение”.

Култовият режисьор Куентин Таран-
тино, който се скри на шега зад театрал-
ната маска на БАФТА, бе отличен за
сценария на “Джанго без окови”. Крис-
тоф Валц отнесе отличието за “Най-доб-
ра поддържаща мъжка роля” в същия
филм. Ан Хатауей грабна статуетка в
аналогична категория при дамите за
превъплъщението си в “Клетниците”.
Лентата на режисьора Том Хупър спече-
ли още награди за дизайн на продукци-
ята, за звук, за грим и прически.

“Най-добър оператор” е Клаудио Ми-
ранда за “Животът на Пи”. Наградата за
костюми е за “Анна Каренина”, а призът
за адаптиран сценарий бе присъден за
“Наръчник на оптимиста”.

Тържественото връчване на награди-
те на БАФТА вече 7-а поредна година се
провежда в лондонския Кралски оперен
театър “Ковънт Гардън”. Церемонията се
водеше от британския актьор Стивън
Фрай. БАФТА е основана на 16 април
1947 г. под името “Британска киноакаде-
мия”, а първата награда е връчена през
1948 г. Наред със “Златен глобус”,
БАФТА се смята за една от двете свое-
образни “репетиции” преди присъждане-
то на отличията на Американската кино-
академия “Оскар”.

връчването на наградите на Британска-
та академия за кино и телевизионно из-
куство (БАФТА). Драмата бе номинирана
в 7 от 24 конкурсни категории и грабна
общо 3 отличия. Сред тях е и наградата
за “Най-добра режисура”, както и призът
за “Най-добър монтаж”.

“Най-добър актьор” според резулта-
тите от гласуването на 6,5 хил. членове
на академията стана Даниел Дей-Луис
за ролята си на американския президент
Линкълн в едноименния филм на Стивън
Спилбърг. В категорията за “Най-добър
неанглоезичен филм” победи “Любов”
(Amour). Кинодрамата, режисирана от ав-
стриеца Михаел Ханеке, има вече “Злат-
на палма” от Кан и “Златен глобус”.
Изпълнителката на главната роля в този
филм - 85-годишната френска актриса
Еманюел Рива, получи наградата на
БАФТА за “Най-добра женска роля”.

В категорията “Изгряваща звезда”, из-
бирана от зрителите, спечели родената
през 1989 г. Джуно Темпъл. Младата
британка има вече близо 20 забележи-
телни превъплъщения. Дъщерята на ре-
жисьор и продуцентка се снима в киното
от 8-годишна, позната е с ролите си в
“Убиецът Джо” и в новата серия от кино-
сагата за Батман “Черният рицар:

бсолютният хит на 2012 г. - песента на
Gotye “Somebody That I Used To Know”

Най-новата книга
на Петя Петкова-Щиф-
лер “69 изпитани афро-
дизиака” (изд. “Сиела”)
е вълшебно пътешест-
вие в света на любов-
ните еликсири, чиято
столична премиера ще
е днес, 12 февруари, от
19 ч. в “Чекпойнт Чар-
ли” (ул. “Иван Вазов”
12). Авторката е изве-
стна кулинарка, напи-
сала “111 рецепти око-
ло света”, участвала в
предаването Lord of
The Chefs. Тя обича да
експериментира с раз-
лични вкусове и арома-

-центова монета, отсечена точно
преди сто години, може да бъде
продадена за 2 млн. долара на
търг, който ще се състои на
25 април в Чикаго. Екземплярът
е един от петте, запазили се до
наши дни. Рядката монета от
1913 г. с изображението на
Свободата има своя удивителна
история. Тя е била тайно и
незаконно отсечена от служител
на Монетния двор на име Самю-
ел Браун. Предприемчивият мъж
се разделил със своята малка
колекция през 1920 г. на събра-
ние на Американското дружест-
во на нумизматите в Чикаго.
Парите преминавали от едни
ръце в други и много скоро
били разпродадени на части.
В средата на 40-те години
5-центовата монета се оказала
в Джордж Уолтън, който през
1962 г. загинал в катастрофа.
Екземплярът тогава бил признат
за фалшив и се изгубил. Но
едва преди няколко години
наследниците на Уолтън успяха
да открият монетата и решиха
да я предложат на търг.

МОНЕТА ОТ
5 ЦЕНТА ТЪРСИ
НОВ СОБСТВЕНИК
ЗА 2 МЛН. ДОЛАРА

5

69 изпитани афродизиака
събра в книга Петя Щифлер

ти и каквото и да при-
готвя, влага в него ця-
лото си сърце.

“С тази книга искам
да вдъхна в хората
желание да се разда-
ват безкористно - вре-
мето си, чувствата си,

вдъхновението си за
тези, които обичат.
А дали любовта мина-
ва през стомаха... оста-
вям на вас да открие-
те”, споделя Петя Щиф-
лер. И добавя: “Имайте
предвид, че винаги го-
лямата любов и голе-
мият успех са свързани
с голям риск, както е
казал Далай Лама. Но
за да не се налага да
рискувате, ви даряваме
69 изпитани афродизи-
ака, с които бързо и
сигурно да стигнете до
любовта... или да я
събудите отново!”

Gotye
и KimbraА

с участието на Kimbra, се превърна в отличника
на “Грами 2013” с 3 статуетки. Парчето грабна
златни грамофончета в категориите “Запис на
годината”, “Най-добра песен” и “Най-добро дует-
но изпълнение”. За финал изпълнителят Gotye
получи приза и за най-добър алтернативен албум
с дебютния си “Making Mirrors”.

За “Албум на годината” бе определен “Babel”
на британските таланти Mumford & Sons. Призът
за “Най-добър рап албум” отиде при Drake за
“Take Care”, а за “Най-добра рап песен” бе при-
знат хитът “Ni**as in Paris” на звездното дуо
Jay-Z и Kanye West. Любимката на младите Риана
също не беше пропусната: тя взе отличието “Най-
добро кратко видео” за “We Found Love” с учас-
тието на Calvin Harris.

Нюйоркската инди поп-рок групата “Фън.”
(Fun.) спечели “Грами” за “Най-добра песен” с
хита си “We are young” (“Млади сме”). Бандата взе
и наградата за “Най-добър нов изпълнител”.

Адел се сдоби с още едно златно грамофонче
за “Най-добро изпълнение на живо” на “Set Fire
To The Rain” в Роял Албърт хол в Лондон. Бионсе
се прибра с награда за “Най-добро традиционно
R&B изпълнение” за песента си “Love on Top”.
Призът за “Най-добър вокален албум в стил тра-
диционен поп” отиде при “Kisses On The Bottom”
на Пол Макартни. Пълният списък на печеливши-
те в 81 категории е публикуван на http://
www.grammy.com/nominees.

Едно от най-дългоочакваните музикални съби-
тия на годината - 55-ите награди “Грами” - събра
в Staples Center плеядa музикални величия. Ня-
кои от тях като сър Елтън Джон, Стинг, Хуанес и
Maroon 5 дори се качиха на сцената, за да
развълнуват публиката с изпълнения на послед-
ните си суперхитове.

С
ни

м
ка

 H
T

T
P

:/
/W

W
W

.G
R

A
M

M
Y

.C
O

M

Най-оригиналното предложение
за брак ще получи награда

Всеки, който е
влюбен до самозаб-
рава, на 14 февруа-
ри ще има възмож-
ност да покаже кол-
ко не му пука от
това, че е обвързан
и как иска да си го
признае пред всич-
ки. Денят на влюбе-
ните ще се окаже
истинска арена за тези, които оби-
чат изявите и предизвикателствата.
За престрашилите се да поемат
риска на бракуването рокендрол
бандата Пеци бенд и Rock IT пре-
доставят голяма сцена.

Най-оригиналното предложение
за брак на подиум ще си заслужи

награда с тежест.
Поруменяването е
от развълнуваната
половинка, позд-
равленията - от
приятелите, а бу-
тилката уиски за
поощряване и
признание - от за-
ведението. Така че
всички влюбени,

които все още не са измислили как
да предложат брак, могат да подгот-
вят изненадата на живота си.

За да се получи интерсен сцена-
рий, Rock IT ще съдейства с идеи и
организация при предварително из-
вестие на лични бележки във фейс-
бук страницата на заведението.

НАЙ-ДОБРОТО ДОМАШНО ВИНО
СЕ ТЪРСИ В КЮСТЕНДИЛ

Николая ИВАНОВА

Конкурс за “Най-добро домашно вино” организира НЧ “Пробуда” в
града на Майстора. В надпреварата ще могат да участват всички
производители на домашно бяло и червено вино. Победителите ще
бъдат определени от видни сомелиери от региона, съобщи Светлин
Кирилов - председател на самодейната институция. Конкурсът в
Кюстендил ще се проведе от 11 ч. на 14 февруари, когато пред
читалището ще се извърши традиционно зарязване на лози. Всеки
победител ще получи диплом за участие, както и атрактивни награди.

Снимка БГНЕС

ХИТЪТ НА GOTYE
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Памет

П
През нощта на 17.IХ.1912 г.

камбаните на черквите “Св. Ни-
кола” и “Св. Петка” в Трън, Со-
фийска област, биели тревож-
но, силно и продължително.
Хората изплашени излизали
навън и се питали:

- Пожар ли има?
- Къде гори?
Война, война! Обявена е

война на Турция за освобож-
дение на българските земи,
останали под османско влади-
чество. Цар Фердинанд е из-
дал указ за обща мобилизация.
Съобщението е получено по
морзовия телеграф в Околий-
ското управление и пощата.
Мобилизация има и в Сърбия,
Гърция и Черна гора, с които
сме обединени в Балканския
съюз за борба с общия враг,
след като Високата порта
отхвърлила съюзната нота за
административна автономия на
Македония и Югоизточна Тра-
кия.

Мъжете възбудено и радо-
стно споделяли голямата нови-
на. Дочували се женска и дет-
ска глъчка и плачове. Откъм
махала Поток идвала циган-
ската духова музика, свирели
химна “Шуми Марица окърва-
вена...”. Като стигнали до пло-
щад “Пиац”, засвирили весело-
то, неподражаемо трънско
хоро “Запоес”, на което се хва-
нали всички мъже, накичени
със здравец и есенни цветя,
сякаш отивали на сватба.

С голямо въодушевление и
ентусиазъм, с неописуем
възторг в града прииждали
множество мъже от цяло
Трънско - от Знеполе, Краище
и Дерекуле. Вече нямало къде
“игла да хвърлиш” от народ. В
Трън влязла и сръбска кавале-
рия на високи коне, начело с
прочутата духова музика от с.
Сурдулица. Поискали вода.
Момичета и млади жени им
подавали стомни, плачейки.
Войниците усмихнати им каз-
вали: “Не бойте се, сестри, ние
чидемо у Вильо коло да побе-
димо турчина!” Скачали от ко-
нете и заиграли на място сит-
но сръбско хоро с провиквания.

В близост до тях, вдясно на
площада, е величественият
паметник на падналите край
Трън български воини през
Сръбско-българската война от
1885 г. Тогава трънските доб-
роволци и войските на капитан
Маринов поемат първия удар
на Моравската дивизия при
Дъсчан кладенец и с цената
на героични усилия и жертви
забавят придвижването на
сърбите към Сливница.

Тогава врагове,
а сега съюзници

Никой не подозира, че след
няколко месеца победни дей-
ствия срещу Турция ще станат
отново кръвни врагове през
Междусъюзническата война от
1913 г. Превратности на исто-
рията... Дочува се войнишка
тръба, няколко изстрела и за-
повед за потегляне на мобили-
зираните мъже към гара Бата-
новци, на 36 км от Трън. Там с
влак от София за Кюстендил
отивали, за да се включат в
състава на 7-ма Рилска пехот-
на дивизия. Настъпила трога-
телна раздяла между бащи,
майки и синове, братя и сест-
ри, роднини. Отвсякъде се до-
чували вълнуващи думи и
сдържани вопли: “Пазете се,
мили наши! Бог и Св. Богоро-
дица да са с вас! Да си дойде
татко, бате, чичо, укье (вуйчо),
тетине (калеко)...!”

В състава на бойците от
Трънско били моите родстве-

Знамена в раклите
Павлина
НИКОЛОВА

Сто години от Балканската война 1912-1913 г.
и участието на трънчани в нея
ници и съселяни: дядо ми Хри-
сто Милошов от с. Берайнци
(баща на мама). Той бил съде-
бен чиновник (прошениепи-
сец) в Околийския съд на Трън.
Живеели в града. От майка ми
Цветанка, която е била на 10
г. тогава, зная това, което опи-
свам тук за началото на вой-
ната.

Христо Гусев (чичо на баща
ми), подофицер, Никола Стоил-
ков от с. Радово (дядо на съпру-
га ми, Асен Николов), Павел
Ангелов от с. Берайнци - кано-
нир (артилерист), донесъл щик
от боевете при Одрин, Саздо
Иванчев от с. Берайнци, ранен
в крака с куршум “дум-дум”,

носил незаздравяващата рана
цял живот и много други герои
от Трънския край...

Дядо ми Христо Милошов
оцелява от турските куршуми
по бойните полета, но се раз-
болява тежко от коремен тиф и
почива на 36 години, въпреки
че е лекуван
от главния ле-
кар на болни-
цата в Трън д-
р Стамен Гри-
горов -
завършил ме-
дицина в гр.
М о н п е л и е ,
Франция, с от-
личен успех и
световно изве-
стен учен - от-
кривателят на
“бацилус бул-
гарикус” на
киселото мля-
ко. Дядо ми
оставя пет
деца сираци,
кое от кое по-
малки, а шес-
тото (вуйчо ми
Митко) се
ражда един
месец след
смъртта на
баща си. За-
едно с майка
им, 26-годиш-
на вдовица
(баба Милева),
и з с т р а д в а т
глад, мизерия
и слугинство в
с л е д в а щ и т е
жестоки годи-
ни на Първата
световна вой-
на и по-късно.

В цялата страна мобилиза-
цията за Балканската война е
извършена с голям патриоти-
чен подем, имащ

малко аналози в
световната история

Всички ликували. От чужби-
на вкупом се завръщали бъл-
гарски емигранти - градинари,

строители, студенти, за да се
включат в редовете на армия-
та за освобождение на поро-
бените сънародници - маке-
донски и тракийски българи,
изстрадали потисничество и
съпротива. Френският военен
кореспондент Людовик Надо
по това време пише: “Няма
здрав човек, който да не е
нарамил пушка. Всички - мла-
ди и стари, бащи и деца, с
песни и знамена се явяват в
казармите, за да изпълнят своя
дълг”.

На 5.Х.1912 г. България за-
почва своята Балканска война,
след прочитането на Височай-
шата заповед (Манифест) в 7
ч. сутринта до действащата ар-
мия, в която се казва: “След
като се изчерпаха всички мир-
ни средства, за да се подобри
доколкото е възможно живота
на тези мъченици - наши братя
по кръв и вяра, ние, верни из-
разители на народните тежне-
ния, не можем да останем бе-
зучастни към воплите им и
подпомогнати от нашия възлю-
бен народ, заповядваме на
нашата храбра армия да пре-
мине границата и да встъпи в
борба с вековния враг.”

Съгласно плана на война-
та Първа и Трета армия под
командването на ген. Васил
Кутинчев и ген. Радко Димит-
риев е трябвало да нанесат
главния удар на турската ар-
мия по Цариградското направ-
ление - Лозенград - Бунархи-
сар - Люлебургаз - Чаталджа -
Булаир - Одрин. Българската
войска тръгва на свещена вой-
на, въоръжена с пушки “Ман-
лихер” с щик до цевта, с кара-
бини, с картечници “Шварц
лозе”, със скорострелна и теж-
ка артилерия и кавалерия. От
движение е освободен Муста-
фа паша (Свиленград) . След-
ват паметни боеве при Гечкен-
ли, Селиолу, Петра, Ерклер и

Лозенград, който е предаден
от турците без бой. Команд-
ващ отбраната на града е бив-
шият министър Махмуд Мухтар
паша, син на великия везир.
След позорното поражение
предава златната си сабя, об-
сипана с диаманти, сребърни-
те си пищови и знамето на
полка на ген. Радко Димитри-
ев. Оръжието си предават и

пленените турски войници, с
което се признава победата
на великата българска армия.
В чест на победата при Ло-
зенград в София и други гра-
дове се организират факелни
шествия.

В боевете при Булаир

мразовитата,
снежна зима

била вторият жесток враг на
войските. Много от тях били с
и з м р ъ з н а л и
крайници и
жертви на “бяла-
та смърт”. В зати-
шието между
сраженията вой-
ниците се зара-
вяли в торищата
наоколо, за да се
спасяват от сту-
да. Противникът
извършил десант
при Шаркьой и се
опитвал да пре-
мине в настъпле-
ние при Булаир,
за да излезе в
тил на Първа и
Втора български
армии - блокира-
ли Одринската
крепост. Тя е
строена от за-
падноевропей-
ски инженери и
се смятала за не-
п р е в з е м а е м а .
Крепостта имала
повече от дваде-
сет форта, в кои-
то се укривали
над 70 000 вой-
ници и офицери
от турската ар-
мия. Срещу Од-
ринската крепост
е действала Вто-
ра българска армия под ко-
мандването на ген. Никола
Иванов. Българските пилоти от
Първо аеропланно отделение
поручик Продан Топракчиев и
поручик Радул Милков за пръв
път в световната военна прак-
тика извършват разузнавате-
лен полет над противника и го
бомбардират от самолет “Ал-
батрос”. Турците изпадат в па-
нически страх и ги наричат “ле-
тящи змейове”.

 На 1.III.1913 г. е разпоре-
дено цялата тежка и обсадна
артилерия на Първа, Трета и
Четвърта армия да се изпрати
на разпореждане на начални-
ка на Източния сектор ген. Ге-
орги Вазов, където да започне
атаката на крепостта. Със за-
повед “На нож!” и “Шуми Мари-
ца!” великите войници от 10-ти
пехотен Родопски полк овла-
дяват окопите пред крепостта.
От съвместните действия на
българската артилерия и пехо-
та е осигурено бързо и успеш-
но настъпление и победа. За
две денонощия крепостта е

Саздо Иванчев от с. Берайнци,
Никола Стоилков от с. Радово и

неизвестен войник (от дясно на ляво)

Христо Милошов
от с. Берайнци

Ген. Васил Кутинчев

превзета. Турците в паническо
бягство напускат позициите си.
Рано сутринта на 13.III.1913 г.
коменданта на крепостта Шук-
ри паша взривява турските
складове с боеприпаси и про-
доволствие и изпраща парла-
ментьори, които съобщават, че
техния командир се предава
заедно с гарнизона. Той уни-
зително предава сабята си на
ген. Никола Иванов. Над фор-
товете и минарето на джамия-
та “Султан Селим” се веят
български знамена.

 Докато българската армия
се бие на главния стратегиче-
ски коридор на войната и реа-
лизира най-тежката и кръво-
пролитна тактическа задача от
общосъюзен план, то Сърбия и
Гърция още преди подписване-
то на Лондонския мирен дого-
вор с подли, задкулисни ком-
бинации и секретни договоре-
ности сключват

общ таен
антибългарски

протокол

и военно споразумение, не-
спазвайки клаузите на съюзни-
те договори, предизвикват раз-
ногласия и нарушават задъл-
женията си по териториалните
въпроси.

Военно-административните
власти на Сърбия и Гърция
заемат и се настаняват в по-
голямата част от изоставени-
те от неприятеля земи - За-

падна и Егейска Македония.
Вина за това имат и българ-
ската дипломация, и команд-
ването на армията, които не
полагат достатъчно усилия за
политическото осигуряване на
постигнатите победи в бъде-
ще. България от позицията по
онова време на най-силната и
най-популярна балканска сила
е изправена от опиянението
на славата, пред безизходица-
та на отчаянието. Светлите
идеали за всебългарско обе-
динение са помръкнали и без-
надеждно проиграни. Към те-
риторията на страната идват
потоци бежанци българи от
Тракия, Македония и Южна
Добруджа, които предпочитат
родното отечество, макар по-
бедено и изнурено.

България заканително сви-
ва знамената си в раклите,
събира сили и очаква по-доб-
ри времена.

Славните победи на наша-
та армия, чутовният й героизъм
и заветите на предците ни ще
пребъдат!

Митко Христов от с. Берайнци
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Спорт гледайте

ФУТБОЛ

тото

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹12

ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН
21.45

Валенсия
- ПСЖ

ПО РИНГ
21.45

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 10, 13, 27, 36, 38, 45
I гр. (6) няма
II гр. (5) 21 по 3880,30 лв.
III гр. (4) 1323 по 61,60 лв.
IV гр. (3) 29 532 по 3,90 лв.
ДЖАКПОТ: 643 545,82 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 6, 12, 23, 35, 42, 48
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 4 966 360,68 лв.

6 от 42
Числа: 2, 4, 10, 14, 19, 37
I гр. (6) няма
II гр. (5) 17 по 1687,60 лв.
III гр. (4) 1120 по 25,60 лв.
IV гр. (3) 17 159 по 2,40 лв
ДЖАКПОТ: 946 024,10 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 4, 6, 29, 31, 32
I гр. (5) няма
II гр. (4) 249 по 166,80 лв.
III гр. (3) 9570 по 5,30 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 17, 24, 26, 30, 32
I гр. (5) 3 по 9227,20 лв.
II гр. (4) 417 по 66,40 лв.
III гр. (3) 12 980 по 2,80 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 2, 3, 7
Цифра: 1, 2, 7
I гр. (3) няма
II гр. (2) 1266 по 23,00 лв.
ДЖАКПОТ: I гр. 29 165,53 лв.

кратки

Селтик - Ювентуслят на нигерийския Уари Уулвс бе точен с
воле от 10 м. Другите 2 трофея на “суперорли-
те” са от 1980 и 1994 г. Те заслужиха и право-
то да играят на турнира за Купата на конфе-
дерациите в Бразилия (15-30 юни). Успехът е
особен за селекционера Стивън Кеши, който
бе част от златната генерация на Нигерия -
Амокачи, Окоча, Йекини, която взе трофея
през 1994 г., и участва на Мондиала в САЩ.
Кеши стана вторият човек, печелил купата
като футболист и като треньор след Махмуд
Ел Гохари от Египет. Буркина Фасо пък за
първи път игра на финала. За най-добър играч
на турнира в ЮАР бе оределен Джонатан
Питройпа (Буркина Фасо). Наградата за
“феърплей” отнесе Виктор Моузес (Нигерия), а
голмайстори станаха Емануел Еменике (Ниге-
рия) и Мубарак Вакасо (Гана) с по 4 гола.

Нигерия за 3-ти път е №1 в Африка

Футболистите на Нигерия се радват с купата на африканските нации,
след победа над Буркина Фасо с 1:0 на финала в Йоханесбург
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Фенове на ЦСКА се изга-
вриха със собствениците на
клуба от “Титан”. Няколко
привърженици начело с Ев-
гени Рангелов-Зозо се опи-
таха да купят “армейците”
срещу 2,5 млн. лв. Рангелов
и негов колега, представил
се като Петър Петров, който
бил собственик на дискоте-
ки в Мадрид и Марбея, обяс-
нили, че са готови да при-
емат предложението на
един от шефовете Димитър
Борисов, който преди дни
обяви, че продава клуба за
2 млн. лв. Зозо смени наче-
ло на фенклуба Димитър
Ангелов-Дучето, но много
скоро се отказа. Лъжекупу-
вачите опитали да влязат в
офиса на “Титан” в подножи-
ето на Витоша, но били от-
пратени на “Армията”, за да
преговарят с изпълнителния
директор на клуба Венци-
слав Живков. “Купувачите”
дори носели куфар с банк-
ноти по 500 евро, които се
оказали фалшиви. След това
стана ясно, че всичко е па-
родия, спретната от фенове-
те. Ултрасите бяха приготви-
ли и траурен венец с надпис
“Титан, ти погреба ЦСКА”,
който бе положен до входа

Закъсалият на последно място
в класирането Етър няма да може
да се възползва от предимството
на домакинските мачове в битката
си за оцеляване. През пролетта “ви-
олетовите” ще домакинстват на
стадиона на Видима-Раковски в
Севлиево, защото на “Ивайло” тече
ремонт. В момента община Велико
Търново усвоява 600 000 лв., от-
пуснати от спортното министерст-
во за ремонт на стадиона. До на-
чалото на пролетния дял на “А”
група на 2 март подмяната на трев-
ната настилка няма да бъде
извършена. Възможно е забавяне-
то да е и заради проблемите меж-
ду турския собственик на Етър
Фейзи Илханлъ и градската упра-
ва. Това обаче едва ли ще притес-
ни особено турския бизнесмен,
срещу когото феновете от дълго
време протестират и го призовават
да напусне старопрестолния град.

Фенове
се гаврят
с „Титан”

ЦСКА излезе с обръщение до спортната общественост,
с което призовава отговорните институции за провеж-
дане на допинг тест след всеки мач на “червените”
през пролетния дял от футболния шампионат. “Като
клуб получил световно признание заради градените
близо 65 години традиции, довели до върхови футбол-
ни постижения, и най-важното - спечелил сърцата на
милиони българи, ЦСКА София няма намерение да се
оплаква от каквото и да било. Като редовен участник в
“А” група обаче, а и безусловен рекордьор по спечеле-
ни шампионски титли в нея, определено настояваме и
ще осигурим провеждането на допинг контрол след
всеки свой официален мач през предстоящия полусе-
зон”, обявиха от ЦСКА, след като преди 2 години бяха
уловени 3-ма “червени” футболисти с допинг, а лекарят
на отбора д-р Мирчо Крайнов бе наказан за 2 години.

Пробват да купят ЦСКА
с фалшиви пари

на офиса на почистващата
фирма. Те возеха и чучело,
наподобяващо Борисов.

“Имахме цел да купим фут-
болен клуб ЦСКА, но не ни
приеха. Представлявам сери-
озни хора от Испания. Имат
огромен интерес да влязат
чрез ЦСКА в България”, за-
яви Евгени Рангелов.

“Никой не е идвал. За мо-
мента няма сериозен купувач,
липсва реална оферта. Нито
съм говорил с тези хора, или
пък съм им казвал да превеж-
дат суми на някоя от сметките
ни. Това не става така, нужна
е документация. Да дойдат, да
поискат документи за състоя-
нието на клуба. Просто това е
крайно несериозно. Ако са се-
риозни в намерението си,
чакам да говорим. Не знам
какво се е случило пред офи-
са на “Титан”. Само че се яви-
ли хора с куфари с пари. Това
е несериозно. ЦСКА да не е
сергия!? Така не се купува
футболен клуб, още повече
като нашия”, коментира Вен-
цислав Живков.

Акцията идва в отговор на
твърдението на Борисов, че
би продал ЦСКА за 2 млн. лв.
на феновете. “Червените”
привърженици излязоха в

нощта на петък срещу събота
с транспаранти “Пак е 3:3 и
“Титан” от криза се спаси”.
Така те директно обвиниха

собствениците, че въртят
“черно тото” на лагера в Ан-
талия. ЦСКА направи 3 пъти
3:3 в Турция (срещу Симург,
УФА и Заглебие).

Циркът напомня на фалши-
вите арабски инвеститори,
които трябваше да купят
ЦСКА от Александър Томов
пред декември 2008 г. Тога-
вашният шеф на фенклуба
Димитър Ангелов-Дучето пра-
ти продавачи на дюнери да
купуват контролния пакет ак-
ции от Прамод Митал и него-
вия представител за България
и президент на ЦСКА Алек-
сандър Томов.

“Купувачите” на ЦСКА
извадиха чучело с лика на

Димитър Борисов пред офиса
на “Титан”

Феновете поставиха и
венец с надпис “Титан,

ти погреба ЦСКА”

Гари Мендес Родригес подписа за 2,5
г. с Левски. Холандецът премина вчера
медицински изследвания в Агия Напа,
където “сините” са на лагер, и след това
парафира. В договора има клауза, която
може да удължи престоя на халфа още
година на “Герена”. Левски ще плати за
халфа 300 000 евро на АДО Ден Хааг, но
100 000 от тях ще получи втородивизион-
ният холандски Дордрехт. Родригес игра
там под наем през есента и в 20 мача
вкара 5 гола. Той е юноша на гранда
Фейенорд. 22-годишният бързак се очак-
ва да дебютира още в контролата с Дук-
ла Прага утре, а също така да играе и в
оставащите проверки в Кипър с армен-
ския Банатц и руския Ростов.

С привличането му селекцията на Лев-
ски приключва. Преди него в клуба при-
стигнаха вратарят Михаил Иванов, защит-
никът Пламен Димов, халфовете Стефан
Велев, Милен Василев и словенецът Рене
Михелич.

“Бърз футболист съм, притежавам хуба-
ва техника. Искам да помогна на Левски с
голове и асистенции. Говорих със сънарод-

Етър напуска
Велико Търново

Гари Мендес Родригес позира с
фланелката на Левски

ника си Дъстли Мюлдер. Знам, че идвам в
голям отбор, който е известен в Европа.
Радвам се, че получих тази възможност от
Левски. Знам, че в България са играли и
други холандци, като Сержиньо Грийн,
Андвеле Слори, Шурд Арш. От техния пре-
стой съм научил доста за клуба”, каза хо-
ландецът, чийто корени са от Кабо Верде.

Снимка LEVSKI.BG

Снимки БТВ

игерия спечели за 3-ти път в историята си
Купата на Африка, след като на финала
надви Буркина Фасо с 1:0. Пред 76 000
зрители на Градския стадион в Йоханес-
бург гола вкара Сънди Мба (40). Нападате-

7 млн. лв. джакпоти
за четвъртък

7 млн. лв. ще бъдат джакпоти-
те в 13-ия тираж на тотото в
четвъртък. Само във II теглене
на “6 от 49” ще се разиграват 5
260 000 лв. Това ще бъде 6-ият по
големина джакпот в цялата ис-
тория на тотализатора. В
I теглене се очаква сумата да е
поне 687 000 лв. В играта “6 от
42” участниците ще играят за
1 004 000 лв. Нов лек автомобил
- ежеседмичната награда в игра-
та “Втори тото шанс”, беше спе-
челен от играч от София. Тираж
№13 ще бъде теглен в 20.40 ч.

Рефер №1 ще свири
на Аякс и Стяуа

Футболен рефер №1 на Бълга-
рия за 2012 г. Станислав Тодоров
получи престижен наряд в първи-
те 1/16 финали на Лига Европа.
Шуменецът ще ръководи двубоя
между бившите еврошампиони
Аякс и Стяуа Букурещ в
четвъртък от 20.00 ч. на “Ам-
стердам Арена”. Ще му помагат
самоковецът Николай Ангелов и
софиянецът Иво Колев. 4-ти ре-
фер е Иван Вълчев, а допълнител-
ни са Николай Йорданов и Алек-
сандър Костадинов.

Берое се раздели
с трима

Берое се раздели с 3-ма игра-
чи по взаимно съгласие. Това са
Тодор Христов, Антонио Ливра-
менто и Мирослав Енчев. Те си
тръгват от Стара Загора, за-
щото не се вписват в плановете
на треньора Петър Хубчев.

Холандец подписа за 2,5 г. с ЛевскиХоландец подписа за 2,5 г. с ЛевскиХоландец подписа за 2,5 г. с ЛевскиХоландец подписа за 2,5 г. с ЛевскиХоландец подписа за 2,5 г. с Левски
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Стр. 23

Левски
купи
холандец за
300 000 евро

ПО БНТ СВЯТ
БАСКЕТБОЛ
17.55 Рилски
спортист -

КК Куманово
ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Нимбурк -

гледайте

кратки

Билбао баскет
СНУКЪР

14.00 и 21.00 Уелш оупън
ПО БНТ2

СКИ
17.45 СП в Шладминг
(отборно състезание)

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

16.00 СК в Клингентал
(квалификация)

СНУКЪР
20.15 Уелш оупън

ПО ФИЛМ+
ТЕНИС

13.30 Турнир в Доха (жени)

Котоошу отпада на
полуфинал в Токио

Калоян Махлянов-Котоошу
стигна до полуфиналите на ед-
нодневния демонстративен тур-
нир, който по традиция се про-
вежда в началото на февруари в
Меката на сумото - двореца “Ко-
кугикан” в Токио. В сблъсък за
място на финала първият евро-
пейски “одзеки” бе съборен от
монголския си колега по ранг Ка-
курю, който в спор за купата
победи японеца Тойоношима и
прибра чек за 2,5 млн. йени (20
000 евро). “Йокодзуна” Харумафу-
джи отпадна на 1/4-финалите от
Точиношин, а другият “Велик
шампион” и миналогодишен побе-
дител Хакухо изненадващо загу-
би още в III кръг от “маегашира
8 степен” Чийотайрю.

Тренто срази
шампиона Мачерата

Воденият от Радостин Стой-
чев отбор на Итас Диатек (Трен-
то) победи с 3:1 гейма (25:22, 21:25,
25:19, 25:18) като гост шампиона
Лубе Банка (Мачерата) в дербито
на 18-ия кръг на италианското
волейболно първенство. Капи-
танът на гостите Матей Казий-
ски завърши с 15 т. и има основна
заслуга за важния успех на Тренто.
Николай Учиков се появи като ре-
зерва в I и IV  гейм, но не записа
нито 1 т. за БГ Тренто, който се
върна на върха в класирането след
третата  си поредна победа над
Мачерата с 43 т., пред Лубе Банка
41 и др. Бре Банка Ланути (Кунео)
с 14 т. на Цветан Соколов разби
с 3:0 гейма (28:26, 25:20, 25:17)
Марми Ланца (Верона), за който
националът Светослав Гоцев реа-
лизира 5 т. Марми Ланца записа 13-
а поредна загуба и е последен 12-
и с едва 8 т. Кастелана Гроте с 9
т. на Виктор Йосифов надигра с
3:1 гейма (25:23, 25:23, 25:27, 25:21)
Копра Елиор (Пиаченца), за който
Христо Златанов наниза 12 т.

Италия отстрани
САЩ за „Фед Къп”

Италия отстрани с 3:2 САЩ за
“Фед Къп”, неофициално световно
първенство по тенис за женски
отбори. Сара Ерани прегази Джей-
ми Хемптън с 6:2, 6:1, а Роберта
Винчи допусна обрат срещу Вар-
вара Лепченко с 6:2, 4:6, 5:7. Роде-
ната в Ташкент Лепченко, №21 в
света, срази и Ерани със 7:5, 6:2,
преди Винчи да се реваншира с
6:2, 4:6, 6:1 срещу Хемптън (№68).
Двойка №1 в света Ерани и Винчи
не срещнаха затруднения срещу
Хубер и Лепченко и триумфираха
с 6:2, 6:2. На полуфинал в Светов-
ната група италианките ще
срещнат миналогодишните шам-
пионки от Чехия, които достигна-
ха тази фаза за 5-а поредна годи-
на след категоричен успех с 4:0
над Австралия. В другия полуфи-
нал Русия, която надви с 3:2 Япо-
ния в Москва, ще приеме Слова-
кия, отстранила в Белград също с
3:2 тима на Сърбия, за който не
играха звездите Ана Иванович и
Йелена Янкович.

Григор Димитров надигра
Бърнард Томич (Авл) в I кръг
на силния турнир в Ротердам
(1 575 875 евро) с 6:3, 3:6, 6:3
в битка между двама от най-
талантливите млади тенисис-
ти на АТР тура. Това бе първи
мач между двамата, а в дву-
боите с най-добрите млади
тенисисти на тура 21-годиш-
ният Гришо е спечелил 6 от
общо 9 изиграни мача - 3-0
срещу Давид Гофен (Бел), 0-
2 срещу Беноа Пер (Фр), 2-1
срещу Милош Раонич (Кан)
и сега първи успех срещу
година по-младия Томич.
Димитров си осигури 16 000
евро от наградния фонд и 45

Гришо би Томич
Хасковлията спечели “битката на талантите” в Ротердам

точки за АТР, с които ще се
завърне в топ 40 на света
следващата седмица и дори
ще подобри рекордното си
досегашно класиране.

В опит за първи път в ка-
риерата си да достигне до
1/4-финал в Ротердам Гришо
ще се изправи срещу Никола
Давиденко (Рус) или Флори-
ан Майер (Гер), които играха
по-късно снощи.

Двубоят започна с мара-
тонски гейм, преминал през
куп равенства и приключил
с мощен ас на Гришо, а след
това сервиращите не среща-
ха почти никакви проблеми.
При 4:3 за Гришо, Томич до-

пусна серия от грешки и
предаде подаването си, а
после Димитров взе своето
на 0. На старта на втората
част Григор пропиля аванс
от 40-15, а после австрали-
ецът му поведе с 4:1 и до
края запази аванса си,
въпреки че българинът спа-
си 4 сетбола поред. Страхо-
тен бекхенд слайс на Гри-
гор Димитров му донесе
шанс за ранен пробив още
във втория гейм на решител-
ния сет, но Томич се
измъкна с отлична защита и
точен минаващ удар. При 4:3
Гришо успя да пробие мла-
дия си опонент и после го

подложи на истинска бом-
бардировка от сервис, за да
триумфира за 94 минути.

Гришо загуби мястото си
в топ 40 на световната ранг-
листа и вече е №41. Измести
го Беноа Пер (Фр), който
игра финал в Монпелие, и с
1030 т. вече е №38. Гришо е
с 973, но вероятно ще се
върне в топ 40, след като
прескочи I кръг в Ротердам
№1 продължава да е Новак
Джокович (Сър) с 12 960,
пред Роджър Федерер
(Швейц) 10 265, Анди Мъри
(Вбр) 8480, Давид Ферер
(Исп) 6865, Рафаел Надал
(Исп) 5550, и др.

Александрина Найденова получи
“уайлд кард” за основната схема на
двойки на силния WTA турнир в Доха,
Катар (награден фонд $2 369 000). 20-
годишната пловдивчанка ще играе в
двойка с шампионката на “Ролан Га-
рос” от 2010 г. Франческа Скиавоне
(Ит). Алекс, която е родена на памет-
ната дата 29 февруари 1992 г., отдав-
на играе спаринг с 12 години по-
възрастната италианка, но за първи
път ще си партнира в турнир с шам-
пионка от Големия шлем. В I кръг
двете ще мерят сили със смятаните за
специалистки на двойки Мервана
Югич-Салкич (БиХ, №74) и Сандра
Клеменшиц (Ав, №98). Ако Найденова
и Скиавоне отстранят съперничките
си, ще си осигурят по $7780 от на-
градния фонд и 125 т. за ранглистата
на двойки, а за място на четвъртфи-
налите ще спорят с поставените под
№4 Нурия Ягостера-Вивес (Исп) и
Джън Джие (Кит). Найденова е трета
ракета на България и №270 в света
със 184 т., а Скиавоне е трета в Ита-
лия и 54-а в света с 1083 т.

Първата ни ракета Цветана Пирон-
кова подобри класацията си с 1 място
и е 43-а с 1280 т. Диа Евтимова вече
е 250-а в света с 208.

Цвети ще играе на сингъл в Доха,
където ще излязат 9 тенисистки от Топ
10, а Серена Уилямс (САЩ, №2) с 9970
т. и Мария Шарапова (Рус, №3) с 9545
могат да свалят от върха Виктория Аза-
ренка (Блрс, №1), която е начело с 10
325 т. Цвети започва с Ромина Опран-
ди (Швейц, №62), от която загуби в I
кръг на Откритото първенство на Авст-
ралия, а при евентуален успех във II
кръг я очаква Азаренка. Пиронкова
има да защитава 125 т., защото мина-
лата година в Доха достигна до III кръг.

Пловдивчанка
в дует със
Скиавоне в Доха

Рафаел Надал (Исп, №5) загуби на финала от аржентинеца Орасио Себайос
(№43) със 7:6 (2), 6:7 (6), 4:6 на турнира на клей във Виня Дел Мар, Чили.

Турнирът бе първи за носителя на 11 титли от Големия шлем след 7-месечно
лекуване на контузия в коленете. Рафа загуби и финала на двойки заедно с

Хуан Монако (Арж) от италианците Паоло Лоренци и Потито Стараче с 2:6, 4:6

Община Пловдив по-
лучи 28,8 млн. лв. от
държавата за довършва-
не на спортната зала с
покрит колодрум, съобщи
кметът на града Иван То-
тев. Договорът с изпълни-
теля на проекта “Главбол-
гарстрой” ще бъде подпи-
сан днес, а в следващите
2 седмици фирмата ще
получи авансово полови-

Пловдив получава 28,8 млн. лв.
за довършване на колодрума

ната от сумата. До момен-
та в спортното съоръже-
ние са вложени 15 млн.
лв.

Ще бъде довършена и
покривната конструкция.
Съоръжението е много-
функционално и за раз-
личните видове спорт ще
има между 8500 и 10 000
места. Община Пловдив
обмисля процедурата, с

която да обяви конкурс за
име на залата, като фир-
мата “кръстник” ще тряб-
ва да плаща между 600
000 и 700 000 лв. годиш-
но за подръжката й.

Проектът за изгражда-
нето на залата бе пред-
ставен още в началото на
2007 г., когато бе обяве-
но, че общата инвестиция
възлиза на 5 млн. евро.

Родни бадминтонисти ще се готвят в Индо-
незия скоро. Сред тях сигурна е Стефани
Стоева, извоювала първата европейска титла
за страната ни при девойките, и сестра й Га-
бриела. Нашите ще се готвят в Тангкаш Бад-
минтон Клуб по покана на президента на клуба
Жустиан Сухинидата. Той е и кандидат за
президент на световната централа. Индонези-

Президентът
на Българската
и Балканската
федерация по
бадминтон д-р
Пюзант Касабян
доведе в София
президента на
Световната
федерация
Пайзан
Рангсикиптхо
(вдясно) и
кандидата за
поста Жустиан
Сухинидата

Снимка АВТОРЪТ

Индонезия кани наши бадминтонисти

България ще кандидатсва
за домакин на Европейското
първенство по хокей на трева
на закрито през 2014 г., обяви
Антонио Антонов, изпълните-
лен директор на БФХокей на
трева. Страната ни е готова да
приеме надпреварата с 8 от-
бора в КК “Камчия”, където
миналата седмица се състояха
държавните първенства на за-
крито за мъже и жени, юноши
до 18 и 16 години. Там титлата
при мъжете за 11-и път изво-
юва НСА и от утре до неделя
ще представя страната ни в IV
дивизия на Европейското
клубно първество в Атина. Род-
ните първенци ще бъдат в гру-
па А заедно с домакините,
Армения и Грузия.

Мони ГЕОРГИЕВ ецът обаче не е доволен от развитието на
бадминтона на Балканите и желае да изгра-
ди отново един от световните центрове в
София. Сухинидата е получил подкрепа на
кандидатурата си от Балканската лига. Се-
гашният президент на световната федерация
Пайзан Рангсикитпхо пък изрази задоволст-
вото си от договор с водеща маркетингова
компания, довел до увеличаване на интереса
към бадминтона в последните години.

ИСКАМЕ
ЕВРО 2014
ПО ХОКЕЙ
НА ТРЕВА

Симеон ПЕТРОВ

Снимка БГНЕС


